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NO EKSTRĒMA 
UZ RĀMĀKU 
ADRENALĪNU

Īsi pirms šī notikuma 
tikpat simbolisku dāva
nu tētim viņa godināšanas 
dienā sagādājis Alberts, 
savā vecuma grupā iegūstot 
trešo vietu starptautiskajās 
BMX 30. jubilejas sacen
sībās Jelgavā, “Mītavas 
kumeļu” mājas trasē. Sāras 
un Signes apsveikumi tētim 
un vīram bijuši vienkāršāki, 
toties sievišķīgi silti – bučas 
uz vaiga.   

“Uzņēmēja ikdiena ir pie
tiekami blīva un sasprin
gta, tāpēc ik pa laikam gri
bas pārslēgties uz citādiem 
adrenalīnu raisošiem pie
dzīvojumiem. Visbiežāk tie 
saistās ar sportu – sacen
sībām basketbolā, marato
nu un ultramaratonu (Rīga 

Valmiera, arī  Kanāriju 
salas) skriešanu, arī ar eks
trēmiem enduro motobrau
cieniem kopā ar citiem 
tādiem pat entuziastiem. 
Prieks, ka tos līdzpārdzī
vo un atbalsta tuvinieki, 
bet tādi notikumi parasti ir 
vienreizēji, nāk un aiziet. 
Tāpēc pārējai dzīvei esmu 
izvēlējies daudz rāmāku, 
bet, manuprāt, dziļāku un 
neizsīkstošāku adrenalīna 
avotu: kopā ar ģimeni un 
tuviniekiem sakārtot vienu 
manas dzimtās Kurzemes 
stūrīti. Tā ir rakstos pirms 
gandrīz septiņiem gad
simtiem minētā Pasiekste 
(Passeexten) Vārves pagas
tā, kuras spilgtākais, visiem 
pa Kuldīgas ceļu garām 
braucot pamanāmais  

Daļēji tā bijusi apstākļu 
sakritība, bet Tēva dienu 
Ventspilī dzimušais 
uzņēmējs Edijs Vein-
bergs šogad atzīmējis 
īpaši, pirmo reizi veicot 
lēcienu ar izpletni, kas 
noticis no 3000 metru 
augstuma. Tas bijis sen 
iecerēts drosmes ap
liecinājums pašam sev 
un reizē savdabīga tēva 
priekšzīmes paraugdā
vana bērniem  – septiņ
gadīgajam Albertam un 
piecgadīgajai Sārai, kuri 
kopā ar mammu Signi 
Lietuvā klātienē vērojuši notiekošo: “Re, kur viņš 
lido! Mūsu tētis var!”

Pompozā kampaņa par Ventspili kā mazuļiem draudzīgāko pilsētu pagājušā gada rudenī pēkšņi pieklusa. Paš
valdības mērķis mārketinga aktivitātēs ir saprotams, jo pilsētas tēvi centās izdabāt katram ventspilnieka lūgu
mam, norādei un sūdzībai. Vasarā bija pašvaldību vēlēšanas, bet Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministrija (VARAM) gatavojās pirmo reizi rīkot konkursu par ģimenei draudzīgāko pašvaldību Latvijā. Sapro
tams, ka Ventspils pilsētas vadītāji mērķtiecīgi uz to virzījās un bija pārliecināti, ka ieguldītie daudzie tūkstoši 
eiro no nodokļu maksātāju naudas garantēs absolūtu triumfu Latvijas mērogā. Nepatīkams bija pārsteigums 
uzzinot, ka konkursā nācās palikt bez lielajām balvām un samierināties tikai ar nelielu mierinājuma balvu, 
kuru kā iepriekš neplānotu draudzības žestu sarūpēja VARAM.

Gluži kā ar purvaini mitrā un plašā zemes pleķa nesek-
mīgo apgūšanu iepretim lielajam tiltam, tā joprojām 
īsti nevedas arī ar iecerētā Zinātnes un inovāciju centra 
nosaukuma sameklēšanu. Iepriekš divkārt publiski 
izskanēja aicinājumi ventspilniekiem (un jebkuram 
citam interesentam un aktīvistam) izdomāt oriģinālu, 
skanīgu un domu ziņā daudzveidīgi transformējošu no-
saukuma variantu, tomēr nekur tālāk par tām vecajām 
idejām nav izdevies tikt. Vārds jāizvēlas, un to pašval-
dības reālais vadītājs Aivars Lembergs ir izdarījis. Proti, 
zinātnes un inovāciju centrs tiks saukts “Neo” vārdā. 
Šāda nosaukuma izvēle jau raisījusi daudzu vents-
pilnieku apziņā vilšanos. Vieni to identificē ar filmas 
“Matrix” galveno varoni, citiem uzreiz prātā nāk dažādi 
vārdi, kuri sākas ar “neo”, bet kāds no “Ventspilnieks.
lv” lasītājiem to asociē ar mūsu pašu taisnības cīnītāju 
- Neo jeb Ilmāru Poikānu.

Ar Zinātnes un inovāciju 
centra vārdu joprojām 
klibo – to vēlas nosaukt 
“Neo” vārdā

V 
ēl pagājušajā 
mēnesī Ventspils 
pilsētas dome 
mudināja ikvienu 
operatīvi un aktīvi 

sarosīties, lai steigtu iesniegt 
jaunus ierosinājumus. Diez ko 
liela atsaucība neesot bijusi, 
turklāt ar nosaukuma izdo
mu nevedās arī pašai paš
valdībai un mobilizētajiem 
domes un pašvaldības iestā
žu darbiniekiem. Nekas prā
tīgs domās acīmredzot nav 
nācis arī pašam rīcībā iero
bežotajam, taču faktiski reā
lajam pašvaldības vadītājam.

Pēc ilgstoši tiesvedībās 
aizņemtā Aivara Lemberga 
sprieduma, Ventspils Zinātnes 
un inovāciju centram, kas 
arhitektoniski izskatīsies 
moderni un ļoti pievilcīgi, it 
īpaši iebraucot pilsētā pāri til
tam, vispiemērotākais vārds 
esot tieši “Neo”. Pēc viņa 
retorikas tā dēvētajā iknedē

ļas preses konferencē, izklau
sās, ka šāds nosaukums arī 
paliks. Viņa apgalvojums, ka 
vēl tiks veikta iedzīvotāju 
aptauja, lai uzzinātu ventspil
nieku domas par šādu nosau
kumu, visrīzāk ir tikai tīra for
malitāte. Bieži vien jautāju
mi, komentāri vai aptaujas, 
kurās parādās pašvaldības 
vadībai netīkama aina, ātri 
vien nozūd no ētera. Drīzāk 
varēja izvietot nevis vienu, 
pat ne piecus, bet kādus des
mit variantus (ja tik daudz 
vispār ir), un lai iedzīvotāji 
balso par viņiem tīkamāko. 
Tieši tāpat, kā notiek balso
jums par ziedu paklāja fes
tivāla devīzi. Lai gan arī citi 
A.Lemberga pieminētie vari
anti ne par nieku nav labā
ki kā “Neo”. Lūk, nosauku
mi: “Elements”, “Vince”, 
“Erudīts” un “Zom”.
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Vai Ventspilij izdosies revanšēties un kļūt  
par ģimenei draudzīgāko pašvaldību?

Š 
is ir stāsts par 
gadījumu, kad 
kāds mēģina 
apsteigt nelaimi. 
Bet...

...Pirms gada mūžībā aiz
gājušajam ventspilniekam 
Bruno Čerkezam patikuši 
suņi, turklāt tādi, kas lieli 
augumā, stāsta viņa radi
nieks Oļegs Kosenkovs, kas 
Bruno pazinis vairākus gadu 
desmitus, arī mitinājušies 
abi gana ilgi vienā mājā vai 
dzīvoklī. 

“Viņš mūža lielāko 
daļu strādāja uz dzelzce
ļa Ventspilī, pirms tam ir 
dzīvojis un darījis dažā
dus darbus gan Rīgā, gan 
Kuldīgā, arī Piltenē un 
Ugālē. Kā cilvēks tika vēr
tēts pretrunīgi un ne vien
mēr pozitīvi. Taču savā 
būtībā bija labestīgs un tas 
izpaudās arī viņa attieksmē 
pret suņiem – tie tika turēti 
stingrībā, bet ne visatļautī
bā un arī aprūpēti bija pie
nācīgi. Kā pēdējo kucēna 
vecumā viņš pieņēma un 
izaudzināja kaukāziešu aitu 
suni Ulānu. Pēc aiziešanas 
pensijā Bruno nebija pārāk 
sabiedrisks un reizēm dzir

Kamēr asinis un 
asaras vēl nelīst
Par gadījumiem, kad līdz tam it kā rāmie un pa-
klausīgie mājdzīvnieki uzbrūk cilvēkiem, toskait 
bērniem, būs dzirdējuši daudzi. Sekas tam nereti ir 
traģiskas un nelabojamas. Šai ziņā  ar agresivitāti 
īpaši izceļas  lielie dažu šķirņu suņi, kas pat sava 
saimnieka klātbūtnē mēģina saplosīt vārgākos 
sugas brāļus. Sabiedrības  reakcija tādos gadījumos 
parasti ir retoriski viennozīmīga - vai tad tiešām 
neviens nesaprata, ka tieši tā tas viss arī beigsies? 
Un kāpēc tad neko nedarīja, lai to nepieļautu? 

dēju, kā viņš stundām 
sarunājas ar suni, pie tam 
šķita, ka dzīvnieks viņam 
pat atbild. Pirms ar nedzie
dināmo kaiti doties uz slim
nīcu, vecais vīrs atvadījās 
no Ulāna, jo laikam juta, 
ka mājās neatgriezīsies. 
Tā arī notika, bet par viņa 
aiziešanu pirmais uzzinā
ju nevis es, bet –  mistis
kā veidā – Ulāns: apgūlās 
sava saimnieka gultā (kas 
agrāk viņam netika ļauts) 
un gandrīz divas diennak
tis necēlās, bet uz aicinā
jumiem pārvietoties citur 
atbildēja ar tādu rūcienu 
un zobu šņakstināšanu, ka 
bailes bija tuvoties. Un ne 
bez pamata: cik saticīgs un 
paklausīgs suns bija mājās, 
tik nevaldāms un agresīvs 
(arī saimnieka klātbūtnē!) 
Ulāns kļuva uz ielas, mēģi
not uzbrukt gan cilvēkiem, 
gan citiem suņiem,” Oļegs 
atceras, ka vienudien kau
kāzietis ar negantu lēcienu 
izgāzis iestiklotu privātmā
jas logu, kad caur to ierau
dzījis gar sētu snaikstāmies 
kādu kranci. 

B 
ija liela pārliecība, ka laika gaitā ieguldītais darbs 
un plaši aktualizētā programma «Ventspils – mazu
lim draudzīga pilsēta» rezultēsies galvenās balvas 
iegūšanā. Ar divām aptaujām apkopotās pilsētnie
ku domas un ieteikumus par esošo infrastruktūru 

pašvaldības iestādes lielā mērā arī centās izpildīt. Arī mārke
tinga kampaņās bija iztērēti lieli līdzekļi. Tomēr kaut kas žūri

jas locekļus viņu vizītes laikā Ventspilī nebija apmierinājis tik
pat lielā mērā, kā konkursā augstāk novērtētajās pašvaldībās. 
Vēlāk atklājās, ka liela un pat izšķiroša nozīme bija pašu iedzī
votāju un pilsētas viesu paustajiem viedokļiem konkursa nori
ses mājas lapā internetā, kuri ne vienmēr bija vietējai vietva
rai glaimojoši.

Uzņēmējs, Pasiekstes 
dzirnavu restaurētājs  
Edijs Veinbergs.
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Jahta – uz sēkļa
Kādai jautrai kompānijai neveiksmīgi bei
dzies izbrauciens ar jahtu. Krasta apsar
dzes kuģim jahtu nācies novilkt no sēkļa, 
savukārt peldlīdzekļa vadītājs aizbēdzis no 
policijas.

Kuģis – krastā
"Baltikas" tipa zvejas kuģis "Grots" izcelts no 
ūdens un uzstādīts uz postamenta Ventas 
krastā. Turpmāk kuģis būs pilsētnieku un tūris
tu apskates objekts.

Aicina uzņēmējus
Ventspils Biznesa inkubators līdz 19. septem
brim aicina pilsētas un novada jaunos uzņē
mējus pieteikties, lai varētu saņemt atbal
sta programmā paredzētos pakalpojumus un 
līdzfinansējumu.

Vieta divriteņiem
Pie Ventspils augstskolas uzbūvēts velosipēdu 
turētāju laukums. Tajā vienlaikus iespējams 
pieslēgt līdz 100 braucamrīku.

Durbes ielu remontē
Brīvostas pārvaldes pievadceļu attīstības pro
jekta ietvaros uzsākta Durbes ielas pārbūve 
visā tās garumā.

Jauns vadītājs
Piejūras brīvdabas muzeju turpmāk vadīs vēs
turnieks Artūrs Tukišs. Līdz šim viņa darba 
pienākumi muzejā bija šaursliežu dzelzceļa 
uzturēšana.

Uzņems audzēkņus
Skolēnu jaunrades nams aicina topošos 
audzēkņus apmeklēt iepazīšanās nodarbības.

Dabas taka ir iecienīta
Nesen ierīkoto Būšnieku ezera dabas taku 
sezonas gaitā apmeklējuši vairāk nekā 10 tūk
stoši cilvēku.

Jauns mikroautobuss
Sociālais dienests saņēmis jaunu mikroau
tobusu, kas pielāgots personām ar kustību 
traucējumiem.

Apvienos uzņēmumus
Holdingkompānijai AS "Ventspils nafta" tiks 
pievienota AS Latvijas Kuģniecība. 

Piešķir stipendiju
SIA "Bucher Municipal" izveidojis stipendi
ju, kuru piešķirs vienam izvēlētam Ventspils 
Augstskolas Ekonomikas un pārvaldības stu
dentam. Tās apjoms – 150 eiro mēnesī, ter
miņš – trīs gadi.

Svinēs jubileju
Dziesmu ansamblis "Ventiņ" ar koncertu atzī
mēs 30+ jubileju. Būs iespēja dzirdēt gan 
dziesmas no Senās pūra lādes, gan mūsdienu 
autoru darbus. 

Viesojas ķīniešu žurnālisti
Ķīnas Nacionālā radio žurnālisti vieso
jās Brīvostas pārvaldē, lai iepazītos ar mūsu 
ostu un tās sadarbības iespējām ar Ķīnas 
uzņēmējiem.

Peldu sezona beigusies
Nolaižot Zilo karogu, tiks slēgta šī gada plud
males peldu sezona. Darbu beigs arī glābša
nas dienests. Sezona pagājusi bez būtiskiem 
negadījumiem. 

Viesojas Korejas sūtnis
Oficiālā vizītē Ventspilī bija ieradies Korejas 
Republikas pilnvarotais pārstāvis Latvijas 
Republikā Songdžins Hans. Viņam tika piedā
vāta plaša iepazīšanās programma. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Priekšlasījums Dzejas dienu noskaņās
Prokuratūra cer līdz šī gada beigām pabeigt lasīt savu 
debašu runu smagos noziegumos apsūdzētā un Ventspils 
pašvaldības priekšsēdētāja amata pienākumu pildīšanā 
ierobežotā Aivara Lemberga krimināllietā, pastāstīja viena 
no lietas prokurorēm Ilga Paegle. Viņa norādīja, ka proku-
ratūra ir nolasījusi apmēram vienu ceturto daļu no savām 
debatēm, un varētu tās beigt lasīt līdz gada beigām, ja tiks 
ieturēts ieplānotais tiesas sēžu grafiks. Jau ziņots, ka valsts 
apsūdzības uzturētāju debašu runu apjoms Lemberga krimi-
nāllietā pārsniedz 5000 lapaspuses, žurnālistiem pavēstīja 
prokurors Juris Juriss.

(no “Ventspilnieks.lv” ziņu lentas)

• • •

P 
opulārais franču rakstnieks Aleksandrs Dimā savulaik 
kļuva slavens ar savu romānu publicēšanu tā laika franču 
laikrakstos – turpinājumos. Parīzieši kāri tvēra pēc katras 
kārtējās d’Artaņjana un viņa trīs draugu piedzīvojumu epi
zodes, kioskos izpirka laikraksta kārtējo numuru, lai tur

pat pie laikraksta pārdotuves uzzinātu, kādas peripetijas tad noti
kušas brašā Gaskoņas jaunekļa un viņa iemīļotās Konstances mīlas 
sāgā... Tikai vēlāk sekoja paša romāna pilnās versijas izdošana 
skaisti iesietā grāmatā, lai Aleksandra Dimā nemirstīgie sacerēju
mi nonāktu arī franču valodā nerunājošu zemju literatūras cienītāju 
grāmatu plauktos. Protams, neiztika arī bez publiskiem priekšlasī
jumiem. Tieši franču rakstnieki augstdzimušu dāmu salonos ieviesa 
savu jaunāko gara darbu lasījumus pašu autoru izpildījumā.

Aivara Lemberga detektīvsāga 5000 lappušu garumā, šķiet, sit 
pušu visus Dimā, Balzakus, Stendālus un pārējos Parīzes literatū
ras dižgarus kopā ņemtus. Žēl vienīgi, ka priekšlasījumi ar pietie
kamu mārketinga kampaņu nav izreklamēti plašai sabiedrībai, bet 
pašu krimināllietu pirms publiskajiem lasījumiem nav apstrādājis 
kāds vērā ņemams pašmāju literatūras spīdeklis. Tā teikt, lai labāk 
lasās un patīkamāk klausīties. Būtu taču svarīgi, lai šajā bezgalī
gajā detektīvstāstā tiktu iepīta arī kāda mīlas intriga, romantisku 
jūtu trīsstūri un kvadrāti, vai, piemēram, kāds ārkārtīgi izteiksmīgs 
Ventspils pilsētas vēsturisks apraksts pēc Dena Brauna parauga. 
Tad taču visiem būtu daudz interesantāk, un arī klausītāji, domā

jams, netrūktu. Iespējams, varētu šo lietu pārvērst poēmas formā, 
lai gluži kā Livonijas Indriķa hroniku nolasītu ar visām atskaņām – 
īsti Dzejas dienu noskaņās.

Lai vai kā, bet mums šobrīd baudījums no priekšlasījumiem 
tiesas zālē ir paredzams vēl daudzos turpinājumos. Prokuratūra 
cer, ka līdz gada beigām viss tiks nolasīts līdz galam. Vārds vārdā, 
burts burtā. Nenoliedzami, ne mazāk aizraujošs un sirdi plosošs 
gaidāms arī turpinājums – gan jau arī Lemberga kunga advokātu 
armijai būs sakāms savs verdikts par prokuratūras nolasīto apsū
dzības garabērnu. Tātad – kas zina, varbūt līdz nākamā gada bei
gām mēs varēsim klausīties ne mazāk saturīgu un ne mazāk apjo
mīgu advokātu versiju. Un arī šeit ir visai plašas iespējas pada
rīt lasāmgabalu klausāmāku. Piemēram, iestarpinot pa vienam 
otram asprātīgam dialogam gluži kā britu humora izcilajos daiļ
darbos par sulaini Džīvsu.

Prokuratūras optimistiskais tonis gan šobrīd vairāk izskatās pēc 
traģikomēdijas, nevis detektīvstāsta. Un uzskatāmi demonstrē 
mūsu tiesu sistēmas nevarību, ja runa ir par šīs pasaules varena
jiem. Jā, protams, lieta ir sarežģīta, pierādījumu atrašana piņķerī
ga, iztiesāšana sastopas ar visiem iespējamiem pretošanās vei
diem, ieskaitot procesa nebeidzamu vilkšanu garumā no apsūdzēto 
puses. Taču – ar to bija jārēķinās, tam bija jāsagatavojas. Šajā ziņā 
tikai valsts apsūdzības uzturētāju profesionalitāte un spējas nosa
ka, kā un cik ātri viss virzīsies uz priekšu. Un, papildu visam minē
tajam, arī vēlmei panākt notiesājošu spriedumu būtu jābūt daudz 
izteiktākai... Priekšlasījumi tiesas zālē, nenoliedzami, ir iespaidīgs 
izmeklētāju un prokuroru darba rezultāts, lappušu skaits norāda 
uz lietas milzīgo apjomu, bet gluži kā filmas “Pazudis tulkojumā” 
nosaukumā kaut kur ir pazudusi lietas būtība. Vai kāds vispār vairs 
atceras, par ko bija stāsts kopumā? Vai dažādajās “sižeta līnijās” un 
lietā apkopotajos pierādījumu dzīvesstāstos “aiz borta” nav pali
kusi galvenā līnija – valsts nozagšana? Un galu galā – lietas bez
galīgā izskatīšana jau sabiedrībā izraisa vien smīnu: nu, ja, te jau 
atkal nekas nebūs... Tāpat kā “oligarhu sarunās”, tāpat kā daudzos 
citos gadījumos, kad uz apsūdzēto sola sēžas ietekmīgas “promi
nences”. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

PĒRN UZVARĒJA OZOLNIEKU  
NOVADS UN DAUGAVPILS

Par ģimenei draudzīgāko pašvaldību Latvijā 
tika atzīta Ozolnieku novada pašvaldība, kuru 
vada uzņēmējs un esošajā Saeimas sasauku
mā ievēlētais Dainis Liepiņš. Viņš gan iekūlās 
nepatikšanās saistībā ar nepatiesas informā
cijas sniegšanu ikgadējā ienākumu deklarāci
jā, kas pēc ilgākām tiesvedībām 2016. gadā 
noveda pie parlamenta deputāta mandāta 
zaudēšanas. Taču tas netraucēja viņam pērn
vasar iekļūt Ozolnieku novada domē un tikt 
ievēlētam par novada domes priekšsēdētāju. 
Savā uzrunā viņš toreiz nosauca visu to pašu, 
kas raksturo arī Ventspils pilsētu: “Pie mums 
ir svaigs gaiss, plaša dažādu sportisko aktivi
tāšu pieejamība, ērti gājēju celiņi pastaigām, 
daudz bezmaksas pasākumu un daudz jaunu 
cilvēku apkārt.” Vienīgā atšķirība bija tā, ka 
Ozolniekos iedzīvotāju skaits turpina pieaugt, 
kamēr Ventspilī – strauji sarukt. Pagājušajā 
gadā Ventspilī starp lielajām pilsētām bija otrs 
straujākais iedzīvotāju sarukums.

Arī republikas nozīmes pilsētu pašvaldību 
grupā, kurā arī uz balvu pretendēja Ventspils 
pilsēta, uzvarētāja laurus plūca cita pašvaldī
ba – Daugavpils pilsēta. Kā vārgs mierinājums 
bija VARAM iepriekš neplānotais draudzības 
žests – balva pašvaldībai ar ģimenei draudzī
gāko infrastruktūru.

SĀKUSIES BALSOŠANA  
ŠĪ GADA KONKURSAM

Nupat sākusies balsošana šī gada konkur
sam. Cik lielas cerības uzvarēt būs šogad, 

Vai Ventspilij izdosies 
revanšēties un kļūt par ģimenei 
draudzīgāko pašvaldību?
 turpinājums no 1. lpp. pagaidām grūti spriest. Iespējams, ka paš

valdība būs ņēmusi vērā pagājušā gada 
rūgto pieredzi un pa šo laiku izpildījusi 
mājas darbu. Jāatceras gan, ka Ventspils 
nav vienīgā pašvaldība Latvijā, kas domā 
par ģimenei draudzīgu pilsētvidi. Tādu kļūst 
arvien vairāk. Atliek tikai apceļot kaut vai 
Kurzemes reģionu vien, lai pārliecinātos, ka 
starpība ir ļoti neliela. Viens ir vide un infra
struktūra, taču tikpat svarīgs un izšķirīgs ir 
pašvaldības pārstāvju cilvēciskās attiek smes 
faktors.

Ikviens var apmeklēt īpašu interneta viet
ni www.vietagimenei.lv, kurā līdz 17.oktob
rim var arī nobalsot par sev simpatizējo
šu pašvaldību. Būtiskākais šajā lapā ir tas, 
ka jebkuru pašvaldību iespējams salīdzināt 
ar kādu citu. Piemēram, Ventspils pilsētu 
ar Valmieru, Jelgavu, Daugavpili, Liepāju, 
Rīgu vai Jūrmalu. Ikviens var iepazīties ar 
pilnu informāciju par pašvaldībās pieeja
mām daudzveidīgām iespējām, piedāvā
jumiem un atbalstu ģimenēm ar bērniem. 
Dati tiek iegūti no pašvaldību iesūtītās infor
mācijas. Ventspils pilsētas sadaļā gan ir 
publicēta pagaidām ļoti īsa un skopa infor
mācija par to, kas ir ieguldīts. Akcents jop
rojām uz “Ventspils – mazulim draudzīga 
pilsēta”, bezmaksas atpūtas iespējām un 
interešu izglītību, kā arī par infrastruktūras 
pilnveidi un darba vietām vecākiem, kuras 
gan aprakstītas ļoti formāli: “Pašvaldība tur
pina strādāt pie infrastruktūras attīstības 
un jaunu darbavietu radīšanas, lai pilsēta 
kļūtu ģimenēm ar bērniem vēl draudzīgā
ka.” Jāšaubās, vai ar šādu “argumentāciju” 
iespējams iemantot lielas simpātijas ...

AICINA IEPAZĪTIES  
AR KAIMIŅU VEIKUMU

Arī konkursa rīkotāju mērķi tā būs grūti 
piepildīt, kas paredz izcelt labākos piemē
rus un risinājumus, kā pašvaldības rūpējas 
par ģimenēm. VARAM Reģionālās politikas 
departamenta direktors Raivis Bremšmits 
uzsver, ka katras pašvaldības prioritārajam 
uzdevumam jābūt, lai ģimenes un bērni 
tajās justos laimīgi, piederīgi un atbalstīti. 
“Lai to panāktu, svarīgi ir izzināt iedzīvotā
ju vajadzības, sniegt nepieciešamo atbalstu 
un veidot pēc iespējas draudzīgāku apkār
tējo vidi – vietu, kur pilnvērtīgi dzīvot, mācī
ties, strādāt un augt ģimenēm. Šis konkurss 
un izveidotā vietne sniedz ne tikai apkopo
jošu aktuālo informāciju par valstī pieeja
mo atbalstu ģimenēm ar bērniem, bet vien
laikus ir arī platforma pieredzes apmaiņai. 
Tāpēc mudinām ne tikai vecākus izpētīt un 
novērtēt iespējas pašvaldībās, bet arī pašval
dībām iepazīties ar kaimiņu veiktajiem pasā
kumiem, tādējādi iedvesmoties jaunām ide
jām,” tā norādīja R.Bremšmits.

Otrajai kārtai novembrī, kurā vērtēšanu 
veiks komisija klātienes vizītēs, tiks virzītas trīs 
pašvaldības ar augstāko punktu skaitu katrā 
grupā – republikas pilsētu pašvaldības, reģio
nālas nozīmes attīstības centru novadu pašval
dības un pārējās novadu pašvaldības. Galīgie 
rezultāti tiks paziņoti 12. decembrī. Viena no 
119 pašvaldībām, kura tiks atzīta par ģimenei 
draudzīgāko valsts mērogā, saņems naudas 
balvu 30 000 eiro apmērā. Savukārt katras paš
valdību grupas uzvarētājs – balvu 15 000 eiro 
apmērā. Vērtēšanas komisija varēs noteikt arī 
papildu nominācijas 34 000 eiro apmērā. 
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Kāpēc tieši “Neo”? Pēc A.Lemberga pārliecī
bas,  «Neo” esot uzskatāms par piemērotāko, 
jo šis kā sengrieķu vārds nozīmējot tiekšanos 
uz jauno, tādēļ arī Zinātnes un inovāciju centrs 
būšot tieši vērsts uz izglītību un jaunu zināša
nu iegūšanu. 

Jau rakstījām, ka pašvaldība iepriekš bija 
veikusi iespaidīgu pētījumu, kura laikā iztē
rēja lielas summas, lai izanalizētu simtiem 
zinātnes un inovāciju centru visā pasaulē. Kā 
teikts pašvaldības iestādes “Komunālā pārval
de” publicētajā ziņojumā pašvaldības portālā, 
apkopota informācija par līdzīgu centru nosau

“Pēc Bruno nāves Ulāns it kā dabiski nonā
ca manā aprūpē, kaut gan ne jau es viņu biju 
paņēmis audzināšanā un arī draudzība starp 
mums kaut kā neveidojās, kaut attiecības bija 
abpusēji korektas. 

Esmu beidzis vidusskolu, taču man nav 
darba tirgū pieprasītas speciālitātes, strādāju 
vienā firmā palīgdarbos par pieticīgu algu, no 
kuras jāsedz arī kredīts par dzīvokli, komunā
lie maksājumi un jāatlicina paša un suņa, kurš 
sver ap 70 kilogramu, iztikšanai. Turklāt darbs 
ir tāds, ka mājās parasti neesmu veselu dien
nakti. Sunim atstāju ēdienu, bet pastaigā izve
du tikai uz pusstundu rītos un vakaros, kad ārā 
ir maz cilvēku. Esmu brīdinājis daudzdzīvokļu 
mājas kaimiņus un netālā veco ļaužu pansio
nāta “Selga” un bērnu nama iemītniekus, lai 
netuvojas mums pastaigas laikā, nelaiž klāt 
savus bērnus un suņus. Saprotu protestus, ka 

Kamēr asinis un asaras vēl nelīst
 turpinājums no 1. lpp. ne jau viņiem būtu jāpiemērojas mana suņa 

uzvedībai, bet tomēr – ko darīt? Vai nu ilgstošā 
palikšana vienatnē un slēgtā telpā, vai vecu
ma īpatnības ( Ulānam tagad ir septiņi gadi), 
bet suns pēdējos mēnešos ir kļuvis īpaši agre
sīvs, pat man neļauj aizvākt neapēsto barību 
un ir meties krūtīs, nejauši iztraucēts. Ārā viņu 
vedu dzelzs uzpurnī un stingrā brezenta saitē, 
bet nav taču garantijas, ka suns neizraujas. Ar 
saviem 70 kilogramiem viņš ieskrējienā var 
nogāzt no kājām un līdz nāvei pārbaidīt ne 
tikai bērnu, bet arī pieaugušu cilvēku,” Oļegs 
stāsta, ka ne reizi vien ir dzirdējis un droši 
vien vēl dzirdēs ieteikumus agresīvo dzīvnie
ku “nošpricēt”. 

“Žēl, protams, Ulāns jau nav vainīgs, ka 
viņam tāda daba un jādzīvo nepiemērotos 
apstākļos, bet citus viņam nevaru nodrošināt. 
Taču šā būtībā sveša suņa iemidzināšanu es 
nevaru atļauties finansiāli, jo tas kopā ar uti
lizāciju varētu izmaksāt no 60 līdz 100 eiro, 

kuru man tādai vajadzībai nav. Bet pašam 
viņu slepkavot roka neceļas un nav arī tiesī
bu. Zvanīju uz municipālo policiju un lūdzu, 
lai viņi suni nošauj. Man pajautāja, vai viņš ir 
kādu sakodis. Teicu, ka pagaidām nē. Uz ko 
saņēmu atbildi: “Kad sakodīs, tad arī izbrauk
sim un iznīcināsim!” Zvanīju uz pilsētas domes 
“karsto telefonu” –  ko darīt? Tur ieteica zvanīt 
labiekārtošanas kombinātam, kuram šādi jau
tājumi it kā jārisina. Izstāstīju vajadzību, darbi
niece ieteica pašam parūpēties par iemidzinā
šanu un to apmaksāt. Kad teicu, ka finansiāli 
to nespēju, atbildēja, ka padomās un pārzva
nīs. Nepārzvanīja.  Pēc četrām dienām zvanī
ju pats un nu jau kāda cita darbiniece iedeva 
firmas telefonu, kura veicot dzīvnieku iemidzi
nāšanu. Tur paskaidroja, ka par šādu pakal
pojumu man būs jāmaksā 35 eiro, bet pēc 
tam jāizsauc veterinārārsts, kas suni “nošpri
cēs” beigtu, varbūt uzņemoties arī utilizāciju. 
Uzzināju, ka šāda manipulācija ar liela svara 

dzīvnieku maksās ap 60 līdz 100 eiro. Policijā 
man paskaidroja, ka likums viņiem atļauj lik
vidēt tikai klaiņojošus, agresīvus suņus. Tad 
ko man darīt? Izdzīt suni uz ielas, kas gan
drīz garantēti kādam beigsies ar lielu nelaimi? 
Gaidīt, kamēr viņš uzbrūk un sakropļo mani? 
Ko darīt, pasakiet taču kāds, lūdzu! ” Oļegs ir 
tuvu izmisumam. 

Viņš laikrakstam "Ventspilnieks.lv" atsūtī
ja pastaigas laikā ar telefonu uzņemtu Ulāna 
fotogrāfiju, jo citiem to darīt esot bīstami. 

Ar Zinātnes un inovāciju centra vārdu joprojām klibo – to vēlas nosaukt “Neo” vārdā

Miegainums, garlaikoti apsūdzētie, diskusijas par to, cik daudz (vai maz) no apjomīgā 
apsūdzību teksta jau nolasīts, slēpto uzņēmumu akciju nosaukumu rindas un 90.gadu 
sākuma Ventspils, kurā ik uz stūra bija jūtama Aivara Lemberga ietekme, – ar šo au-
gustā, beidzoties tiesnešu atvaļinājumu laikam, atsākās tiesu debates, kurās turpināja 
izskatīt apsūdzības pret Aivaru Lembergu, Anriju Lembergu un Ansi Sormuli.

 turpinājums no 1. lpp. kumiem citās vietās – Baltijas valstīs, Eiropā un 
pasaulē. Pasaulē esot vairāk nekā 3000 bērnu 
zinātnes un inovāciju centru, kuru darbība vēr
sta uz zinātnes sasniegumu tuvināšanu bērnu 
un jauniešu izziņas procesam un iepazīstinā
šanu ar mūsdienu tehnoloģiju sasniegumiem, 
izmantojot dažādus interaktīvus paņēmienus 
un mācību veidus.

Pašvaldības pārstāvji apkopojuši informāci
ju par esošo zinātnes centru nosaukumiem un 
secinājuši, ka pasaulē zinātnes centriem pie
šķir nosaukumus pēc zināmas līdzības un atpa
zīstamības. Kopumā nosaukumus varot sadalīt 
četros lielos blokos. Viens virziens ir tāds, kura 
nosaukumā atspoguļota praktiska darbība – 

eksperimenta, fizikālas, ķīmiskas vai citu lietu 
parādība, tā būtība, kas veido zināmas asoci
ācijas. Otrs – nosaukumā iekļauti atpazīstami 
zinātnieku vārdi, kur Latvijai ir ļoti daudzi, ar 
kuriem lepoties. Populāri ir arī tādi nosaukumi, 
kuri veidoti kā izsauciens. Ceturtais virziens – 
apdzīvotās un atpazīstamas vietas nosaukumi, 
kas transformēti konkrētajā centrā. 

“Konsultējoties ar ekspertiem un zinātnis
ko centru pārstāvjiem, visi atzinuši, ka cen
tra nosaukumam ir jābūt viegli izrunājamam 
un tajā jāiekļauj vārdi, kas vedinātu uz centra 
darbības būtību – kā zinātnisko, tā arī prak
tisko. Centra nosaukumā nevajadzētu iekļaut 
vietvārdus un dialekta vārdus, kas ir sapro

tami tikai noteiktajā valstī vai reģionā, kā arī 
vārdus, kas veido nelabvēlīgas asociācijas citās 
valodās,” tā iepriekš skaidroja “Komunālās 
pārvaldes” pārstāve Līga Zute.

Ventspils zinātnes un inovāciju centra būv
niecība izmaksās nepilnus 20 miljonus eiro, to 
plānots sākt būvēt jau nākamā gada sākumā, 
kad vēl nebūs vai arī tikko būs pilnībā noslēgu
sies koncertzāles celtniecība. Jauno ēku pare
dzēts uzbūvēt Rūpniecības ielā 2, izveidojot 
tajā inovāciju centru ar nomas telpām jauno 
uzņēmēju atbalstam un piesaistei un jaunu 
darbvietu radīšanai, kā arī interešu izglītības 
centru jeb zinātnes centru, kas pēc satura būs 
līdzīgs Igaunijā esošajam “Ahhaa” centram. 

«Vienošanās» ar atpakaļejošu datumu, svītrots vārds  
no akcionāru saraksta – Lemberga tiesas sēdes turpinās

S 
ēdē piedalās tiesneši Boriss Geimans, 
Irīna Jansone, Ligita Kuzmane un 
rezerves tiesnese Ārija Ždanova, kā 
arī prokurors Jānis Ilsteris, advokā
ti Jānis Rozenbergs, Oskars Rode 

un Irina Kauke, kā arī apsūdzētie – Aivars 
Lembergs, Anrijs Lembergs un Ansis Sormulis.

Tiesu sēdes ar Rīgas apgabaltiesas lēmu
mu notiek četras reizes nedēļā: no pirmdie
nas līdz ceturtdienai, no pulksten 10.00 līdz 
pulksten 16.00. Sēdes norit jau deviņus ar 
pusi gadus un šobrīd ir pienācis posms, kad 
notiek tiesu debates.

AIZKRĀSOTAIS VĀRDS AKCIJU TURĒ-
TĀJU PILNSAPULCĒ UN, IESPĒJAMS, 
NELIKUMĪGI PIEPRASĪTĀS AKCIJAS

Pirmajā sēdē, pēc ilgā pārtraukuma vasarā, 
vairāk tika apskatīta Lemberga 90.gadu akti
vitāte un ietekme Ventspilī. Tāpat tika iztirzā
tas pietuvināto cilvēku liecības – cik tās patie
sas, ietekmētas, neatkarīgas un ko no tām var 
secināt par izvirzītajām apsūdzībām. Nepilnu 
sešu stundu laikā no prokurora lasītā deba
šu teksta izskan vairāk nekā desmit uzņēmu
mu nosaukumi, kas dažādos veidos saistīti ar 
lietu – Lembergs esot ar draudiem pieprasījis 
to akcijas; uzņēmums dibināts, lai slēptu akci
ju īpašumtiesības izspiešanas rezultātā iegūta
jām; juristu firmas, kas palīdzējušas ar tiesis
ko nodrošinājumu vairākiem Ventspils uzņē
mumiem, kas nodarbojās ar bīstamu kravu 
pārvadāšanu.

Prokurors Jānis Ilsteris lasa, kā, piemēram, 
Lihtenšteinā reģistrētās kompānijas "Ventk 
Limited" pārstāvis Ventspilī Andrejs Damburgs 

liecinot teica, ka 90.gados visi rēķinājušies 
ar Lemberga viedokli. «Filozofiski runājot, 
Lemberga ietekmi varēja just visā pilsētas 
un ostas darbībā. Viņš [Aivars Lembergs] 
kā Ventspils domes priekšsēdētājs uzmanīgi 
sekoja un kontrolēja pilsētas uzņēmumu dar
bību. To varēja noprast pēc cilvēku runām, avī
zēm, pēc sarunām ar cilvēkiem, ar uzņēmumu 
vadītājiem, ar kuriem kontaktējos.»

Prokuratūra no tā secināju si, ka, «ja per
sonai ir šāda ietekme pilsētā, tad ir pamats 
domāt, ka viņš pieprasījis cietušajam Aināram 
Gulbim akcijas no "Ventk Limited". Apsūdzībās 
minēts, ka Aivars Lembergs, izsakot draudus 
Aināram Gulbim, prettiesiski ieguvis jau minē
tās kompānijas akcijas.

Tāpat prokurors no debašu teksta lasa, 
ka, lai slēptu faktu, ka viņam, Aivaram 
Lembergam, pieder miljonu kompāniju Ventk 
Ltd., MultiNord AG un Ventamonjaks akcijas, 
1994.gadā, kad notika Ventk Ltd. akcionāru 
pilnsapulce, viena dalībnieka vārds saraks
tā tika aizkrāsots. Vēl arī esot ticis parakstīts 
viltots dokuments jeb «vienošanās» ar atpa
kaļejošu datumu starp Vladimiru Krastiņu un 
Aivaru Lembergu, kas slēpj Lemberga kā 
akcionāra statusu uzņēmumā MultiNord AG, 
teikts apsūdzībās.

Nelaiķis Juris Šķibelis esot bijis liecinieks par 
SIA Lat Transnafta kapitāla daļu izspiešanu. No 
apsūdzību teksta izskan informācija, ka Aivars 
Lembergs precīzi nenoskaidrotā vietā un laikā 
Ansim Sormulim uzdevis pieprasīt no uzņēmu
ma Naftas parks100 direktora Jura Šķibeļa SIA 
Lat Transnafta kapitāla daļas. «Ja es neklau
sītu Ansim Sormulim, tad būtu bezdarbnieks. 

SIA Lat Transnafta nevarēju pārvaldīt, nevarē
ju neko lemt. Biju kā ieliktnis, kurš tikai pildīja, 
ko Lembergs un Sormulis lika. Darīju tehnis
kas dabas lietas. Parakstīju dokumentus, kurus 
man nolika priekšā,» savā liecībā teica Šķibelis. 
Uz prokurora jautājumu, vai Sormulis piekrīt 
sniegtajai liecībai, viņš atbildēja, ka nepiekrīt – 
un viņš nav draudējis Lemberga vārdā.

Jadviga Paškeviča, kas savulaik bijusi 
Ventspils domes kancelejas vadītāja, savā 
liecībā stāstījusi par dažādiem spiedogiem, 
zīmogiem, kas izmantoti, apstiprinot vairāk 
un mazāk likumīgus dokumentus. Tāpat viņa 
stāstījusi par to, kad un kā šie spiedogi iznī
cināti. Prokuratūra pratināšanas laikā novē
rojusi, ka tie liecinieki, kuri strādājuši Aivara 
Lemberga pakļautībā 90.gados, tiek ietekmēti 
no sava bijušā darba devēja, tāpēc viņi melo 
par apstākļiem domes darbībā noziegumu 
veikšanas laikā – 90.gados.

Jāpiebilst, ka 1994.gada 2.augustā Ventspils 
domes kanceleja (kā struktūrvienība) vēl 
neeksistēja, bet daļai dokumentu parādās 
datumi, kas ir pirms šī laika.

VAI PUSE DEBAŠU TEKSTA  
JAU NOLASĪTA?

Apspriedē starp Ilsteri un advokātiem par 
to, vai jau puse no debašu teksta ir nolasīta, 
prokurors saka: «Puse ir ļoti optimistiski, drī
zāk kāda trešā daļa varētu būt.» «Nu jā, mums 
te tās desmit minūtes un desmit minūtes 
jau paņem laiku, tad vēl tas mēnesis izkrita, 
domāju, ka, ja šādi turpināsim, līdz Jaunajam 
gadam varētu pabeigt.»

Lai līdz Jaunajam gadam varētu pabeigt, 
prokurors turpina debašu teksta lasīšanu, kurā 
izklāstīts tas, ka Anrijs Lembergs dibinājis 
fondu Camden Stiftung, tomēr īpašnieka šim 
fondam nav, proti, tas nav norādīts, bet kā 
patiesais labuma guvējs ir Aivars Lembergs. 
Prokurors turpina ar informāciju, ka caur šo 

fondu Lembergs vecākais slēpis, ka viņam pie
der akcijas uzņēmumos Ventk Ltd. un MultiNord 
AG. Jautājums – ja akciju iegūšanas veids un 
pārvalde bija godīga, kāpēc jāslēpj īpašumtie
sības? No «skaudīgas acs»? Apsūdzību teksts 
vēsta, ka visai Lembergu ģimenei tika uztaisī
tas kredītkartes, kuru rēķini tika apmaksāti no 
fonda Camden Stiftung līdzekļiem un ka pēc 
zināma laika perioda tika iznīcinātas visas čet
ras VISA kredītkartes – Līgas, Anrija, Aivara un 
Ināras Lembergas. Ģimene kopā iztērēja pusot
ru miljonu ASV dolāru, lietojot fonda līdzekļus, 
teikts apsūdzībās.

Pēc pēdējā 15 minūšu lasījuma seko advo
kāta lūgums trešdienas sēdi beigt 14.45, jo 
viņam jābūt Jūrmalā uz sēdi par atkritumu 
apsaimniekošanu. BNN jau iepriekš izpētīja, 
ka dažādas «darīšanas» ir regulāras, jo ik pa 
laikam sēdes sākas pulksten 11.00 un beidzas 
ap pusčetriem. Pāris reižu tā beidzas nedaudz 
pēc vieniem dienā. Laikā no 17.janvāra līdz 
5.jūnijam, sākot vēlāk un beidzot ātrāk sēdes, 
ir «ietaupītas» 20 stundas un 19 minūtes.

Uz šī paša viļņa arī Aivars Lembergs izsa
ka lūgumu nākamās dienas sēdi sākt stun
du vēlāk – pulksten 11.00 –, jo viņam būtu 
ļoti svarīgi aiziet pie fizioterapeita. Iespējams, 
par daudz vaļību nevar atļauties – tiesnesis 
Geimans īsi noskalda, ka viens lūgums jau tika 
izpildīts, otra nebūs, sēde rīt pulksten 10.00.

Jau vēstīts, ka prokuratūra Lembergu apsūdz 
par kukuļņemšanu sevišķi lielos apmēros, par 
noziedzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas 
mantas legalizēšanu, par dienesta viltojumu, 
par piedalīšanos mantiskos darījumos, kuri 
viņam saistībā ar dienesta stāvokli bijuši aiz
liegti, kā arī par ļaunprātīgu dienesta stāvokļa 
izmantošanu un citiem noziegumiem. Visi trīs 
apsūdzētie norādījuši, ka nesaprot un neatzīst 
viņiem celtās apsūdzības. 

Elizabete Mežule,
www.bnn.lv
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Atbalsts Valsts prezidenta 
atklātai ievēlēšanai
Saeima konceptuāli atbalstījusi grozīju
mus Satversmē, kas paredz Valsts pre
zidentu ievēlēt atklāti. Parlamentam par 
šiem grozījumiem vēl būs jālemj otrajā 
un trešajā lasījumā. Saskaņā ar iecerēto, 
grozījumus galīgajā lasījumā cer pieņemt 
līdz 13. Saeimas vēlēšanām.

Kļaviņš noliek  
deputāta mandātu
Skandālu nomocītais Saeimas deputāts 
Askolds Kļaviņš nolicis parlamenta depu
tāta mandātu. Korupcijas novēršanas un 
apkarošanas birojs ir sācis kriminālpro
cesu pret A.Kļaviņu par dienesta stāvok
ļa ļaunprātīgu izmantošanu mantkārīgā 
nolūkā, bet viņam piederošajā veikalā 
“Gandrs” potenciālajam darbiniekam pie
dāvā dubulto samaksas sistēmu un pie
dāvā veidu, kā iegādāties preces, apejot 
pievienotās vērtības nodokļa nomaksu.

“Saskaņa” unZZS iztērējuši 
jau 800 tūkst. eiro
Partija “Saskaņa” un Zaļo un Zemnieku 
savienība (ZZS) aģitācijas tēriņos dekla
rējušas attiecīgi 428 tūkst. un 367 tūkst. 
eiro lielus izdevumus, kas ir divreiz vairāk 
nekā jebkuram citam poltiiskajam spēkam. 
Trešie lielākie tērētāji ir partija “Attīstībai/
Par!” ar 220 tūkst. eiro. Kopumā partiju 
tēriņi ir sasnieguši 1,45 miljonus eiro.

Latvija pastiprinās 
imigrācijas kontroli
Pāvesta Franciska vizītes laikā Latvijā, 
kas notiks 24. septembrī, tiks pastipri
nāta imigrācijas kontrole, tomēr Latvijā 
netiks atjaunota robežkontrole pie iekšē
jām robežām, kā to plāno darīt Igaunijā. 

NVA uzskata, ka darbaspēka 
trūkuma nav
Patlaban nav pamata nopietni domāt par 
darba tirgus robežu atvēršanu trešo val
stu pilsoņiem, jo ir pietiekami lieli iekšē
jie resursi. Taču kopīgi būtu jādomā, kā 
palīdzēt darba tirgū atgriezties bez darba 
esošajiem, tai skaitā gados vecākiem cil
vēkiem un ilgstošajiem bezdarbniekiem, 
uzskata Nodarbinātības valsts aģentūras 
direktore Evita Simsone.

Nedrīkstēs pieprasīt 
svešvalodu zināšanas
Saeima atbalstīja rosinātos grozījumus 
Darba likumā, kas liedz darba devējiem 
pieprasīt no darbinieka konkrētas sveš
valodas prasmi, ja darba pienākumos 
neietilpst šīs svešvalodas lietošana. 

Par karoga zaimošanu  
būs bargāks sods
Turpmāk arī par dekoratīvos nolūkos lie
tota Latvijas valsts karoga vai tā attēla 
zaimošanu vainīgās personas būs sauca
mas pie atbildības. Pieņemtie grozījumi 
Latvijas valsts karoga likumā arī nosaka 
stingrāk uzraudzīt karoga izgatavošanu 
un izplatīšanu tirdzniecībai. 

Ātro kredītu devējus vēl 
vairāk ierobežo
Patērētāju kreditēšanas līguma, kas 
noslēgts uz laiku līdz 30 dienām un 
paredz atmaksāt kredītu vienā maksāju
mā, aizdevuma summa nedrīkstēs pār
sniegt 50% no valstī noteiktās minimā
lās mēneša algas jeb 215 eiro. Grozījumi 
Patērētāju tiesību aizsardzības likumā 
paredz arī noteikt stingrākas prasības 
kredītu devējiem izvērtēt patērētāja 
spēju atmaksāt aizņēmumu.

LATVIJĀ

Kāda ventspilnieka feisbuka profilā 
parādījies šāds iedvesmojošs ieraksts un 
ne mazāk iedvesmojošs patriotisks foto.

Pirms sāc lasīt tālāk, vispirms sāc tieši ar šāda jautājuma uzdošanu pašam sev: kas tevi visvairāk kaitina kolēģos un kas varētu 
būt tas, ar ko spēj nokaitināt savus darbabiedrus? Izrādās, ka tās kaitinošākās īpašības ir tās, kuras mēs ne visai bieži izrādām uz 
āru. Paraugoties uz citiem kolēģiem, viskaitinošākā viņu rīcība ir – intrigu vērpšana un divkosība, secināts darba portāla “CVMar-
ket.lv” veiktajā aptaujā.

Un ne jau tikai ar vienu, ar veselām sešām unikāla dizaina gultām Ventspils Gal-
venās bibliotēkas, izstāžu zālē piektdien, 14. septembrī ierodas pilsētā sen un labi 
pazīstamais arhitekts, interjera salona īpašnieks Alvis Didrihsons. 

Ar gultu uz ... Galveno bibliotēku

K 
āpēc tieši ar gultām un kāpēc tieši 
tagad, to apmeklētāji varēs pajau
tāt pašam kolekcijas autoram, jo 
līdz šim par gultu izstādēm biblio
tēkās ne tikai Latvijā, bet arī citur 

pasaulē nekas dzirdēts, tādu tradīciju vien
kārši nav. 

Izskaidrojums varētu būt, ka šoreiz apmek
lētājiem tiek piedāvāts uz dizaina produktu 
palūkoties ne vien kā uz funkcionālu sadzīves 
inventāru, bet arī kā uz tehniskās un estētis
kās jaunrades sasniegumu. Jo, raugiet, tādu 
gultu, kas līdzinātos mākslas darbiem, arī 
citur pasaulē nav.

 Kolekcijas sastāvā ir gultas, kas nosauk
tas Kurzemes pilsētu vai ciemu vārdos, tur
klāt katrai ir iespējamas vairākas materiālu 
un Alvja dizainētā apgaismojuma modifi
kācijas. Izvēloties kādu no tām lietošanai, 
pasūtītājam būs iespēja, zināmās robežās 
kombinējot, pārveidot gultas vizuālo tēlu un 
tehniskos parametrus, tas ir, kļūt par sava 
veida līdzautoru. Te, lūk, arī varētu slēpties 
vēl viens no atminējumiem, kāpēc izstāde 
tiek rīkota bibliotēkā: šo iestādi, kā zināms, 
pārsvarā apmeklē radoši ļaudis, un iespēja 
apdomāt gultu modificēšanas knifus viņiem 
varētu būt tikpat interesanta, kā krustvārdu 

mīklu risināšana vai buršanās enciklopēdi
jās... 

Vai varētu būt tā, ka drīzumā taps 
grāmatiņas par mazo Aivaru?

Sliņķis? Intrigants un divkosis! Atkal 
nokavēja darbu... Kas tevi kaitina kolēģos?

I 
nteresantajā aptaujā respondenti kā 
viskaitinošāko rīcību visbiežāk (42%) 
minējuši tieši intrigantus un divkošus. 
Aprunā citus aiz muguras, bet paša cil
vēka priekšā laipni smaida un bārsta 

labus vārdus. Cik pazīstama situācija dau
dziem. Kā izrādās, pat ļoti daudziem. Starp 
tiem, kuriem visgrūtāk sadzīvot tieši ar 
darba kolēģu divkosību un intrigām, lielāko
ties ir cilvēki, kuri strādā apkalpošanas, pār
došanas un ražošanas sfērās. Šajās jomās 
attiecības dažkārt patiešām ir nokaitētas. 
Taču interesanti ir tas, ka tajā pašā laikā 
šādu problēmu atzinusi arī liela daļa cilvē
ku, kuri strādā vadošos amatos gan privātajā 
sektorā, gan arī valsts pārvaldē. Šāds kolē
ģu “paradums” vistraucējošākais ikdienā un 
savstarpējās attiecībās šķiet nedaudz vairāk 
sievietēm, taču vīrieši nekur tālu neatpaliek.

Te nu priekšniekiem ir jābūt ļoti vērīgiem, 
tādēļ ir ļoti svarīgi būt ar saviem darbinie
kiem kontaktā – kaut vai reizēm sapulcē
ties, pavadīt kādu laiku neformālā gaisotnē. 
Šādās situācijās acīgs priekšnieks ātri vien 
pamanīs problēmas perēkli. Kā atzīst perso
nāla eksperti, ir ļoti svarīgi darba vidi attīrīt 

no “toksiska piesārņojuma” – proti, iespēju 
robežās izskaust šīs nevēlamās situācijas un 
cilvēkus. Kādēļ? Cilvēkiem, pret kuriem vēr
stas šādas intrigas un aprunāšanas, drīz vien 
negribēsies iet uz darbu, bet šādai nepati
kai augot, arvien pazemināsies produktivi
tāte. “Cilvēkiem – vienam mazāk un citam 
vairāk, ir svarīgas savstarpējās attiecības ar 
tiem, ar ko ikdienā pavada laiku. Tā kā darbs 
aizņem ārkārtīgi lielu daļu no mūsu dzīves, 
ir svarīgi, lai tajā justos labi, ne otrādi,” stās
ta “CVMarket.lv” personāla atlases vadītājs 
Kristaps Kolosovs.

Teju katrs desmitais aptaujas dalībnieks 
tieši tenkošanu un aprunāšanu norādīja kā 
otru galveno kaitinošāko īpašību darba kolē
ģos. Kādam vienmēr ir viedoklis par citu 
kolēģu ārieni, “visu zina” par viņa attiecībām 
un to, cik nejēdzīgi pavada savu brīvo laiku 
(ko pavada ķēmīgi smiekli), bet tajā pašā 
laikā neparaugās paši uz sevi. Izrādās, šādu 
atbildi visbiežāk izvēlējušās sievietes, kas lie
lākoties strādā administrēšanas un ēdināša
nas sfērās.

Lai nu ko, bet meļus necieš nekad un 
nekur. Šī ir trešā populārākā atbilde šajā anti

topā. Vienlīdz kaitinoša ir kolēģu tieksme 
sūdzēties un gausties par dzīvi un savām per
soniskajām problēmām ne tikai darbā, bet 
pat privātajā dzīvē. Par to gan visbiežāk runā
jot tieši sievietes. Katru divdesmito aptaujas 
dalībnieku kaitina kolēģu "bardaks" uz viņu 
darba galda vai radītā nekārtība koplietoša
nas telpās.

Interesanti ir tas, cik, kā rāda aptaujas dati, 
kolēģi tomēr ir toleranti pret darba kavē
tājiem. Šī īpašība kaitinoša šķita tikai 3% 
respondentu. 

“Apskatot aptaujā iegūtos rezultātus, var 
secināt, ka cilvēkiem kaitina gaužām dažā
di darba kolēģu ieradumi un rakstura iezī
mes. Laiks ir pierādījis, ka neapmierinātība 
ar darbu kalpo par galveno iemeslu, lai “aiz
nestu darbu mājās” un turpinātu žēloties par 
saviem kolēģiem tur. Tas rada “sniega bum
bas” efektu, un lai sev un saviem mājinie
kiem savu darbu nepadarītu par neciešamu, 
ir svarīgi pateikt kolēģiem to, kas neapmie
rina. Esmu drošs, ka ja ir paveicies ar darba 
kolēģiem, viņi ņems to vērā,” tā norādīja 
K.Kolosovs. Viņam nevar nepiekrist, vai ne? 
Ir viela pārdomām. Lai veicas! 

“Kādiem plakātiem jākarājas pie sienas 
bērnu dārza sākumgrupā, uz kuru tiek vesti 
pusotru gadu veci bērni? Pareizi! Tiem jābūt 
tautas vadoņu portretiem. Mums tādu ir pat 
divi. Tiesa, nav gan īsti saprotams, kurš no 
viņiem ir krutāks…”

Ja reiz mazuļiem visā krāšņumā jau laicī
gas patriotiskās audzināšanas ietvaros tiek 

demonstrēts mūsu 
pilsētas mērs, vai 
varētu būt tā, ka 
drīzumā labākajās 
padomju patriotis
kās audzināšanas 
tradīcijās tiks izdo
tas arī mazajiem 
ventspi ln iekiem 
domātas pamāco
šas grāmatiņas? 

Piemēram,  “Aivara bērnība un skolas gadi” 
vai “Aivars un bērni”… Variantu netrūkst, un 

piemēru, kā ideoloģiski pareizi šādus daiļdar
bus rakstīt, arī. 
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Ivanova – uz pasaules 
jaunatnes olimpiādi
Talantīgā Ventspils svarcēlāja Daniela 
Ivanova izpildījusi kvalifikācijas normatī
vus un saņēmusi ceļazīmi dalībai pasau
les jaunatnes Olimpiskajās spēlēs, kas 
oktobrī notiks Argentīnas galvaspilsētā 
Buenosairesā. 16 gadus jaunā sportis
te, kura ar svarcelšanu nodarbojas jau 
sešus gadus, ir slavenā trenera Eduarda 
Andruškeviča audzēkne. Pirms diviem 
gadiem Eiropas U15 čempionātā izcīnī
ja sudraba medaļu, pērn kļuva par čem
pioni. Šogad Eiropas U18 čempionātā 
viņai sudrabs.

200 eiro sods par 
pirotehnikas lietošanu
FK “Ventspils” saņēmis 200 eiro lielu 
sodu no Latvijas Futbola federācijas par 
to, ka ventspilnieku līdzjūtēji uzvarēta
jā spēlē ar tā brīža līderiem RFS (2:0) 
izmantoja pirotehniku, tā “nosvinot” 
otro vārtu guvumu un uzvaru. Iepriekš 
sodu 400 eiro apmērā un trīs spēļu 
diskvalifikāciju par rupju lamāšanos 
saņēma FK “Ventspils” vadītājs Adlans 
Šišhanovs. 

Pašu mājās – septītie
Ventspilī notikušajā Latvijas U12 čem
pionāta finālturnīrā futbolā zēniem fut
bola akadēmijas “Ventspils” jaunā maiņa 
ierindojās septītajā vietā. Finālturnīrā 
piedalījās 12 spēcīgākās komandas un 
par uzvarētājiem kļuva “Tukums 2000/
TSS” jaunie futbolisti.

Lomažs un Zaķis – izlasē
Latvijas basketbola izlasē Pasaules kausa 
kvalifikācijas turnīra spēlēm gatavo
jas divi BK “Ventspils” spēlētāji Rihards 
Lomažs un Ronalds Zaķis. R.Lomažs spēlē 
pret Lietuvu (97:80) ar 18 punktiem bija 
viens no rezultatīvākajiem. R.Zaķis spē
lēs pret Lietuvu un Somiju guva attiecīgi 
divus un piecus punktus.

Ne nacionālajā,  
bet U-21 izlasē
Viens no FK "Ventspils" aizsardzības bal
stiem Ņikita Koļesovs, kurš iepriekš līdz 
šī gada sākumam bija ieguvis jau šķieta
mi stabilu vietu Latvijas nacionālajā izla
sē, turpina pārstāvēt Latvijas U21 izlasi. 
Viņš aizvadīja visas 90 minūtes Eiropas 
čempionāta kvalifikācijas turnīra spēlē 
viesos ar Ukrainu (2:3).

Kohai trīs jauni rekordi
Dobelē notikušajā Latvijas svarcelšanas 
čempionātā trīs jaunus Latvijas rekor
dus sasniedza Ventspils sporta lepnums 
Rebeka Koha. Raušanā viņa pacēla 102 
kg, grūšanā – 122 kg, bet summā 
sakrāja 224 kg. Summā viņa pacēla 
par vienu kilogramu vairāk nekā pērn 
pasaules čempionātā pieaugušo konku
rencē, kurā viņa izcīnīja bronzas godal
gu. Ritvars Suharevs sasniedza Latvijas 
junioru rekordu raušanā – 161 kg.

Plēsnieks atgriežas 
sacensībās
Pēc vairāku mēnešu ilgas pauzes sacen
sību apritē atgriezies pasaules vicečempi
ons svarcelšanā Artūrs Plēsnieks. Pirmajās 
sacensībās pēc operācijas Plēsnieks star
tēja Latvijas čempionātā atsevišķos vin
grinājumos, savā svara kategorijā virs 
105 kg paliekot nepārspēts gan rauša
nā, gan grūšanā, sasniedzot attiecīgi 
160 kg un 207 kg. Novembra sākumā 
Turkmenistānā notiks pasaules čempio
nāts, ar ko vienlaikus sāksies atlase 2020. 
gada vasaras olimpiskajām spēlēm.

SPORTA ĪSZIŅAS

Otro uzvaru trīs spēlēs un jaunās sezonas pirmajā mačā savā laukumā svinējuši 
Ventspils hokeja kluba “VENTA 2002” hokejisti. Junioru attīstības hokeja līgas (JAHL) 
debijas sezonas spēlē ventspilnieki savā laukumā lika krietni pasvīst kā kluba trene-
riem, tā arī līdzjūtējiem, tomēr spēle noslēdzās uz salīdzinoši laimīgas nots – uzvara 
pēcspēles metienu sērijā ar 3:2 un pārspēti principiālie pretinieki no Liepājas SSS 
komandas.

V 
alsts prezidents Raimonds 
Vējonis šogad savā apsveiku
mā un novēlējumā Tēva dienā 
bija ļoti trāpīgs. “Tēvs ir mūsu 
atbalsts un padomdevējs. Tēva 

dotais paliek kopā ar mums uz mūžu. Tā var 
būt drošības sajūta un atbildība, prieks un 
mīlestība, zināšanas vai amata prasme. Tēvs 
ir piemērs, no kura mācīties kopš vismazā
kajām dienām. Tādēļ vēlos īpaši izcelt tēvus, 
kas ik dienu ir kopā ar saviem bērniem – gan 
mācoties pirmos burtus, gan kopā lasot grā
matas un ejot skolas gaitas, gan sapņojot 
un piepildot šos sapņus. Sabiedrībai jūs esat 
tādi paši varoņi kā savam bērnam,” tā pre
zidents, nobeigumā novēlot un aicinot tēvus 
un vectēvus pēc iespējas vairāk laika pava
dīt kopā ar saviem bērniem un mazbērniem.

Izrādās, ka bieži vīriešiem ir sajūta, ka 
ģimenes sadzīve un bērnu audzināšana nav 
viņu lauciņš. Viņš labāk velta lielāko daļu 
sava laika darbam un dažkārt saviem hobi
jiem. Taču tikai retais aizdomājas, ka tēvs 
sava bērna dzīvē patiesībā ir kā paraugs, 
kurš ar savu piemēru, ar izturēšanos pret 
apkārtējiem, rāda piemēru un veido sava 
bērna uzvedības modeli. Pat tad, kad šķiet, 
ka bērns kādu iemeslu dēļ tēvu ignorē, viņš 
patiesībā ir ļoti vērīgs pret to, kā tētis reaģē 
noteiktās situācijās, kā un vai viņa vārdi 
saskan ar darbiem un vai viņš vispār pats 
ievēro citiem, tai skaitā bērnam, izvirzītos 
noteikumus. Kā tētis pavada savu brīvo laiku, 
kādas ir viņa attiecības ar mammu, kā tētis 
iesaistās ģimenes notikumos – tas viss veido 
bērna izpratni par tēva lomu. 

Ļoti bieži var dzirdēt atbildi, ka vīrietis savu 
lomu un galveno pienākumu ģimenes dzīvē 
saskata nevis savu bērnu audzināšanā un pēc 
iespējas vairāk laika pavadīšanā ar savām 
atvasēm un dzīvesbiedri, bet gan tieši mate
riālajā nodrošināšanā. Bez šaubām, tas nav 
mazsvarīgi, taču svarīgāk par visu ir sabalan
sēt savu aizņemtību darbā ar laiku ģimenei. 
Tas nav viegli, ir ļoti grūti sākt. Jā, vīrieši bieži 
vien īsti nemaz nezina, kā izrādīt emocionā
las rūpes, kā iesaistīties bērna audzināšanā 
un vispār «ko tad īsti man kā tēvam ar to 
bērnu darīt?» Daudzi tēvi secina, ka viņiem 

Drāma ar laimīgām beigām

J au spēles piektajā minūtē rezultātu 
atklāja liepājnieki, tomēr 14. minūtē 
pēc Nika Bērziņa precīzā metiena izde
vās atjaunot līdzsvaru – 1:1. Otrā perio
da vidū mājiniekiem bija divu spēlētā

ju lielais skaitliskais vairākums, ko arī izde
vās realizēt – precīzs bija Aigars Vilmanis. 
Minimālo pārsvaru izdevās noturēt ilgi – 
gandrīz līdz pamatlaika beigām. Tomēr, lai 
nosargātu uzvaru pamatlaikā, pietrūka vien 
102 sekundes: liepājnieki izmantoja skaitlis
kā vairākuma iespēju un panāca izlīdzinā
jumu 2:2.

Pagarinājumā uzvarētājs netika noskaid
rots, to nācās atlikt līdz pēcspēles metie
nu sērijai. Vienīgo reizi ripa vārtos lidoja 
pēc Edgara Cgojeva metiena, kas arī atnesa 
ventspilniekiem uzvaru.

Pēc šīs cīņas Ventspils klubs nākamās 
četras spēles aizvadīs izbraukumā pret 
“Pārdaugavu”, "Valmieru", “Mārupi/Ako” un 
“Prizmu”. Savā laukumā Ventspils koman
du atkal redzēsim tikai 14. oktobrī, kad HK 
“VENTA 2002” uzņems “Zemgale Juniors” 
komandu.

Junioru attīstības hokeja līga ir jauns vei

dojums, ar kuru Latvijas Hokeja federācija ir 
noslēgusi vienu no Latvijas hokeja sakārto
šanas posmiem. Turpmāk bērnu un jaunie
šu hokejs tiks attīstīts līdz spēlētāju 17 gadu 
vecuma sasniegšanai, junioru hokejs no 17 
līdz 21 gadu vecumam, tālāk sekos jau pie
augušo hokejs. Līdz ar to šī līga aizvietos līdz
šinējo Latvijas čempionāta 1.līgu, kurā pēdē
jos divus gadus par uzvarētājiem kļuva tieši 
Ventspils klubs.

Ventspilnieki šajā čempionātā mērosies 
spēkiem ar HK “Zemgale/JLSS”, “Prizma”, 
Liepājas SSS, HS “Rīga 2002”, “Dinaburga”, 
“Mārupe/Ako”, Pārdaugavas un Valmieras HK 
komandām. JAHL čempionāts solās būt inte
resants, jo tajā spēlēs daudz motivētu jaunie
šu, kuri hokejā vēlas sasniegt visaugstākos 
sasniegumus. Pamaturnīrā katra no koman
dām aizvadīs 32 spēles, playoff iekļuvušās 
komandas – katra vēl astoņas spēles. 

Tēt, nāc ar mums!
Mūsdienu straujajā ikdienas skrējienā vismaz reizi gadā ir kāda 
diena, kad priekšplānā sabiedrībā veicināts kāds būtisks jautā-
jums. Kopš 2009. gada arī Latvijā ir ieviesta jauna svētku diena, 
kas ir veltīta visiem tētiem, vectētiņiem un arī vecvectētiņiem. 
Proti, Tēva diena. To atzīmē septembra otrajā svētdienā. Lai gan šī 
gada Tēva diena ir paskrējusi, tomēr šogad tā īpaši liek aizdomā-
ties par tēva lomu ģimenē mūsdienās. Agrāk, uzskatot, ka vīrietis 
ir ģimenes galva, kuram jāparūpējas par ģimenes labklājību, un 
līdz ar to viņa vieta ir darbā, kamēr ar bērniem nodarbojas tikai 
māte, šķita ierasta kārtība. Mūsdienās arvien biežāk priekšroka 
atkal tiek dota ģimenei. Tomēr joprojām absolūts vairākums dzīvo 
vēl pēc vecās “sistēmas”. Kā iesaistīt tēvus aktīvāk ģimenes dzīvē, kā mudināt viņus izvērtēt vēlreiz savas dzīves prioritātes, un 
galu galā – kā mainīt viņa paradumus, lai viņš biežāk būtu kopā ar savējiem?

trūkst iemaņu un zināšanu, lai būtu vairāk 
klātesoši savu bērnu ikdienā.

Lūk, daži no nodibinājuma “Centrs 
Dardedze” speciālistu ieteikumiem. Vispirms 
sākt ar to, ka pārbūvēt savu ikdienu. Tas nozī
mē (ja vien darbs nav specifisks un maiņās) 
sakārtot savu darbadienu tā, lai esi aizņemts 
darbā noteiktu stundu skaitu un periodu, 
bet vakari un nedēļas nogale – brīvais laiks. 
Nākamais solis ir izrunāties ar dzīvesbiedri, 
kā vīrietis varētu vairāk iesaistīties ģimenes 
dzīvē tiešā veidā, nevis tikai nopirkt to vai 
aizvest kaut kur utt. 

Speciālisti īpaši uzsver sabiedrībā bez ievē
rības atstāto faktu, ka ļoti būtiska ir tieši 
bērna un tēva kopīga rotaļāšanās. Psihologi 
norāda, ka bērniem, kuriem ir veselīga, 
priekpilna rotaļāšanās ar tēti pieredze, vēlāk 
novērojamas daudz vairāk pozitīvu iezīmju, 
nekā ja tā nebūtu. Piemēram, bērni ir pat
stāvīgāki, neatkarīgāki un ar izteiktāku vēlmi 
izzināt pasauli. Viņu paškontroles un pašdis
ciplīnas spējas ir labākas, augstāka pašap
ziņa un labāka emocionālā pašsajūta, vēlāk 
arī sasniedz labākus rādītājus mācībās, labāk 
socializējas ar vienaudžiem un daudz mazāk 
iekuļas nepatikšanās, bet īpaši būtiski ir tas, 
ka viņi iemācās sekot saprātīgiem noteiku
miem. Tādēļ iejūtīga, droša, bērna interesēm 
un noskaņojumam atbilstoša rotaļāšanās, kas 
kļūst par regulāru ieradumu, ir lielisks veids, 
kā tētis izrāda rūpes, pieķeršanos un savu 
klātbūtni. Un tās ar laiku kļūst arī reizes, kad 
nogurušai mammai dot atpūtas iespēju un 
pavadīt laiku ar savu atvasi divatā.

Lūk, viens no piemēriem. Rotaļīga, kontro
lēta cīkstēšanās spēles laikā ar vecākā pirms
skolas vai sākumskolas vecuma bērnu ir veids, 
kā tētis var palīdzēt viņam iemācīties tikt galā 
ar savu spēku un kontrolēt agresivitāti. Kā 
uzsver speciālisti, atslēga ir tajā, ka tētis ļauj 
bērnam rāpties sev virsū, pārspēt sevi un būt 
uzvarētam, taču ik pa laikam maigi un saudzī
gi liekot manīt, kad bērna rotaļāšanās kļūst 
par skarbu. Tas arī iemāca bērnam aprēķināt 
situāciju un spert pārdomātus soļus.

Turpini fiziskas rotaļas un spēles arī tad, 
kad bērns kļūst vecāks. Pasīvas kopīgās akti
vitātes, piemēram, televīzijas skatīšanās vai 

datorspēļu spēlēšana, ir sliktākais no risinā
jumiem. Doties pārgājienā, uzspēlēt bumbu, 
kopīgi uzrīkot futbola vai basketbola maču, 
izbraukt kopā ar velosipēdu – tieši šīs ir vis
brīnišķīgākās aktivitātes, kas uztur tēva un 
bērna saikni, uzlabo fizisko un emocionālo 
pašsajūtu. Laika gaitā šādi kopā būšanas brīži 
divatā arī nostiprina tēva kā uzticības perso
nas statusu. Kad tad vēl, ja ne tikai kopā ar 
tēti, pārrunāt kādu noslēpumu vai problēmu, 
par kurām, kā teikt, var runāt tikai vīrieši.

Bērnam ir ļoti svarīgs tēva plecs un 
atbalsts. Viņam ļoti gribēsies padalīties ar 
sasniegumiem ne tikai mammai, bet arī 
savam paraugam dzīvē – tētim. Tādēļ dēlam 
vai meitai nekad neliedziet to prieku būt klāt 
viņu vaļaspriekos – vai tā būtu dejošana vai 
sporta sacensības, tā ir arī kolekcionēšana, 
zīmēšana, kopīga modelīšu konstruēšana un, 
protams, kopīga makšķerēšana, “štābiņu” 
būvēšana un jebkas cits. 

Iesaisties kopīgās ikdienas darbu aktivitā
tēs. Kopā uzklāt un novākt vakariņu galdu, 
mazgāt un slaucīt traukus pēc ģimenes mal
tītes, uzkopt istabas, grābt lapas pagalmā vai 
laistīt zālienu, tīrīt sniegu uz piebraucamā 
ceļa... Šādas kopīgas tēva un bērna aktivi
tātes attīsta atbildības sajūtu, sniedz apziņu, 
ka esi nozīmīgs un noderīgs. Tas arī ir lielisks 
tēva kā uzvedības modeļa paraugs.

Lasi bērnam grāmatas. Tā var būt lasīša
nas piecminūte pirms gulētiešanas, tāpat vari 
paņemt grāmatu līdzi, kad dodaties, piemē
ram, pie ārsta, un kopīgi lasīt to uzgaidāmajā 
telpā. Pēc iespējas palīdzi bērnam ar mājas
darbu pildīšanu vai vismaz painteresējies par 
tiem. Tas, tāpat kā došanās uz skolu, lai satik
tu sava bērna skolotājus, ļauj bērnam apzinā
ties, ka tētim rūp viņa izglītība un zināšanas.

“Ventspilnieks.lv” pieminēja tikai dažus no 
piemēriem, kā veicināt tēva aktīvāku iesais
tīšanos ģimenes, bet jo īpaši tieši bērna 
dzīvē. Patiesībā ir bezgalīgi daudz un dažā
du iespēju, kā to papildināt vēl un vēl, ko 
tēvs diendienā var darīt kopā ar savu atva
si. Vajag tikai ļauties paša sajūtām, emoci
jām un izdomai. Ticiet, bērni to ļoti novērtēs. 
Arī pirmos centienus sākt, pat visstīvākos. Lai 
izdodas! 
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akcents ir 1895. gadā celtās vējdzirnavas,”Edijs stāsta, ka šis 
nodoms briedis pamazām, kopš viņa mamma Dina 2006.gadā 
nopirkusi dzirnavām blakus esošo, tolaik stipri nolaisto mūra 
dzīvojamo māju ar zemes gabaliņu ap to un no Ventspils pār
cēlusies uz turieni dzīvošanai. 

PĀRMANTOTS RADOŠUMS 
“Tā tika sakopta, paplašināta un pārbūvēta tikai un vienī

gi pašu spēkiem,” Dina ar lepnumu piebilst, ka liela daļa no 
telpu interjerā un dizainā skatāmā ir viņas ideju izpausmes, un 
arī realizētas tās galvenokārt viņas spēkiem. Pa Kuldīgas šose
ju  garām braucošie tagad var priecāties ne tikai par “vējeņu” 
balto stāvu, bet arī par uzposto vidi un krāšņajām puķēm uz 
Dinas mājas augšstāva terases, kur ir apartamenti tūristiem .  

“Mūsu dzimtā sievietes vienmēr bijušas enerģiskas, turklāt 
jau kādā ceturtajā paaudzē pārmanto zīmēšanas un gleznoša
nas prasmes. Es neesmu izņēmums. Darām to savam priekam, 
par skolotu mākslinieci neviena neesam centušās kļūt. Atceros, 
ka savdabīgi un spilgti šai ziņā izpaudās Edija omamma Indra, 
savulaik strādājot par krāsotāju celtniecībā. Pusaudža gados 
viņai palīgos labprāt gāja arī Edijs, viņam patika ar krāsām radīt 
darba pabeigtības sajūtu,  un tas varbūt ir viens no iemesliem, 
kāpēc viņš izvēlējās būvnieka specialitāti,” Dina uzsver, ka pro
fesijas izvēle dēliem nav uzspiesta, jo viņas jaunākais, Toms, 
darbojas pavisam citā jomā, tagad dzīvo Norvēģijā, kur viņam 
arī ir savs bizness.  

LAI VIRZĪTU UN KONTROLĒTU, JĀNOPĒRK   
“Kaut dzimusi un augusi pilsētā, mamma, šķiet, pašai neiz

skaidrojami, vienmēr ir gribējusi kopt puķu dobes un ravēt 
sakņu dārzus,“ dēls uz mammas ieceri par mājas pirkšanu rau
dzījies visnotaļ labvēlīgi, vienlaicīgi ar reāli domājoša uzņēmēja 
skatienu jau toreiz novērtējot, ka ilgi viņai šeit mierā un klusu
mā dzīvot nesanāks. 

“Mājai cieši blakus atrodas vējdzirnavas, viens no Ventspils 
novada interesantākajiem valsts nozīmes arhitektūras piemi
nekļiem, līdzās ir leģendām apvīti senkapi un netālu Venta – 
kāds taču noteikti to visu gribēs izmantot tūrisma vajadzībām, 
tāpēc neizbēgama un neietekmējama kļūs svešu ļaužu klāt
būtne un kņada. Vienīgā iespēja  bija iegādāties dzirnavas un 
tādējādi  pašiem virzīt un kontrolēt situāciju izvēlētajā teritori
jā, kas ģimenes kopīgiem spēkiem arī izdevās,” Edijs uzskata, 
ka par šī procesa menedžēšanu uzslavu pelnījušas  mamma un 
Signe. Viņas, savukārt, pārliecinātas, ka jēgu iegādāties valsts 
nozīmes arhitektūras pieminekli saskatījušas, vien ņemot vērā, 
ka Edijs kā diplomēts būvnieks un veiksmīgs uzņēmējs gribēs 
un varēs to ne vien pienācīgi restaurēt, piesaistot projektam 
Eiropas fondu līdzekļus, bet zinās arī atrast tam pielietojumu 
biznesā. 

LABĀS AURAS ZEME
Edijs stāsta, ka pirms iesaistīšanās senā objekta restaurācijas 

“lai arī pozitīvā, bet tomēr avantūrā” papētījis Pasiekstes  un 
tās dzirnavu vēsturi. Atklājies, ka vietai kopš sendienām biju

si cilvēku dzīvošanai, darbam un arī biznesam labvēlīga vide, 
kas  secināms no vēstures liecībām: 1355. gadā te lēnis pie
šķirts kādam Heinriham Goisterenam, bet vēlākos gadsimtos 
Pasiekstes muiža tikusi gan Heinriham Noldem, gan vācu bruņ
niecības pārstāvjiem BrukenienFokiem un Torkiem, vairākkārt 
pārgājusi fon Korfu īpašumā līdz ar apkaimē aizvien augošu 
brīvzemnieku un dzimtcilvēku skaitu, kas viņiem piederēju
ši. Pēc Kurzemes hercogistes pievienošanas Krievijas impērijai 
1795. gadā  revīzijā noskaidrots,  ka Pasiekstē mīt 108 cilvēki, 
no kuriem ceturtā daļa bijuši vācieši un ebreji, viņu vidū  muiž
nieku ģimene, krodzinieks, degvīna dedzinātājs, mājskolotājs, 
skroderis. Vējdzirnavas, kas šeit spārnus griezušas vēl 1748. 
gadā, tolaik vairs nav atrodamas, taču tās uzbūvētas no jauna 
1895. gadā un stāv joprojām. Tagad tās ir ne vairs vācu baronu 
vai kopsaimniecības “Ventspils” īpašums, kā tas bijis padomju 
laikā, bet pieder šīspuses izseno pamatiedzīvotāju Veinbergu 
ģimenei. Edijs savas dzimtas vēsturi  detalizēti nav pētījis, taču 
noraida pieļāvumu, ka viņa uzvārds varētu liecināt par kādu 
saistību ar Pasiekstes agrāko īpašnieku tautību. 

“Nealkstu meklēt savas saknes svešās zemēs un ļaudīs, man 
pietiks ar Kurzemes dzirnavnieka titulu, šis amats taču ir godāts 
visur un visos laikos,” Edijs atbild ar smaidu, un skaidro, ka 
malšana atjaunotajā ēkā tomēr nenotiks, taču augšējos stāvos 
apskatīties, kā tas sendienās darīts, interesenti varēs. 

“Ir iecere ar laiku tur uzstādīt rokas dzirnavas un piedāvāt 
tūristiem pašiem graudus starp akmeņiem samalt miltos un 
no tiem uz vietas cept plāceņus vai pankūkas. Stāsta, ka tādam 
ēdienam ir neaprakstāmi laba garša,”ar nākotnes izredzēm, 
kas piepildīsies restaurācijas otrajā kārtā, kārdina Edijs. Uz to 
laiku tikšot gādāts arī, lai “vējenes” aprīkotu ar spārniem, tad 
objektam pavisam cits izskats.

“Tuvāko gada plānos ir ēkas apakšējā stāvā atvērt kafejnīcu, 
dzirnavkrogu vai bāru – iestādījuma nosaukums un darboša
nās veids vēl tiek debatēts ģimenes lokā, apspriests ar tūris
ma un citu nozaru speciālistiem,” kā vairākums biznesa cilvē
ku, Edija par nākotnes plāniem ir piesardzīgs un detaļās neiz
plūst. Atklājot vien, ka maltītēs citu gardumu vidū droši vien 
tiks piedāvātas visādos veidos pagatavotas foreles, jo Edijam 
kopīpašumā pieder arī zivjaudzētava “Kurzemes zivs”  Pelčos, 
kur šīs delikateses sasniedz “pannas vecumu”.  Edija un part
neru Salaspilī nodibinātā būvniecības firma SIA “Anzāģe” zivju 
audzēšanai Pelčos pieteikusies pirms vairākiem gadiem. Pūles 
nolemjot pielikt visnotaļ kaprīzo foreļu un varbūt zandar
tu  audzēšanā, projektam piesaistot Eiropas finansējumu un 
sadarbojoties ar somu speciālistiem. Edijs atzīst, ka uz projek
tēto pieaugumu – pagaidām  realizēšanai vietējā tirgū – tiek 
iets piesardzīgi, jo katra kļūda var dārgi maksāt. Taču piere
dze krājas.                     

VIENKĀRŠI PAR STABILĀM VĒRTĪBĀM 
“Grūti prognozēt, vai  Pasiekstē gribēs dzīvot un saimniekot 

mūsu bērni.  Sāra droši vien pasmelsies mammas un vecmā
miņas gudrības un aizies kādā no mākslām, viņai patīk arī dzie
dāt un dejot,”Edijs uz brīdi ļaujas fantāzijām.

“Alberts šobrīd ir pārņemts ar BMX, ar ko savukārt labu laiku 
aizrāvos arī es un vēlāk droši vien izmēģinās arī citus sporta 
veidus, kuros ar sekmēm esmu startējis. Kā paraugu mazbēr
niem piesaukt vecmāmiņas Dinas lielos un mazos talantus un 
sasniegumus nav iespējams, jo tie pat man šķiet darbībās un 
pašdarbībā  neizsmeļami un joprojām papildinās,” Edijs gan
darīts, ka jau tagad bērnos saskatāms daudz kas no tuvinieku 
darba un sadzīves pieredzes. 

“Gan brālim, gan māsai patīk dziedāt un dejot, tāpat kā 
mums ar Signi, visi ņēmām dalību šā gada dziesmu un deju 
svētkos,”Edijs virzās uz pamatdomu, kas bijusi, uzsākot dzirna
vu restaurāciju – atstāt bērniem mantojumā ne vien materiā
lās, bet arī garīgās vērtības.   

“To var izsacīt pavisam vienkārši: ar šo konkrēto rīcību, nevis 
didaktiskām pamācībām netieši  gribu pateikt bērniem: cilvē
kam ir iespēja izvēlēties vērtīgus un interesantus vaļaspriekus, 
ilgākas vai īslaicīgākas aizraušanās, ekstrēmus piedzīvojumus 
un brīnišķīgus ceļojumus. No sirds viņiem novēlu to izbaudīt!  
Vienlaicīgi paturot prātā, ka ir mūžīgas un stabilas pamatvērtī
bas, bez kurām dzīvei zūd jēga. Viņu spēkos ir un būs tās ievē
rot un stiprināt. Un to var paveikt tikai ar godīgu un smagu 
darbu. Ar tādu, kā senči krāva akmeni uz akmens, lika ķieģeli 
pie ķieģeļa, lai uzbūvētu kaut vai šo dzirnavu ēku, kas stāv jau 
gadsimtu un, mūsu atjaunota, kalpos vēl ilgi,” Edijs pasmaida, 
ka ar bērniem viņš, protams, nerunās šādiem avīžu vārdiem, 
tie varbūt pat vispār nebūs vajadzīgi, jo viņiem parasti svarīgā
ka šķiet pieaugušo rīcība, nevis sacītais. 

SAGAIDĪS ARĪ SPĀRNUS
Edijam bijusi laime šīs pamatvērtības, starp kurām galve

nais ir darbīgums un stabilitāte, apgūt ģimenē. Ventspilī mācī
jies 4. vidusskolā, kuru beigusi viņa mamma un šogad pirmajā 
klasē iet dēls. Pēc būvtehniķa specialitātes iegūšanas atgriezies 
dzimtajā pilsētā un piedalījies Galvenās bibliotēkas restaurāci
jā, kļūstot par darbu vadītāju. Kad būvfirma krīzes gados iznī
kusi, pārcēlies uz Rīgu, un kopā ar partneri nodibinājis savējo, 
firma tagad dod darbu ap diviem simtiem cilvēku. Un varbūt 
galvenais – šai laikā nezaudējot saikni ar Ventspili, kur ir māja, 
ģimene un tuvinieki, joprojām kā savējam piedaloties pilsētas 
dzīvē, sporta un pašdarbības pasākumos. Arī uzsākot vērienīgo 
Pasiekstes dzirnavu ēkas restaurāciju, kura uz to, vairāku īpaš
nieku pārvaldīta, pirkta un pārpirkta, gaidījusi sešdesmit gadu. 
Uzņēmējs nešaubās, ka pārbūves otrajā kārtā dzirnavas tiks arī 
pie spārniem, kas to darīs vizuāli vēl pievilcīgāku. Viņu šī ēka 
pat noplukušā izskatā fascinējusi kopš bērnības, kad tai braukts 
garām uz Užavu ciemos pie vecmāmiņas. Nu viņa spēkos ir 
piepildīt vecās dzirnavas ar dzīvīgumu un dot tām arī spārnus, 
par ko varēs priecāties nākamās paaudzes. 

No laika dzirnām izglābj vējdzirnavas

Veinbergu ģimene šogad, Alberta pirmajā skolas dienā.  
Kopā ar vecmāmiņu Dinu un vecomi Rudīti.

Dina uz savas mājas ziedu ieskautās terases.

Mirklis atpūtai BMX sacensību starplaikā.
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Jauno 
mākslinieku 
devums
Teiksim tā, šī nedēļas nogale kultūras 
un mākslas baudītājiem varētu aizritēt 
jauno mākslinieku zīmē, aplūkojot, 
ieklausoties un izbaudot viņu talantus, 
potenciālu un devumu Latvijas kul-
tūrtelpai kopumā. “Ventspilnieks.lv” 
iesaka divus interesantus pasākumus 
– mūzika un māksla, un abos galvenie 
varoņi ir jaunieši, viņu vidū arī mūsu 
pašu pilsētas audzēknis.

Š 
is gados jaunais un talantīgais 
ventspilnieks ir mūziķis Dāvis 
Sliecāns. Viņš ir absolvējis Ventspils 
Mūzikas vidusskolu un, būdams vēl 
tikai Latvijas Mūzikas akadēmijas 

students, jau paguva kļūt par spēcīgā un 
augstākās klases orķestra “Sinfonietta Rīga” 
alta grupas koncertmeistaru. Daudzpusīgais 
talantīgais mūziķis koncertējis kopā ar dau
dziem izciliem mūziķiem, kā arī veiksmīgi 
startējis dažādos konkursos. Sestdien viņš 
kopā ar talantīgo pianistu Aleksandru Kalēju 
muzicēs Pārventas bibliotēkā. A.Kalējs studē 
klavierspēli Latvijas Mūzikas akadēmijā pie 
izcilā profesora Sergeja Osokina, pasniedzē
ju vidū arī ventspilniekiem tik labi zināmās 
Gunta Rasa un Herta Hansena. Arī A.Kalējs 
ir vairāku valsts un starptautisku konkursu 
laureāts, no kuriem lielākais panākums ir 
iekļūšana Džordža Gēršvina konkursa finā
lā Ņujorkā un “Grand Prix” starptautiska
jā “Alion Baltic” konkursā. Kamermūzikas 
koncertā “Kamermūzika Ventspilī” alts 
D.Sliecāns un pianists A.Kalējs atskaņos 
skaistus skaņdarbus – Volfganga Amadeja 
Mocarta sonāti “K.14” un Johanesa Brāmsa 
sonāti “Op.120 No.1”. Programmā iekļauti 
arī divi pirmatskaņojumi – Agitas Reķes 
“Virzība” un Madaras Pētersones “Būt”. 
Koncerta sākums plkst.17.

Savukārt Teātra namā “Jūras vārti” kopš 
otrdienas apskatāma jauna izstāde. Galerijā 
izstādīti “Kim?” Laikmetīgās mākslas centra 
jauno mākslinieku paaudzes izstāde “XXVIII”. 
Tā ir grupas izstāde, kurā iespējams personis
kāk iepazīties ar jauno mākslinieku paaudzi, 
vienviet saistot vairākus individuāli izstrā
dātus projektus. Kā norāda izstādes kura
tori, darbi skar visdažādākos formālos un 
tematiskos jautājumus un to dažādība ir 
tas, kas padara šo izstādi par vienu veselu
mu. Izstādē izstādīti četru jauno mākslinieču 
darbi. Ieva KrauleKūna pārstāvēta ar skulp
turālām un maģiskām maskām, Elza Medne 
piedalās ar instalāciju par noteiktu elemen
tu kopuma mijiedarbību mākslinieces izvē
lētā telpā. Elīnas Plūmes instalācijas iztirzās 
dabas iespējamās nozīmes un ar to saistī
tos apzīmējumus, bet Marta DūdiņaOzoliņa 
ar skaitļiem, matemātiku un krāsām radījusi 
personīgās vēstures un stāstu poetizējumus. 
Paaudžu pāreja mākslā visbiežāk ir atkāpju 
un jauna ceļa meklējumi radošās izpausmēs, 
kuras izpratnē nav viegli tā uzreiz uztvert, 
taču šo izstādi patiesi ir vērts apmeklēt, lai 
iepazītos ar jaunradi. 

Šīs vasaras izskaņa jeb rudens ievads (kā 
nu kuram tas šķiet – red.) šogad patiešām 
priecē ar augstvērtīgiem koncertiem, jo arī 
svētdien gaidāms kāds interesants un vērtīgs 
notikums. Jādodas uz Livonijas ordeņa pili, 
kur plkst.16 interesenti tiek gaidīti uz baro
ka un arī senākas mūzikas koncertu “Senās 
mūzikas kaleidoskops” pils kapelā. Koncertā 
piedalīsies dziedātāja Ilze Grēvele, baroka 
vijolniece Anna Naudžūne, baroka čelliste 
Danuta Ločmele un ērģelniece Ilona Birgele. 
Koncertā dzirdēsim skaistus skaņdarbus un 
īstas baroka mūzikas pērles – Džirolamo 
Freskobaldi, Dītriha Bukstehūdes, Georga 
Frīdriha Hendeļa un Kristofa Šafrāta skaņdar
bus. Ja arī brīvdienās līs, tad ziniet, kur un kā 
varētu vislabāk pavadīt nedēļas nogales die
nas. Izbaudīsim! 

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Latvijas bērnu un 
jauniešu čempionāts

SVĒTDIEN
16. septembrī plkst. 15.45

U15 komandu spēle

HK Venta 2002/Tukums –  
Ogre juniors

Vēlēšanu drudzis  
un citi 90 gadus veci jaunumi
„Latvijā plosās vēlē-
šanu aģitācijas dru-
dzis! It īpaši laukos, 
kur gandrīz ik uz soļa 
sastopami balsu zve-
jotāji, kurus pašus un 
viņu kungus citā laikā 
laukos pat ar uguni 
nesameklēsi. Sevišķi 
cītīgi vaiga sviedros 
raujas jaundibināto 
un sīko partiju priekš-
stāvji, gan mītiņos 
viens otru pārsolīda-
mi, gan nežēlodami 
aģitācijas lapas, kuru 
izmaksa aprēķināma 
ne tūkstošos, bet des-
mitos tūkstošu...”

(un ietekmes) līdzekļi vēl nebija izgudroti. 
Taču tas jau nenozīmē, ka tāpēc cīņa bija 
mazāk dramatiska, kaujas paņēmieni mai
gāki un daiļsolītāju rindas īsākas.

Taču vēlēšanas nāk un paiet, lai vai kādi 
kaķi maisos sapirkti, t.i., kandidāti deputātos 
ievēlēti. Dzīve rit savu ritamo, un pilsētā viss 
notiek, resp., notika, jo esam tak ieskatījušies 
Ventspilī pirms deviņdesmit gadiem.

Tolaik skola nesākās vis tā kā tagad – 
1. septembrī, bet gan tikai 17. septembrī, 
lai skolasbērni paspētu palīdzēt vecākiem 
novākt ražu, bet tā sauktajā Pļavas skolā (4. 
pamatskolā Pļavas ielā) mācību gads sākās 
vēl vēlāk; ne velti pirmajos pastāvēšanas 
gados to dēvēja par „ganiņu skolu”.

2. septembrī Ventspils iegrima dziļā tumsā, 
jo elektrostacijā notiekošā remonta dēļ 
radās strāvas padeves pārtraukums. Tovakar 
Lunaparkā bija izsludināta vasaras izskaņas 
balle. Elektrības nebija, taču tas nebija par 
šķērsli lustēm; kā rakstīja „Ventas Balss”, 
„Lunaparkā šīberēšana gāja vaļā pie mēneš
gaismas”. Tālaika muzikanti varēja darīt savu 
darāmo arī bez elektrības, palūdza tik kādu 
svecīti, lai sablenztu notis vēl neiespēlē
tam gabalam. Mūsdienās gan tāds baļļuks 
būtu neglābjami pajucis, jo tagad instrumen
ti bez strāvas ni un ni. Pilsētas centrā strā
vas padevi atjaunoja jau nākamajā dienā, 
bet Gāliņciema, Žāžciema, Koškulciema (līdz 
Bērzu ielai), Ostgala (līdz Avotu akai) un 
Pārventas iedzīvotāji pie elektriskās gaismas 
tika vien 4. septembrī.

Bez elektrības trūkuma ventspilniekus un 
daļu apriņķa iedzīvotāju piemeklēja vēl viena 
bēda – pēc pamatīgiem lietiem ūdens līme
nis Ventā pacēlās par 2,5 m. Stutmalkas 
grēdas pie Zlēkām un citos Ventas krasta 
pagastos uzsākušas patstāvīgu peldējumu, 
un plostniekiem jāpieliek milzu pūles, lai visa 
manta neaizietu jūriņā.

Par spīti plūdiem un sakaitētajai politis
kajai gaisotnei mūsu pilsētā uzrodas aizvien 
jauni labiekārtojumi. Lūk, Krievlaukos, kas 
kopš laika gala grimuši pirmatnējā tumsā, 
bet nu kļuvuši par pilsētas daļu, uzstāda 
apgaismošanas lampas! Diemžēl gan ne 
elektriskas, jo līdz turienei vadi vēl nav aiz
vilkti, bet lielas, labas petrolejas lampas, 
skaitā septiņas. Vai ar tādu apgaismojumu 
pieticis, lai Krievlaukos kļūtu gaišāk, kas vairs 
pateiks, bet – pelēks kaķītis arī ir smuks!

Inženieru ielā visā garumā rok novadgrā
vi, kas sniedzas līdz pat Kuldīgas ielai, un nu 
„beidzot ielas iedzīvotājiem nebūs jāmirkst 
neizbrienamos dubļos”. Arī Andreja ielas ļau

dīm gaidāma sausāka un tīkamāka rudens 
staigāšana, jo šajā ielā liek drenas.

Pilsētas valde panākusi vienošanos ar 
ostas pārvaldi, un Kuldīgas iela aiz ģimnā
zijas un valdes nama tiek pagarināta līdz 
pat Ventai, sola, ka nākamgad šo gabalu 
kā nākas nobruģēs.

Taču ļoti sašutuši ir seši Ventspils auto
īpašnieki un deviņu vai desmit motocikle
tu saimnieki, jo vietējā (un vienīgā) ben
zīntanka Ganību ielā īpašnieks ņēmis un 
paaugstinājis benzīna cenu no 52 uz 56 
santīmiem litrā, lai gan benzīna iepirkuma 
cenas nav cēlušās. Izrādās, ka Latvijā nodi
binājusies benzīna tanku turētāju apvienī
ba, proti, trestam līdzīga organizācija, kas 
tagad peļņas nolūkos skrūvē augšā cenas! 
Ir zināms, ka Rīgas un Liepājas motocik
letu un auto īpašnieku biedrības nolēmu
šas kopīgi cīnīties pret šo patvaļu, atverot 
pašas savus benzīntankus. Ventspilnieki vēl 
tikai domā par šādas biedrības dibināšanu, 
tak jau visi atzīst – tāds stāvoklis ilgāk nav 
paciešams.

Jā, un naktī uz 23. septembri atgadī
jusies vēl viena liga – ceļā uz Rīgu pār
trūcis Ventspils–Rīgas pasažieru vilciens! 
Šis vilciens no Ventspils atgāja pusvie
nos naktī, lai pienāktu Rīgā pusdesmi
tos no rīta (dzelzceļu valde ļoti lepojās, 
jo izdevies brauciena laiku saīsināt par 
veselām 11 minūtēm). Tā nu uz rīta pusi, 
kad „bāņa” pasažieri cietajos solos snau
duši, 62 km no galvaspilsētas lokomotī
vei kaut kādu iemeslu dēļ nācies strau
ji bremzēt. Pasažieri, kas bijuši nomodā, 
stāstījuši, ka bijis briesmīgs grūdiens, liels 
blīkšķis un dzelžu žvadzoņa, kas radusies, 
trūkstot savienotājķēdēm. Pēc tam loko
motīve atkal uzņēmusi gaitu, mašīnistam i 
nemanot, ka puse vilciena palikusi uz vie
tas. Pēc kāda laika šis fakts tomēr atklājies 
gan. Nevienam nekas ļauns nenotika, bet 
lokomotīve papriekš līdz Tukumam aizvilka 
vilciena sākumgalu, pēc tam devās atpa
kaļ savākt pakaļgalu. Dažs labs braucējs 
neesot i pamodies...

Un kaut pustumsā, kaut plūdos un dub
ļos, bet kultūras un sabiedriskā dzīve mūsu 
pilsētā tolaik sita augstu vilni. Viena paša 
mēneša laikā (pie tam krīzes apstākļos) 
Latviešu biedrībā, ģimnāzijas zālē un citur 
notikuši pieci koncerti ar sekojošām dejām, 
viens lielkoncerts ar Rīgas solistu piedalīša
nos, seši vai septiņi priekšlasījumi – gan ar 
sekojošām dejām, gan bez – un divas spor
ta sacīkstes. 

P 
azīstama aina, 
vai ne? Ja lasī
tājs domā, ka 
šepat ir runa 
par šīgada 

Saeimas priekšvēlēšanu 
drudzi, tad viņš alojas... 
par nieka 90 gadiem! Jo raugi, augšminē
tais citāts nāk no plašāka raksta 1928. gada 
septembrī, kad, tāpat kā šodien, Latvijas 
tautai priekšā stāvēja Saeimas vēlēšanas, 
kam togad bija jānotiek 6. un 7. oktobrī, bet 
vēlēšanu listes sāka pa mājām iznēsāt, uz 
stabiem un žogiem līmēt jau 17. septembrī. 
Protams, tālaika partijas nevarēja reklamē
ties ar televīzijas un interneta palīdzību tā 
vienkāršā iemesla dēļ, ka šādi plašsaziņas 
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A U N S
Laba sapratne ar līdzcilvēkiem, draudzībai būs nozīme. Tomēr, 
ja risināmi svarīgi jautājumi, paļaujies pats uz sevi. Jāpievērš 

uzmanība naudas lietām. Brīvdienās iepērkoties, neļaujies atlaižu vili
nājumam, pērc lietas, kas patiesi vajadzīgas. Mīlestībā domīgs laiks, tiec 
skaidrībā, ko vēlies.

V Ē R S I S
Daudz laika paņems darbs. Iespējams, izcelsies diskusi
jas, kurās jāaizstāv savs viedoklis. Kad darba diena beigu

sies, „nenes” to visu līdzi uz mājām. Privātajā dzīvē kaut kas pārrunā
jams, uzticies un ieklausies otrā. Piemērots laiks ceļojuma plānošanai vai 
komandējumam. Vari uzsākt mācības. 

D V Ī Ņ I
Galvā rosīsies interesantas idejas par darbu un biznesu. Vari 
ķerties pie jauniem projektiem. Svarīga arī mājas dzīve. 

Iespējams, vajadzēs palīdzēt radiniekiem nokārtot darīšanas iestādēs. 
Brīvdienās sasauc kopā tuvos un mīļos un iepriecini viņus ar kādu kuli
nārijas brīnumu.

V Ē Z I S
Jauni kontakti, sarunas par sadarbību, daudz cilvēku visap
kārt – dzīve griežas kā karuselī. Aktīvas darbošanās laiks. Kaut 

gan... pašām gribēsies arī pabūt vienatnē. Nevajadzētu atstāt novārtā pri
vāto dzīvi, esi kopā ar mīļoto, tikai neapspried attiecību jomu ar citiem. 
Brīvajiem ļaudīm iepazīšanās.

L A U V A
Brīvdienās labprāt nodosies interjera izdaiļošanai, gribēsies 
atsvaidzināt mājokli, nomainīt aizkarus vai pārklājus, salikt 

vāzēs rudenīgos ziedus un samīļot savējos. Jaunajā nedēļā ar pilnu sparu 
jāmetas darbā, ir iespējas nopelnīt vairāk nekā iepriekš. Būsi citiem 
autoritāte.

J A U N A V A
Prāts un loģika darbosies augstā līmenī, pārliecinoši paudīsi 
savu viedokli. Tas noderēs darbā, jo var veidoties situācijas, kas 

tev nav pa prātam. Brīvdienās pievērsies attiecībām. Dzīve dāvā jaukus 
brīžus, ko notvert un paturēt. Brīvajiem ļaudīm dzīve var uzdāvāt aizrau
jošu, liktenīgu iepazīšanos.

S V A R I
Mazliet miera un klusas atpūtas nāks tikai par labu. Brīvdienās 
nekur netraucies un pavisam noteikti nedomā par darbu. Vajag 

vairāk lutināt un mīlēt sevi. Visus pasaules amatus tāpat nedabūt un visu 
naudu nenopelnīt. Sekmīgs laiks, lai risinātu ar nekustamo īpašumu sais
tītus jautājumus.

S K O R P I O N S
Apdari nepieciešamākos saimniecības darbus un dodies ar savē
jiem uz pasākumu. Ja visu laiku būsiet mājās, var izcelties „rīvē

šanās”. Kopīgas izklaides tuvinās. Brīvajiem cilvēkiem ilgas pēc romanti
kas un arī iespējas iepazīties. Jaunajā nedēļā labi parādīsi sevi darbā un 
būsi citiem autoritāte.

S T R Ē L N I E K S
Pievērsies jauniem projektiem un meklē dažādas iespē
jas, kā izvirzīties un palielināt ienākumus. Veiksme būs ar 

tevi. Iespējami izdevīgi darījumi un jauni kontakti. Mājās valdīs sirsnīga 
atmosfēra, brīvdienās vari ielūgt ciemos draugus. Piemērots laiks inter
jera uzlabošanai.

M E Ž Ā Z I S
Dažādās situācijās noderēs paša dzīves pieredze, bet, ja 
kaut ko nezināsi, tad līdzās būs saprātīgi padomdevēji. Labs 

laiks savu ideju prezentācijai un jauniem kontaktiem. Brīvajiem ļaudīm 
sirdslietās iespējamas pozitīvas pārmaiņas. Pāriem – jauna dzirksts, kas 
„uzprišina” attiecības.

Ū D E N S V Ī R S
Pēc spraigām darba dienām vakarus velti sev, saimniecības lie
tas var pagaidīt. Brīvdienās aizbrauc pie dabas, pastaigājies, 

pasēņo. Kopumā būs daudz enerģijas, tomēr tā jāsaudzē – nešķied dar
bos, kas nevirzās uz priekšu. Vari apdomāt jaunus biznesa plānus, intere
santas idejas par peļņu.

Z I V I S
Nedēļas nogale paies jautri – izklaides, prezentācijas, ballītes. 
Tur gūsi prieku un smelsies enerģiju. Kādā no pasākumiem 

iespējams satikt cilvēku, ar kuru rodas simpātijas vai veidojas biznesa 
kontakti. Ģimenē jāuzklausa un jāatbalsta savējie. Darbā turies tālāk no 
baumotājiem un intrigotājiem.
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Sarunājas trīs draugi: 
 Es šīs brīvdienas pavadīju Havaju 
salās – apkārt skaisti iedegušas 
meitenes, jūra un saule. 
 Es gan biju Indijā – jāju ar ziloni, 
bija silts, daudz augļu, jaukas indie
tes visapkārt. 
 Es gan biju savā virtuvē kopā 
ar jums abiem! Vienīgais – atšķi
rībā no jums es nepīpēju zālīti!

Pirms kāzām: 
Viņš: Urā, beidzot. Es jau vairs neva
rēju sagaidīt!!! 
Viņa: Varbūt man aiziet? 
Viņš: Pat nedomā par to! 
Viņa: Tu mani mīli? 
Viņš: Protams. 
Viņa: Tu mani kādreiz esi krāpis? 
Viņš: Nē, kā tev kaut kas tāds varē
ja ienākt prātā!!! 
Viņa: Skūpstīsi mani? 
Viņš: Protams! 
Viņa: Sitīsi mani? 
Viņš: Nekādā gadījumā! 
Viņa: Es varu tev ticēt? 
Kas notiek pēc kāzām lasīt 
no lejas uz augšu…

Sīkais skatās uz mammu, kas laiko 
jaunu kažoku: 
 Mammu, tev nav žēl to nabaga 
dzīvnieku, kas tik šausmīgi cieta, lai 
tev tiktu tas kažoks? 
 Kā tu runā par tēvu!!!

Blondīne pa tālruni pasūta picu.  
Piegādātājs vaicā: “Sagriezt sešos 
vai divpadsmit gabalos?” 
Blondīne atbild: “Labāk sešos, div
padsmit es nevarēšu apēst.”

Jaunais krievs žēlojas ārstam: 
 Dakter, palīdziet! Kaut kā aiz
migt nevaru, vārtos pa gultu kā 
negudrs... 

Ārsts viņu pārbauda: 
 Jūs esat praktiski vesels. Nedaudz 
stresiņš nomoka, pamēģiniet dzīvē 
kaut ko pamainīt. 
 Nu, dakter, jūs gan fleitējat! Es jau 
tā divu gadu laikā esmu nomainī
jis trīs mājas, sešus meršus, piecas 
bankas, trīs jumtus, divas sievas un 
septiņas mīļākās...Ko vēl mainīt?

Kafejnīca Parīzē. Pie galdiņa sēž sie
viete. Pienāk vīrietis. 
 Madam steidzas? 
 Madam nesteidzas... 
 Madam var piedāvāt tasīti kafijas? 
 Madam var piedāvāt tasīti kafi
jas... 
 Madam ir precējusies? 
 Madam ir precējusies... 
 Madam varētu piezvanīt vīram un 
pateikt, ka viņu izvaroja? 
 Madam varētu piezvanīt vīram un 
pateikt, ka viņu izvaroja 10 reizes... 
 10 reizes?! 
 Mesjē steidzas?

Jauns pārītis pastaigājas pa parku. 
Puisis domā ko varētu uzdāvi
nāt draudzenei. Nekur neredz ne 
puķes, ne saldējumu, ne arī limo
nādi. Pēc brīža puisis ierauga plāk
sni uz kuras ir rakstīts: Nespļaut! 
Sods 10 EUR! 
Puisis priecīgs saka meite
nei: – Spļauj! Es izmaksāju!

Vīrs pamatīgi piedzēries atgriežas 
mājās tikai no rīta. Sieva sagaida 
viņu uz sliekšņa un kliedz:  
 Un kā tu vispār man vari acīs ska
tīties?!  
 Pie visa var pierast…

Atnāk vecs vīrs pie burvja un prasa: 
Vai jūs noņemat visbriesmīgākos 
lāstus? 

Jā, un jums ir nojauta, ka tie ir lāsti 
un kas tos uzlicis? 
Tā bija ragana, kura pirms 30 
gadiem izteica vārdus: paslu
dinu jūs par vīru un sievu!

Mammu, vai es varu dabūt 
Ziemassvētkos suni? 
Nē, dabūsi cūkas cepe
ti, tāpat, kā visi citi!

Pārtikas veikalā: 
Kas tās par vistām? Kauli un āda. 
Ko lai dara, tāda mode –  
tagad visi tievē.

Vīru izsauc viņa advokāts. 
 Kuru ziņu gribi vispirms – slikto vai 
ļoti slikto? 
 Sāc ar slikto. 
 Tava sieva ir atradusi miljonu 
vērtu fotogrāfiju. 
Vīrs smejas: 
 Vai tad tā ir slikta ziņa? Nevaru 
sagaidīt vēl sliktāku ziņu par šo. 
 Tajā fotogrāfijā esi tu 
un tava sekretāre...

Vecums... Vispirms tu sāc aizmirst 
vārdus... Pēc tam tu 
sāc aizmirst sejas...  Tad sāc aiz
mirst aiztaisīt bikšu priekšu... Pēc 
tam aizmirsti attaisīt bikšu priekšu...

Kāpēc mums nav neviena klienta? 
Varbūt nomainīsim izkārtni? 
Kāda mums ir pašreiz? 
Slēgts!

No zoodārza aizbēdzis zilonis. 
Policijas iecirknī atskan zvans: 
 Man dārzā stāv milzīga žurka! 
 Un ko viņa dara? 
 Ar asti plūc kāpostus. 
 Un ko ar tiem dara? 
 Kungs, jūs neticēsiet!

NO “VENTSPILNIEKS.LV” ZIŅU LENTES:

Pirmajā septembra nedēļā brīvprātīgās veselības apdrošināšanas iemaksas veikuši 193 iedzīvotāji par 
22 000 eiro jeb vidēji 114 eiro par personu. Kā zināms, no nākamā gada valsts apmaksāto veselības aprū-
pes “grozu” varēs saņemt tikai tie iedzīvotāji, kuri ir sociālā nodokļa maksātāji, pieder pie valsts aizsar-
gātajām iedzīvotāju grupām, kā arī tie sociālā nodokļa nemaksātāji, kuri veikuši “brīvprātīgās iemaksas”. 
Kā liecina statistika, “brīvprātīgo maksātāju” kategorijai atbilstot ap 30 000 Latvijas iedzīvotāju.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
“Sociālās iemaksas veici?” jautāja “ātrās palīdzības” dakteris kundzītei, kura, saķērusi sāpošo sirdi, klusiņām vai
dēja uz dīvāniņa... “Ak, nē, man nav darbiņa,” nočukstēja kundzīte. “Tad tev nepienākas,” bargi teica dakteris, 
izvelkot no kabatas apbružātu “validola” tableti un aizpildot formulāru par maksas izsaukumu. “Kad maksāsi, tad 
dakterēsim,” vēl piebilda viņš, ieskatoties modernajā “planšetē”, kurā gluži kā sodāmo personu listē norādīti tie 
29 807 pilsoņi un pastāvīgie iedzīvotāji, kuri bijuši pietiekami neapzinīgi, lai “brīvprātīgi obligāti” nesamaksātu 
par veselības aprūpes “grozu”...



ОВЕН
Период полного взаимопонимания с близкими, большое значение 
будет иметь дружба. Но если требуется решить важные вопросы, 

полагайтесь только на себя. Необходимо уделить внимание финансовым 
вопросам. В выходные, отправляясь за покупками, не соблазняйтесь скидка-
ми и приобретайте лишь то, что вам действительно необходимо. 

ТЕЛЕЦ
Много времени и сил потребует работа. Возможно, возникнут 
дискуссии, в которых потребуется отстаивать свое мнение. По 

окончании рабочего дня не стоит «приносить» эти проблемы домой. В личной 
жизни кое-что потребуется обсудить – доверьтесь своей половинке и прислу-
шайтесь к мнению любимого человека. Подходящее время, чтобы спланиро-
вать путешествие. Удачный период для начала учебы.  

БЛИЗНЕЦЫ
Вас посетят интересные мысли о работе и бизнесе. Можете браться 
за новые проекты. Важна семейная жизнь. Возможно, родственникам 

потребуется помощь в решении деловых вопросов в учреждениях. В выходные 
соберите вместе своих близких и побалуйте их кулинарным шедевром. 

РАК
Новые контакты, переговоры о сотрудничестве, много людей 
вокруг – вы словно крутитесь на карусели. Период активной дея-

тельности. Хотя… вам захочется побыть наедине со своими мыслями. Не 
стоит забывать о личной жизни, будьте рядом с любимым человеком, но 
не обсуждайте свои отношения с посторонними. Свободные представители 
знака могут познакомиться с кем-то интересным. 

ЛЕВ
B выходные вы с удовольствием займетесь преобразованием 
интерьера, вам захочется освежить жилище, сменить занавески 

или коврики, поставить в вазу осенние цветы и подарить свое тепло любимым 
людям. Новая рабочая неделя подарит возможность заработать больше, чем 
в предыдущий период. Вы будете авторитетом для окружающих. 

ДЕВА
Ваш разум и логика – на высоком уровне, вы сможете уверенно 
отстаивать свое мнение. Это очень пригодится на работе, так как 

могут сложиться ситуации, которые вам не по душе. В выходные уделите вни-
мание отношениям. Жизнь подарит вам приятные мгновения, которые захо-
чется сохранить в памяти. Свободным представителям знака судьба может 
преподнести приятный сюрприз. 

ВЕСЫ
Немного отдыха и тишины пойдет вам только на пользу. В выход-
ные не стоит никуда отправляться и совершенно точно не нужно 

думать о работе. Нужно почаще баловать и больше любить себя. Всех 
денег не заработать. Удачное время, чтобы решить вопросы, касающиеся 
недвижимости. 

СКОРПИОН
Выполните самую необходимую работу по хозяйству и отправ-
ляйтесь на какое-нибудь мероприятие. Если вы все время буде-

те сидеть дома, то могут возникнуть конфликты с близкими. Совместное 
времяпрепровождение сближает. Свободных представителей знака посе-
тит романтическое настроение, а также представится возможность позна-
комиться с кем-то интересным. На новой рабочей неделе на службе 
удастся показать себя с наилучшей стороны, вы будете авторитетом для 
окружающих. 

СТРЕЛЕЦ
Займитесь новыми проектами и ищите возможности выделиться 
и увеличить доходы. Удача будет на вашей стороне. Возможны 

выгодные сделки и новые контакты. Дома будет царить сердечная атмосфе-
ра, в выходные можете пригласить в гости друзей. Подходящее время, чтобы 
улучшить интерьер. 

КОЗЕРОГ
Вам пригодится ваш жизненный опыт, а если его будет недоста-
точно, то рядом окажутся хорошие советчики.  Удачное время для 

презентации идей и установления контактов. В жизни свободных предста-
вителей знака возможны позитивные перемены. В парах – вновь вспыхнет 
искорка, которая поможет освежить отношения. 

ВОДОЛЕЙ
После напряженных рабочих будней вечера стоит посвятить себе, 
домашние дела могут подождать. B выходные отправьтесь на при-

роду, погуляйте, сходите в лес за грибами. В целом у вас много энергии, 
однако не стоит растрачивать ее на пустяки и дела, которые не двигаются с 
места. Лучше обдумать новые идеи, обратить внимание на возможность уве-
личить доход. 

РЫБЫ
Конец недели пройдет под знаком развлечений – вечеринки, пре-
зентации и т. п. Это доставит вам радость и наполнит энергией. 

На каком-то из мероприятий, возможно, вы встретите человека, с которым 
возникнет взаимная симпатия, или удастся установить деловые контакты. В 
семье стремитесь выслушать близких и наладить взаимопонимание. На рабо-
те держитесь подальше от сплетников и интриганов.
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- Рабам в Египте платили пенсию? 
- Нет. 
- А в Риме? 
- Тоже нет. 
- Теперь вы видите, что в вопросах пенсионной 
реформы мы руководствуемся зарубежным опытом? 

Моя жена на новой диете. Кокосы, бананы, авока-
до. Похудеть она не похудела, но вы и представить 
не можете, как ловко она стала лазать по деревьям.

Рабиновича вызывают в ОВИР и говорят, что ему 
отказали в просьбе о выезде. 
- Почему? 
- Ваша работа связана с государственной тайной. 
- Шутите!? В области, где я работаю, Америка впере-
ди уже лет на двадцать. 
- Именно это и является тайной.

- Катя, пойдем со мной в кафе! 
- Нет! Я на тебя обиделась. 
- Ну пошли со мной в кафе. 
- Нет! Иди один, без меня, Саш. 
- Не могу без тебя... У меня денег нет.

- Официант! Мой завтрак стоит тринадцать шиллин-
гов, а вы принесли счет на четырнадцать! 
- Виноват, сэр, но мне послышалось, будто вы 
сказали своему другу, что вы очень суеверны.

- Папа, что такое зло, и что такое добро? 
- Ну, зло – это, например яд, и как любой яд в малой 
дозе оно приносит пользу. А доброта – это, напри-
мер, лекарство, и как любое лекарство в боль-
ших дозах оно приносит вред. То есть, в прин-
ципе, это одно и тоже. Всё зависит от дозы.
 
Разговор двух подруг. 
- Ну, как твой муж? 
- Ой, я так счастлива! С тех пор, как поже-
нились, мы ещё ни разу не поссорились. 
Хоть бы и второй день прошёл так же!

- А как называются курсы, где готовят персонал для 
сетей быстрого питания? 
- Филологический факультет.

- Ты знаешь, Розочка, у моего Бори два образования. 
- Ой, Фира, да ладно врать-то, он даже ПТУ не кончил! 
- Ты ничего не понимаешь. Я в энцикло-

педии вычитала: «Рог – это образова-
ние из костного вещества на голове».

Утром на работу приходит начальник цеха. 
Мимоходом спрашивает охранника: 
- Всё спокойно? 
Охранник в ужасе: 
- Да что вы! В полночь в цехе включился свет, зара-
ботали станки. И так до рассвета. 
Начальник улыбаясь: 
- Успокойся, это наш токарь Петрович. 
- Так он же год как умер. 
- Ну и что? Ему ещё 2 года до пенсии работать!

Оставил бизнесмен свой мерс на улице привязал к 
нему собаку. Выходит днем на улицу, а мерса нет. 
Он к собаке, кричит, а собака в зубах записку держит 
и в записке пишется: 
- На собаку не кричите, она гавкала.

Идёт судья и смеётся сама с собой, подруга спра-
шивает: 
- Чего смеёшься? 
- Да анекдот смешной вспомнила, вчера услышала 
- Какой? расскажи и мне 
- Не могу, я за него вчера челове-
ка на пять лет посадила.

В приемном покое: 
- Что с вами случилось? 
- Меня жена бросила. 
- Ну и стоило из-за этого прыгать с третьего этажа? 
- Я не прыгал.

Умирает молодой адвокат во сне, и предстаёт перед 
райскими воротами. 
- Что случилось?! Где я?! 
Святой, перелистывая книгу, отвечает: 
- Видите ли, милейший, вы умерли... 
- Да быть не может! – прерывает адвокат. – Я такой 
молодой, и к доктору недавно ходил на обследова-
ние и всё было отлично. 
- А мы просто подсчитали все отработан-
ные часы, за которые вы выставили счета кли-
ентам, и оказалось, что вам уже 88 лет...

- Уровень интеллекта можно определить и без 
тестов. Достаточно послушать, какие человек вопро-
сы задаёт. 
- Чё?

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ “VENTSPILNIEKS.LV”:
В первую неделю сентября добровольные взносы страхования здоровья уплатили уже 193 жителя на 
общую сумму 22 000 евро или в среднем 114 евро за человека. Как известно, со следующего года «корзи-
ну» оплачиваемых государством медицинских услуг смогут получать только те жители, которые являет-
ся налогоплательщиками социального налога, принадлежат к защищённым государством группам лиц, а 
также те неплательщики социального налога, которые сделали «добровольные взносы». Как свидетель-
ствует статистика, к категории «добровольных плательщиков» относятся примерно 30 000 жителей Латвии.

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
«Социальные взносы платишь?», спросил врач «скорой помощи» у женщины, которая, держась за больное серд-
це, тихонько стонала на диване… «Ах нет, у меня нет работы», прошептала женщина. “Тогда тебе не полагается», 
строго сказал доктор, вытащив из кармана замусоленную таблетку «валидола» и заполняя формуляр о платном 
вызове.  “Когда будешь платить, тогда и будем лечить», добавил он, заглянув в модный «планшет», в котором, 
почти как на листе наказуемых лиц, были указаны те 29 807 граждан и постоянных жителей, которые были доста-
точно несознательными, чтобы «добровольно принудительно» не заплатить за «корзину» медицинских услуг…
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привести в порядок один уголок Курземе моего рода. Это 
упомянутое в письменных источниках почти семь столетий 
назад местечко Пасиексте (Passeexten) В Варвской воло-
сти, где самым ярким и заметным для всех проезжающих по 
Кулдигской дороге акцентом является построенная в 1895 
году ветряная мельница», Эдийс рассказал, что этот замысел 
созрел постепенно, с того времени, как его мама Дина купила 
в 2006 году находящийся рядом с мельницей, сильно запу-
щенный каменный жилой дом с участком земли вокруг него и 
перебралась туда жить.   

УНАСЛЕДОВАННОЕ ТВОРЧЕСТВО 
«Он был приведён в порядок, расширен и перестроен толь-

ко своими силами», Дина с гордостью добавляет, что боль-
шая часть в интерьере и дизайне помещений – это выраже-
ние её идей, да и реализована главным образом её силами.  
Проезжающие мимо по Кулдигскому шоссе теперь могут радо-
ваться не только белой ветряной мельницей, но и ухоженной 
средой и яркими цветами на террасе верхнего этажа Дининого 
дома, где расположены апартаменты для туристов.    

«Женщины нашей семьи всегда были энергичными, к тому 
же уже в четвертом поколении унаследуют навыки рисова-
ния и живописи. Я не исключение.  Делаем это ради свое-
го удовольствия, получить специальное образования и стать 
художницами ни одна из нас не старалась. Помню, как свое-
образно и ярко в этом смысле проявила себя бабушка Эдия 
Индра, работая в своё время маляром на строительстве. 
В подростковом возрасте ей на помощь охотно приходил и 
Эдийс, ему нравилось создавать с помощью красок ощуще-
ние законченности и, возможно, это и есть одна из причин, 
почему он выбрал профессию строителя», Дина подчеркива-
ет, что выбор профессии сыновьям не навязывала, так как её 
младший, Томс, трудится в совершенно иной области, сейчас 
живёт в Норвегии, где у него свой бизнес.  

ЧТОБЫ ПРОДВИГАТЬ И КОНТРОЛИРОВАТЬ, 
НУЖНО КУПИТЬ     

«Хотя она родилась и выросла в городе, маме, по непо-
нятным для неё самой причинам, всегда хотелось ухаживать 
за цветочными клумбами и полоть огород», сын смотрел на 
желание матери приобрести дом достаточно благосклонно, но 
одновременно с точки зрения реально думающего предприни-
мателя, уже тогда оценив, что долго жить в покое и тишине ей 
здесь не придётся.  

«Прямо рядом с домом находится ветряная мельница, 
один из интереснейших в Вентспилсском крае памятников 
архитектуры государственного значения, чуть дальше рас-
положен увитый легендами могильник, недалеко протекает 
Вента – и кто-то обязательно всё это захочет использовать 
для нужд туризма, поэтому присутствие посторонних людей 
и суета станут неизбежными, на что нельзя будет повлиять.  
Единственной возможностью было приобрести мельницу и 
таким образом самим продвигать и контролировать ситуа-
цию на выбранной территории, что семье общими усилиями 
и удалось», Эдийс считает, что славу менеджирования этого 
процесса заслужили мама и Сигне. Они, в свою очередь, уве-
рены, что смысл приобрести памятник архитектуры государ-
ственного значения видели только в том, что Эдийс как дипло-
мированный строитель и успешный предприниматель захочет 
и сможет его не только должным образом отреставрировать 
с привлечением средств Европейских фондов, но и сумеет 
найти ему применение в бизнесе.  

От мельницы времени спасла ветряная мельница

ЗЕМЛЯ С ХОРОШЕЙ АУРОЙ
Эдийс рассказал, что перед тем как включиться в рестав-

рацию старинного объекта, «хоть и в позитивную, но в 
авантюру» он изучил историю Пасиексте и её мельниц.  
Оказалась, что с древних времен здесь была благоприятная 
среда для жизни, труда и бизнеса, о чём говорят историче-
ские свидетельства: в 1355 году эта земля была выделена в 
ленное владение Генриху Гойстерену, а в последующие сто-
летия поместье Пасиексте принадлежало и Генриху Нолдену, 
и  представителям немецкого рыцарства, несколько раз пере-
ходило во владение немецкого дворянского рода фон Корфов 
вместе со все увеличивающимся в окрестностях числом воль-
ных крестьян и принадлежащих им крепостных.   После при-
соединения Курземского герцогства к Российской империи во 
время ревизии 1795 года выяснилось, что в Пасиексте прожи-
вают 108 человек, четвёртая часть из которых были немцами 
и евреями, среди них помещичья семья, трактирщик, домаш-
ний учитель, портной. Ветряной мельницы, которая крутила 
здесь крылья ещё в 1748 году, больше здесь не было, но она 
была построена заново в 1895 год и стоит здесь по-прежне-
му. Сейчас она больше не является собственностью немецких 
баронов или коллективного хозяйства «Вентспилс», как это 
было в советское время, а принадлежит местным коренным 
жителям – семье Вейнбергов.  Эдийс ещё не изучил доско-
нально историю своей семьи, но исключает то, что его фами-
лия может быть как-то связана с национальностью прежних 
владельцев Пасиексте.   

«Я не стремлюсь искать свои корни в чужих землях и среди 
чужих людей, мне достаточно титула курземского мельника, 
ведь эта профессия была в почёте везде и во все времена», 
Эдийс отвечает с улыбкой и объясняет, что в восстановленном 
здании помола не будет, но на верхних этажах интересующие-
ся смогут увидеть, как это делалось раньше.   

«В планах со временем установить там ручную мельницу и 
предложить туристам самим смолоть зерно между камнями и 
из него на месте печь лепёшки или блины.  Рассказывают, что 
у таких блюд неописуемый вкус», Эдийс поделился планами 
на будущее, которые могут быть реализованы после второй 
очереди реставрации. К тому времени нужно будет позабо-
титься и о том, чтобы установить на ветряной мельнице кры-
лья, тогда объект приобретен совершенно иной вид. 

«В планах на ближайшие годы также открыть на нижнем 
этаже кафе или бар – по поводу названия и вида деятельно-
сти в кругу семьи ещё идут дебаты», обсуждалось это и со 
специалистами туристической отрасли и других отраслей”, как 
и большинство людей бизнеса, Эдийс осторожен в разгово-
рах о планах на будущее и детали не раскрывает.  Он расска-
зал только о том, что среди предлагаемых блюд скорее всего 
будет предлагаться форель, приготовленная разными спосо-
бами, так как Эдию, как совместная собственность, принад-
лежит и рыбопитомник Пелчи, где этот деликатес достигает 
«возраста сковородки».   Созданная Эдийсом и партнёрами в 
Саласпилсе строительная фирма ООО “Anzāģe” подала заяв-

ку на разведение рыбы в Пелчи несколько лет назад. Было 
решено выращивать довольно капризную форель и, возмож-
но, судака, для этого привлечь европейское финансирование 
и сотрудничать с финскими специалистами.  Эдийс признаёт, 
что на проектируемый рост – пока для реализации на местном 
рынке –  они идут осторожно, так как каждая ошибка может 
дорого обойтись.  Однако опыт накапливается.                      

ПРОСТО ЗА СТАБИЛЬНЫЕ ЦЕННОСТИ  
«Трудно прогнозировать, захотят ли жить и хозяйничать в 

Пасиексте наши дети. Сара скорее всего наберётся мудрости 
у мамы и бабушки и уйдет в искусство, ей нравится петь и тан-
цевать», Эдийс на мгновение предаётся фантазиям.  

«Алберт в настоящее время увлечён BMX, которым в свою 
очередь довольно давно увлёкся и я, он позднее, навер-
ное, попробует заняться и другими видами спорта, в которых 
успешно стартовал и я. Как образец для подражания для вну-
ков нельзя не упомянуть и различные таланты и достижения 
бабушки Дины, которые даже и перечислить то невозможно и 
они до сих пор только пополняются», Эдийс удовлетворён тем, 
что уже сейчас в детях можно многое увидеть из трудового и 
жизненного опыта близких.   

«И брату, и сестре нравится петь и танцевать, как и нам с 
Сигней, все участвовали в Празднике песни и танца в этом 
году», дальше Эдийс развивает мысль о том, что, начиная 
реставрацию мельницы, хотел оставить детям в наследство 
не только материальные, но и духовные ценности.   

«Это можно выразить совсем просто: этими конкретными 
действиями, а не дидактическими наставлениями хочу ска-
зать детям: у человека есть возможность выбрать интересные 
и ценные хобби, более длительные или краткосрочные увле-
чения, экстремальные приключения и чудесные путешествия.  
От всего сердца я желаю им всё это испытать! И одновре-
менно помнить, что есть вечные и стабильные ценности, без 
которых пропадает смысл жизни.  В их силах есть и будет их 
соблюдать и укреплять. И добиться всего этого можно только 
честным и тяжёлым трудом. Как и наши предки клали камень 
на камень, кирпич на кирпич, чтобы построить хотя бы эту 
ветряную мельницу, которая стоит уже столетия и, восстанов-
ленная нами, будет служить ещё долго», Эдийс улыбается и 
говорит, что с детьми, конечно, он не будет говорить такими 
газетными словами, они, возможно, вообще не будут нужны, 
так как им обычно важнее кажутся поступки, а не сказанное 
взрослыми.  

ДОЖДУТСЯ И КРЫЛЬЕВ 
Эдийсу посчастливилось приобрести эти основные жизнен-

ные ценности, среди которых трудолюбие и стабильность, в 
семье. В Вентспилсе он учился в средней школе № 4, которую 
окончила и его мама и в 1-й класс которой в этом году пошёл 
его сын. После получения специальности техника-строителя 
он вернулся в родной город и принял участие в реставрации 
главной библиотеки, став руководителем строительных работ. 
Когда строительная фирма в годы кризиса самоуничтожи-
лась, переехал в Ригу и создал вместе с партнёрами свою, в 
настоящее время она обеспечивает работой около 200 чело-
век. И, возможно, главное – в это время он не потерял связи 
с Вентспилсом, где дом, семья и близкие, он по-прежнему как 
свой участвует в жизни города в спортивных и самодеятель-
ных культурных мероприятиях. И начал объёмную реставра-
цию ветряной мельницы в Пасиексте, которая, управлявшая-
ся, купленная и проданная несколькими владельцами, ждала 
этого шестьдесят лет.  Предприниматель не сомневается, что 
во время второй очереди перестройки у мельницы будут и 
крылья, что сделает её визуально ещё привлекательнее. Его 
это здание, даже «в полинявшем» виде, фасцинировало с 
детства, когда приходилось проезжать мимо неё по дороге в 
Ужаву, в гости к бабушке. И вот теперь в его силах вдохнуть 
в старую мельницу жизнь, дать ей крылья, чему смогут радо-
ваться будущие поколения. 

Семья Вейнбергсов в этом году, в первый школьный день 
Алберта. Вместе с бабушкой Диной и бабушкой Рудите.

Дина на благоухающей цветами террасе своего дома.

Минута для отдыха во время перерыва  
на соревнованиях BMX.
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Творчество 
молодых деятелей 
искусства
Для любителей культуры и искусства 
эта неделя завершится, если можно так 
выразиться, под знаком молодых масте-
ров – представится возможность прислу-
шаться к их творчеству, оценить талант, 
потенциал и вклад в культурное простран-
ство Латвии. «Ventspilnieks.lv» рекомен-
дует посетить два интересных мероприя-
тия, главными героями которых являются 
молодые люди, среди которых и воспитан-
ник нашего города. 

Э тот молодой и талантливый вент-
спилчанин – музыкант Давис 
Слиецанс. Он является выпуск-
ником Вентспилсской музыкаль-
ной средней школы и, будучи еще 

только студентом Латвийской музыкальной ака-
демии, уже стал концертмейстером альт-груп-
пы оркестра высокого класса «Sinfonietta Rīga». 
Талантливый музыкант принимал участие в 
концертах вместе с выдающимися професси-
оналами, а также успешно стартовал в различ-
ных конкурсах. В субботу он вместе с талант-
ливым пианистом Александром Калейсом 
будут музицировать в Парвентской библиоте-
ке. A. Калейс является студентом Латвийской 
музыкальной академии по классу фортепьяно 
и обучается у выдающегося педагога Сергея 
Осокина, а также хорошо известных вентспил-
чанам Гунты Расы и Херты Хансен. A. Калейс 
– лауреат государственных и международных 
конкурсов, самым большим его достижением 
в этом отношении является то, что музыкант 
попал в финал конкурса Джорджа Гершвина 
в Нью-Йорке и завоевал гран-при в между-
народном конкурсе «Alion Baltic». На концер-
те «Камерная музыка в Вентспилсе» альт Д. 
Слиецанс и пианист A. Калейс исполнят сона-
ту В. А. Моцарта «K.14» и сонату Й. Брамса 
«Op.120 No.1». В программу включены также 
две премьеры – произведения Агиты Реке 
«Virzība» и «Būt» Мадары Петерсоне. Начало 
концерта в 17:00. 

В свою очередь, в Доме театра «Юрас 
варты» со вторника можно посетить новую 
выставку – работы молодого поколения пред-
ставителей Центра современного искусства 
«Kim?». Экспозиция носит название «XXVIII». 
Это групповая выставка, на которой можно 
лучше прочувствовать работы молодого поко-
ления художников, где соединено воедино 
много проектов, разработанных индивидуаль-
но. По словам кураторов выставки, работы 
затрагивают самые разные формальные и 
тематические вопросы, и их разнообразие 
– это то, что делает выставку одним целым. 
Представлены работы четырех молодых 
представительницы творческого цеха. Иева 
Крауле-Куна представлена скульптурами и 
магическими масками, Элза Медне – инстал-
ляцией о взаимодействии определенных эле-
ментов в пространстве, выбранном автором. 
В инсталляциях Элины Плуме перед зрите-
лем предстанут различные возможные зна-
чения природы и связанные с этим символы, 
а Марта Дудиня-Озолиня создала свой твор-
ческий проект при помощи чисел, математики 
и красок. Смена поколений в искусстве чаще 
всего – отступление от традиций и поиск ново-
го пути, творческие проявления, которые не 
так просто принять сразу, однако эту выставку 
стоит посетить, чтобы ознакомиться с творче-
ством молодых. 

В конце лета или начале осени (это как 
посмотреть) любителей культуры в этом году 
балуют высококачественными концертами 
– в воскресенье также ожидается интерес-
ное событие, которому стоит уделить вни-
мание. Советуем вам отправиться в капеллу 
Замка Ливонского ордена, где в 16:00 всех 
желающих ждут на концерт старинной музы-
ки «Калейдоскоп старинной музыки». В кон-
церте примут участие Илзе Гревеле (вокал), 
Анна Науджуне (барочная скрипка), Данута 
Лочмеле (барочная виолончель) и Илона 
Биргеле (орган). Во время концерта прозву-
чит прекрасная музыка, истинные жемчужины 
барочного стиля – произведения Джироламо 
Фрескобальди, Дитриха Букстехуде, Георга 
Фридриха Генделя и Кристофа Шаффрата. 
Если даже в выходные пойдет дождь, то знай-
те, где и как можно прекрасно провести время! 
Насладимся прекрасными моментами! 

«В Латвии распространи-
лась лихорадка предвы-
борной агитации! Особенно 
в сельской местности, 
где почти на каждом шагу 
можно встретить охотников 
за голосами избирателей, 
которых в другое время в 
деревне днем с огнем не 
сыщешь. Особенно рьяно 
проявляют себя предста-
вители молодых и мелких 
партий, которые и на митин-
гах стараются превзойти 
друг друга в обещаниях и 
не жалеют листовок с аги-
тацией, стоимость которых 
исчисляется не тысячами, а 
десятками тысяч…» 

Предвыборная лихорадка  
и другие новости 90-летней давности

ринку было бы уже не спасти, ведь сейчас 
невозможно представить себе инструменты 
без электричества. В центре города подача 
тока была возобновлена уже на следующий 
день, а жителям Галиньциемса, Жажциемса, 
Кошкулциемса (до улицы Берзу), Остгалса 
(до колодца Авоту) и Парвенты электриче-
ский свет дали лишь 4 сентября. 

Помимо проблем с электричеством, вент-
спилчане и часть жителей уезда столкну-
лись с еще одним бедствием – после силь-
ных ливней уровень воды в Венте поднялся 
на 2,5 м. И штабеля крепежей возле Злекас 
и в других волостях на берегу Венты отпра-
вились в свободное плавание, плотовщикам 
приходилось прилагать огромные усилия, 
чтобы все добро не ушло в море. 

Назло наводнению и неспокойной поли-
тической атмосфере наш город продолжают 
благоустраивать. Вот, например, Криевлауки, 
где всегда царила тьма, стали частью горо-
да, где установили лампы!  К сожалению, не 
электрические, так как провода туда еще не 
проведены, а семь больших, хороших керо-
синовых ламп. Достаточно ли было подобно-
го освещения, никто теперь не скажет, но и 
серенький котик весьма красив! Вдоль улицы 
Инжениеру копают мелиорационную кана-
ву, которая идет до самой улицы Кулдигас, 
и теперь наконец «жителям не придется 
ходить по грязи». И тем, кто проживает 
по улице Андрея, осенью будет приятнее 
прогуливаться, так как здесь устанавливают 
водостоки. 

Городское руководство достигло догово-
ренности с портовым управлением, и улица 
Кулдигас за гимназией и зданием правле-
ния продлевается до самой Венты, а в сле-
дующем году этот участок, как и полагается, 
будет покрыт брусчаткой. 

Однако очень недовольны шестеро вент-
спилсских автовладельцев и хозяева девяти 

или десяти мотоциклетов, так как хозя-
ин местной (и единственной) бензоко-
лонки на улице Ганибу взял и повысил 
цену на бензин с 52 до 56 сантимов за 
литр, хотя его закупочная цена осталась 
прежней. Оказывается, в Латвии осно-
вано объединение владельцев бензоко-
лонок, организация наподобие треста, 
которая теперь в целях получения при-
были взвинчивает цены! Известно, что 
рижские и лиепайские общества владель-
цев мотоциклетов и автомобилей решили 
совместно бороться против этого произ-
вола, открывая собственные бензоколон-
ки. Вентспилчане еще только думают о 
создании подобного общества, ведь все 
признают – такое положение дел больше 
нельзя терпеть! 

Да, и в ночь на 23 сентября произошло 
еще одно происшествие – по дороге в 
Ригу разъединился пассажирский состав 
Вентспилс–Рига! Этот поезд вышел из 
Вентспилса в полпервого ночи, чтобы 
прибыть в Ригу в полдесятого утра (прав-
ление железной дороги очень гордилось, 
что удалось сократить время в пути на 
целых 11 минут). И вот ближе к утру, когда 
пассажиры дремали на жестких скамей-
ках, в 62 км от столицы локомотиву по 
какой-то причине пришлось резко затор-
мозить. Пассажиры, которые бодрство-
вали в этот момент, вспоминали, что был 
ужасный толчок, сильный удар и скре-
жет железа, когда порвались цепи между 
вагонами. Затем локомотив вновь набрал 
скорость, а машинист не заметил, что 
половина состава осталась на месте. 
Через некоторое время этот факт все же 
стал очевиден. Ни с кем не случилось 
ничего плохого, но локомотив сначала 
привез в Тукумс головные вагоны соста-
ва, а затем отправился за «хвостом». 

Некоторые даже не 
проснулись… 

И пусть в полутьме, 
во время наводнения 
и в грязи, но культур-
ная и общественная 
жизнь в нашем горо-
де в то время была 
очень активной. Всего 
за один месяц (к тому 
же, в условиях кризи-
са) в Латышском обще-
стве, в зале гимна-
зии и в других местах 
прошли пять концер-
тов с последующими 
танцами, один боль-
шой концерт с участи-
ем солистов из Риги, 
шесть или семь лите-
ратурных чтений – как 
с танцами, так и без – и 
два спортивных состя-
зания. 

З накомая карти-
на, не правда ли? 
Если читатель 
полагает, что здесь 
идет речь о пред-

выборной лихорадке пред-
стоящих выборов в Сейм, то 
он промахнулся на какие-нибудь... 90 лет! 
Видите ли, вышеупомянутая цитата – из объ-
емной статьи, опубликованной в сентябре 
1928 года, когда, как и сегодня, латвийскому 
народу предстояло избрать Сейм, что долж-
но было произойти 6 и 7 октября, а предвы-
борные листовки начали разносить по домам, 
клеить на столбах и заборах уже 17 сентя-
бря. Конечно, партии того времени не могли 
рекламировать себя посредством телевиде-
ния и интернета по той простой причине, что 
эти средства массовой информации (и вли-
яния) еще не были изобретены. Но это не 
означает, что борьба была менее драматич-
ной, боевые приемы – более мягкими, а ряды 
тех, кто раздает красивые обещания, – более 
редкими. 

Однако выборы сменяют друг друга, 
какие бы коты в мешке ни были куплены, то 
есть какие бы депутаты ни были избраны. 
Жизнь в городе идет своим чередом, точнее, 
шла, ведь мы же обратились к прошлому 
Вентспилса – периоду девяносто лет назад. 

Тогда учебный год начинался не 1-го, как 
сейчас, а 17 сентября, чтобы школьники 
могли помочь своим родителям убрать уро-
жай, а в 4-й основной школе на улице Плявас 
учебный год начинался еще позднее; не зря 
же в первые годы существования ее называ-
ли «школой пастушков». 

2 сентября Вентспилс погрузился в глу-
бокую темноту, поскольку из-за ремонта на 
электростанции была прервана подача тока. 
В тот вечер в луна-парке был объявлен бал 
по случаю проводов лета. Электричества не 
было, но это не помешало веселью; как писа-
ла газета «Вентас Балсс», «танцы в луна-пар-
ке прошли при свете луны». Музыканты того 
времени могли играть и без электричества, 
им было достаточно какой-нибудь свечки, 
чтобы разглядеть ноты, если они еще не 
знали их наизусть. В наши дни такую вече-
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Сейм поддержал открытые 
выборы президента 
Сейм концептуально одобрил поправки к 
Сатверсме, предусматривающие откры-
тую процедуру выборов президента стра-
ны. Парламенту еще предстоит утвер-
дить соответствующие поправки во вто-
ром и третьем чтении. В окончательном 
чтении их планируется принять до выбо-
ров в 13-й Сейм. 

Клявиньш сложил депутатский 
мандат
В результате скандала депутат Сейма 
Аскольд Клявиньш сложил депутатский 
мандат. Бюро по предотвращению и борь-
бе с коррупцией начало уголовный про-
цесс против А. Клявиньша за использова-
ние служебного положения в корыстных 
целях, а в принадлежащем ему магази-
не «Gandrs» потенциальному работнику 
предлагают двойную систему оплаты и 
возможность приобрести товары в обход 
налога на добавленную стоимость. 

«Согласие» и СЗК потратили 
уже 800 тыс. евро 
Партия «Согласие» и Союз зеленых и 
крестьян (СЗК) в качестве расходов на 
агитацию задекларировали соответствен-
но 428 тыс. и 367 тыс. евро, что в два раза 
превышает траты любой другой полити-
ческой силы. На третьем месте – пар-
тия «Развитию/За!», потратившая 220 
тыс. евро. Общая сумма расходов партий 
достигла 1,45 млн евро. 

Латвия усилит 
иммиграционный контроль 
В день визита в Латвию Папы Римского 
Франциска, который состоится 24 сентя-
бря, будет усилен иммиграционный кон-
троль, однако в стране не будет возобнов-
лен пограничный контроль у внутренних 
рубежей, как это планируется в Эстонии.  

ГАЗ считает, что нехватки 
рабочей силы не наблюдается 
В данный момент нет оснований серьез-
но рассматривать необходимость откры-
тия границ рынка труда для граждан тре-
тьих стран, так как в стране достаточно 
большие внутренние ресурсы. Однако 
необходимо задуматься, как помочь вер-
нуться на рынок труда тем, кто лишил-
ся работы, в том числе, пожилым людям 
и тем, кто длительное время находится 
в статусе безработного, считает дирек-
тор Государственного агентства занято-
сти Эвита Симсоне. 

Запретят требовать знания 
иностранного языка 
Сейм поддержал предложенные поправ-
ки к Закону о труде, запрещающие рабо-
тодателю требовать от работника знания 
иностранного языка, если его использова-
ние не входит в его рабочие обязанности.

Ужесточили наказание за 
надругательство над флагом 
Впредь за использование флага 
Латвийского государства в декоративных 
целях или надругательство над его изо-
бражением виновных будут привлекать 
к ответственности. Изменения в Законе 
о государственном флаге предпола-
гают усиление контроля за изготовле-
нием флага и его распространением в 
продаже. 

Быстрые кредиты ограничили 
еще сильнее 
Договор о выдаче кредита потребите-
лю, который заключен на период до 30 
дней и предполагает возвращение займа 
одним платежом, теперь будет предус-
матривать, что сумма кредита не должна 
превышать 50% от установленной в госу-
дарстве минимальной месячной зарпла-
ты, или 215 евро. Изменения в Законе о 
защите прав потребителей предполага-
ют также установление более серьезных 
требований к оценке платежеспособно-
сти заемщика. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

И не только с одной, с целыми шестью кроватями уникального дизайна в Вентспилсскую 
главную библиотеку, в выставочный зал в пятницу, 14 сентября придёт давно и хорошо 
известный в городе архитектор, владелец салона интерьера Алвис Дидрихсонс.  Почему 
именно с кроватями и почему именно сейчас, об этом посетители библиотеки смогут 
спросить самого автора коллекции, так как до сих пор о выставках кроватей не только 
в Латвии, но и в других местах в мире ничего слышать не приходилось, таких традиций 
просто нет. 

С кроватью… в Главную библиотеку

О бъяснение кроется в том, что 
на сей раз посетителям будет 
предложено посмотреть на 
объект дизайна не только как 
на функциональный бытовой 

инвентарь, но и как на достижение техниче-
ского и эстетического творчества. Потому что, 
посмотрите, таких кроватей, которые больше 
походили бы на произведение искусства, нет 
нигде в мире.  

В составе коллекции кровати, которые 
названы по названиям городов или посёл-
ков Курземе, к тому же для каждой есть 

возможность нескольких материалов и 
модификаций созданного Алвисом осве-
щения.  Выбрав какую-нибудь из них для 
пользования, у заказчика будет возмож-
ность в известной степени комбинировать, 
изменив визуальный образ кровати и её 
технические параметры, то есть, стать сво-
его рода соавтором.  Здесь и может скры-
ваться еще одна отгадка, почему выставка 
экспонируется именно в библиотеке: это 
учреждение культуры, как известно, глав-
ным образом посещают творческие люди, 
и возможность продумать всевозможные 

нюансы модификации кроватей для них 
может быть также интересной, как и отга-
дывание кроссвордов или чтение энцикло-
педий... 

На профиле в фейсбуке одно-
го вентспилчанина на этой 
неделе появилась такая вдох-
новляющая запись и не менее 
вдохновляющее патриотиче-
ское фото. 

Прежде чем читать дальше, задайтесь именно таким вопросом: что больше всего вас раздражает в коллегах и какие ваши черты могут 
вызывать негативную реакцию у сотрудников? Оказывается, наибольшее раздражение вызывают те особенности, которые мы стараемся не 
демонстрировать окружающим. Согласно опросу, проведенному порталом «CVMarket.lv», больше всего в коллегах обычно раздражает 
любовь к интригам и лицемерие. 

Лентяй? Интриган? Лицемер? Снова опоздал 
на работу… Что вас раздражает в коллегах?

Р еспонденты, принявшие участие 
в опросе, как наиболее раздража-
ющий фактор чаще всего (42%) 
упоминали любовь к интригам и 
двуличие, когда коллег обсужда-

ют за спиной, а в лицо мило улыбаются и 
льстят. Эта ситуация знакома многим. Как 
оказалось, даже очень многим. Среди тех, 
кому труднее всего ужиться с интриганами 
и лицемерами, – работники сферы обслу-
живания, а также те, кто трудится в области 
продаж и на производстве. Интересен и тот 
факт, что существование подобной проблемы 
признали и большая часть тех, кто занимает 
руководящие должности как в частном секто-
ре, так и в госуправлении. Такие «привычки» 
коллег несколько чаще действуют на нервы 
женщинам, хотя и мужчины здесь отстают 
совсем незначительно. 

В таких ситуациях начальник должен быть 
очень внимательным, поэтому важно под-
держивать контакт со своими подчиненными 
и иногда проводить время в неформальной 
обстановке, где наблюдательный руководи-
тель быстро сможет определить источник 
проблемы. Как признают эксперты по персо-
налу, очень важно очистить рабочую среду 

от «токсичного мусора» – то есть по воз-
можности искоренить эти нежелательные 
ситуации или подумать о замене сотрудни-
ков, любящих интриги. Почему? Людям, про-
тив которых оборачиваются интриги, очень 
скоро не захочется отправляться на рабо-
ту, что скажется на продуктивности. «Для 
людей – для кого-то больше, для кого-то 
меньше – важны взаимоотношения с теми, 
с кем приходится проводить значительную 
часть своего времени. Поскольку на рабо-
те мы проводим много времени, важно чув-
ствовать себя как можно более комфортно», 
– говорит руководитель по отбору персонала 
«CVMarket.lv» Кристапс Колосовс. 

Почти каждый десятый участник опроса 
отметил любовь к сплетням и обсуждению 
коллег как вторую самую неприятную осо-
бенность коллег. Некоторые всегда имеют 
мнение по поводу внешнего вида коллег, 
«все знают» об их отношениях и о том, как 
бестолково они проводят свое свободное 
время (обычно их замечания сопровожда-
ются издевательским смешком), но в то же 
время не умеют посмотреть на себя со сто-
роны. Чаще всего такой ответ выбирали жен-
щины, работающие в сфере управления и 

общественного питания. 
Никто не любит лжецов – и это третий по 

популярности ответ в антитопе. Раздражает 
и стремление коллег жаловаться на жизнь и 
свои личные проблемы. Чаще всего на этот 
недостаток указывали женщины. Каждого 
двадцатого не устраивает бардак на столах 
коллег или беспорядок, который они устра-
ивают в помещениях общего пользования. 

Интересно, что, как показывают результа-
ты опроса, коллеги достаточно толерантны к 
тем, кто опаздывает на работу, – эта привыч-
ка раздражает всего 3% респондентов. 

Судя по результатам опроса, людей выво-
дят из себя разные привычки и черты харак-
тера коллег. «Неудовлетворенность рабочей 
атмосферой становится причиной того, что 
люди «приносят работу домой» и продолжа-
ют там жаловаться на коллег. В результате 
возникает эффект «снежного кома», и чтобы 
работа не стала невыносимой для самого 
работника и его семьи, важно обсудить с кол-
легами то, что не устраивает. Я убежден, что 
если повезло с коллегами, то они учтут ваши 
замечания», – отметил К. Колосовс. И с ним 
трудно не согласиться, не правда ли? Есть 
пища для размышлений. Желаем удачи! 

Может ли быть так, что вскоре 
появятся книжки о маленьком Айваре?

совсем понятно, правда, какой круче…”
Если уж малышам во всей красе, в рамках 

светского патриотического воспитания, демон-
стрируется мэр нашего города, то может ли 
быть так, что вскоре в рамках лучшего совет-
ского патриотического воспитания будут изда-

ны образовательные книжки, предназначенные 
маленьким вентспилчанам? Например, «Детство 
и школьные годы Айвара» или «Айвар и дети» 
…Вариантов достаточно, примеров, как идеоло-
гически правильно писать такие произведения, 
тоже. 

“Какие плакаты должны 
висеть в раздевалке началь-
ной группы детского сада, куда 
ходят полуторагодовалые дети? 
Правильно! Портреты вождей 
народа. У нас их аж два. Не 



Иванова отправится 
на молодежную Олимпиаду  
Талантливая вентспилсская тяжелоат-
летка Даниэла Иванова выполнила ква-
лификационные нормативы и получи-
ла путевку на Олимпийские игры среди 
молодежи, которые пройдут в октябре 
в столице Аргентины Буэнос-Айресе. 
16-летняя спортсменка, которая занима-
ется тяжелой атлетикой уже шесть лет, 
является воспитанницей прославленно-
го тренера Эдуарда Андрушкевича. Два 
года назад на чемпионате Европы U-15 
она завоевала серебро, в прошлом 
году стала чемпионкой. В этом году на 
чемпионате Европы U-18 спортсменка 
стала серебряным призером. 

Штраф 200 евро за 
использование пиротехники 
ФK «Вентспилс» получил штраф в 200 
евро от Латвийской футбольной феде-
рации после того, как вентспилсские 
болельщики в игре с RFS (2:0 в поль-
зу вентспилчан) использовали пиро-
технику, «отпраздновав» таким обра-
зом второй гол и победу своей коман-
ды. Ранее штраф в 400 евро и дис-
квалификацию на три игры за грубые 
ругательства получил руководитель ФК 
«Вентспилс» Адлан Шишханов.  

Седьмые у себя дома 
В состоявшемся в Вентспилсе финаль-
ном турнире чемпионата Латвии по 
футболу U-12 подрастающая смена 
из футбольной академии «Вентспилс» 
заняла седьмое место. В финальном 
турнире приняли участие 12 сильней-
ших команд, и победителями стали 
юные футболисты «Тукумс 2000/TSS». 

Ломажс и Закис – в сборной 
Двое игроков БК «Вентспилс» – Рихардс 
Ломажс и Роналдс Закис готовятся к 
играм квалификационного турнира 
Кубка мира в составе сборной Латвии 
по баскетболу. Р. Ломажс в игре против 
Литвы (97:80), набрав 18 очков, стал 
одним из самых результативных игроков. 
Р. Закис в играх с Литвой и Финляндией 
набрал два и пять очков соответственно. 

Не в национальной сборной, 
а в составе U-21 
Один из ключевых защитников ФК 
«Вентспилс» Никита Колесов, кото-
рый до начала этого года, казалось, 
занимал стабильное место в латвий-
ской национальной сборной, продол-
жает выступать в составе латвийской 
сборной U-21. В игре с Украиной (2:3), 
которая прошла в гостях в рамках 
квалификационного турнира чемпио-
ната Европы, он провел на поле все 90 
минут.  У Кохи три новых рекорда 

На прошедшем 
в Добеле чемпионате 
Латвии по тяжелой атлетике три новых 
рекорда Латвии установила спортив-
ная гордость Вентспилса – Ребека 
Коха. В рывке она подняла 102 кг, а в 
толчке – 122 кг, набрав в сумме 224 кг, 
что на килограмм больше, чем в про-
шлом году на чемпионате мира среди 
взрослых, где спортсменка завоевала 
бронзовую награду. Ритварс Сухаревс 
в рывке установил рекорд Латвии 
среди юниоров – 161 кг.

Плесниекс вернулся к 
соревнованиям 
После паузы в несколько месяцев 
участие в соревнованиях возобновил 
вице-чемпион мира по тяжелой атлети-
ке Артурс Плесниекс. Впервые после 
операции Плесниекс стартовал на чем-
пионате Латвии в отдельных упраж-
нениях и в своей весовой категории 
более 105 кг остался непревзойден-
ным как в рывке, так и в толчке – 160 
и 207 кг соответственно. В начале ноя-
бря в Туркменистане пройдет чемпио-
нат мира, с которого начнется отбор на 
Летние Олимпийские игры – 2020. 
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В стремительном темпе современной жизни, по крайней мере, раз в 
год на переднем плане в обществе оказывается то или иное собы-
тие, делается акцент на том или ином вопросе. С 2009 года в Латвии 
появился новый праздничный день, посвященный всем папам, 
дедушкам и прадедушкам, – День отца. Он отмечается во второе 
воскресенье сентября. Несмотря на то что праздник уже позади, 
в этом году он особенно заставил нас задуматься о роли отца в 
современной семье. Раньше считалось, что главная забота мужчи-
ны – заботиться о благосостоянии семьи, а значит, он должен рабо-
тать, в то время как детьми занималась только мать. В наши дни 
на первый план выступает семья. Однако до сих пор абсолютное 
большинство семей живут еще по старой модели. Как более активно 
вовлечь отцов в жизнь семьи, как побудить их еще раз оценить свои 
жизненные приоритеты и, наконец, как изменить их привычки, чтобы они чаще проводили время с семьей? 

Вторую победу в трех играх и в первом матче нового сезона на своей площадке отпразд-
новали хоккеисты вентспилсского хоккейного клуба «Вента–2002». В игре дебютного сезо-
на Хоккейной лиги развития юниоров вентспилчане на своей площадке заставили хоро-
шенько поволноваться как тренеров клуба, так и болельщиков, однако игра завершилась 
на сравнительно радостной ноте – победой в серии буллитов со счетом 3:2, удалось пре-
взойти принципиального соперника – команду «Лиепаяс SSS». 

Драма со счастливым концом

У же на пятой минуте встречи счет 
открыли лиепайчане, но на 14-й 
минуте после точного броска 
Ника Берзиньша удалось восста-
новить равновесие – 1:1. В сере-

дине второго периода у хозяев было чис-
ленное преимущество в два игрока, которое 
и удалось реализовать – точен был Айгарс 
Вилманис. Минимальное превосходство уда-
лось удержать надолго – практически до окон-
чания основного времени. Однако, чтобы убе-
речь победу в основное время, не хватило 
всего 102 секунд: лиепайчане использовали 
численный перевес и сравняли счет – 2:2.

В дополнительное время победителя 
определить не удалось, пришлось отложить 
это до серии буллитов. Победный буллит 
забил Эдгарс Цгоевс, который и принес вент-
спилчанам победу. 

Следующие четыре игры вентспилсский 
клуб проведет на выезде и встретится с 
«Пардаугавой», Валмиерой, «Марупе/Ако» и 
«Призмой». На своем льду мы вновь увидим 
вентспилсскую команду только 14 октября, 
когда ХK «Вента–2002» будет принимать 
команду «Земгале юниорс». 

С созданием Хоккейной лиги развития юни-
оров Латвийская хоккейная федерация завер-

шила один из этапов упорядочения латвий-
ского хоккея. Впредь детско-юношеский хок-
кей будет развиваться до достижения игро-
ками 17-летнего возраста, юниорский – с 17 
до 21 года, а затем следует хоккей взрослых. 
Эта лига создана взамен Первой лиги чемпи-
оната Латвии, в котором в последние два года 
победителем становился вентспилсский клуб.

Вентспилчане в этом чемпионате поме-
ряются силами с ХK «Земгале/JLSS», 
«Призма», «Лиепаяс SSS», ХШ «Рига–2002», 
«Динабурга Даугавпилс», «Марупе/Aкo», 
командами из Валмиеры и Пардаугавы. 
Чемпионат Хоккейной лиги развития юни-
оров обещает быть интересным, так как в 
нем примет участие много мотивирован-
ных молодых людей, которые хотят про-
демонстрировать в хоккее самые высокие 
достижения. В основном турнире каждая из 
команд проведет 32 игры, а команды, попав-
шие в плей-офф, – еще по 8. 

Пап, пойдем с нами!

П резидент страны Раймонд 
Вейонис в своем поздравлении 
очень точно заметил: «Отец – это 
поддержка для нас, это совет-
чик. Заложенное отцом остается 

с нами на всю жизнь. Это может быть ощу-
щение безопасности и чувство ответствен-
ности, радость и любовь, знания и умения в 
каком-либо ремесле. Отец является приме-
ром, у которого мы многому учимся с само-
го раннего детства. Поэтому мне хотелось 
бы особенно выделить тех отцов, которые 
каждый день рядом со своими детьми – вме-
сте учат первые буквы, вместе читают книги 
и участвуют в школьной жизни, мечтают и 
исполняют мечты. Для общества вы такие же 
герои, как и для своего ребенка», – сказал 
президент, в завершение пожелав папам и 
дедушкам проводить как можно больше вре-
мени со своими детьми и внуками. 

Оказывается, зачастую у мужчин возника-
ет ощущение, что семейный быт и воспита-
ние детей – это не их задача. Они предпочи-
тают большую часть своего времени посвя-
щать работе и иногда хобби. Мало кто заду-
мывается, что отец служит образцом для 
ребенка, своим отношением к окружающему 
он формирует его модель поведения. Даже 
тогда, когда кажется, что ребенок по каким-то 
причинам игнорирует своего отца, он очень 
внимательно следит, как отец реагирует в 
определенных ситуациях, совпадают ли его 
слова с делами и выполняет ли он сам тре-
бованиям, предъявляемые к другим, в том 
числе, и к ребенку. Как отец проводит свое 
свободное время, каковы его отношения с 
мамой, как он принимает участие в событи-
ях семейной жизни – все это формирует в 
ребенке понимание роли отца в семье. 

Часто приходится слышать, что мужчина 
видит свою роль и главную обязанность не в 
воспитании ребенка и стремлении как можно 
больше времени проводить с ним, а в обе-
спечении материальных благ. Без сомнения, 
это тоже очень важно, однако еще важнее – 
сбалансировать свою занятость на работе со 
временем, проведенным с семьей. Это нелег-
ко, очень трудно начать. Да, мужчины зача-
стую не знают, как проявить эмоциональную 
заботу, как принимать участие в воспитании 
ребенка и вообще «что мне, как отцу, делать с 
этим ребенком?». Многие отцы признают, что 
им не хватает навыков и знаний, чтобы прояв-
лять большее внимание к ребенку. 

Вот несколько советов от специалистов 
«Центра Дардедзе». Сначала необходимо 
перестроить свои привычные будни. Это 
означает (если только работа не имеет опре-
деленной специфики и не посменная) – упо-
рядочить свой рабочий день так, чтобы быть 
занятым на работе определенное количество 
часов и периодов, а по вечерам и выходным 
проводить время с семьей. Следующий шаг 
– обсудить с супругой, как мужчина мог бы 
больше принимать непосредственное уча-
стие в жизни семьи, а не только купить или 
отвезти что-либо. 

Специалисты особенно подчеркивают 
часто оставляемый в обществе без внима-
ния факт, что очень существенной является 
совместная игра ребенка с отцом. Психологи 
отмечают, что у детей, которые имеют опыт 
совместного времяпрепровождения за игрой 
с отцом, позитивных черт намного больше, 
чем было бы, будь это не так. Например, 
дети более самостоятельны, независимы, 
с более выраженным желанием познавать 
мир. У них лучше способность к самоконтро-
лю и самодисциплине, лучше эмоциональ-
ное самочувствие, позднее они достигают 
лучших результатов в учебе, более успеш-
но контактируют со сверстниками и намного 
реже попадают в неприятности, а особенно 
важно, что они учатся следовать разумным 
советам. Поэтому игра с ребенком, в кото-
рой проявляется умение общаться и кото-
рая соответствует интересам и настроению 
ребенка и становится регулярным время-
препровождением, – прекрасный способ для 
отца продемонстрировать свою заботу и 
привязанность. Кроме того, это возможность 
дать передышку уставшей маме и провести 
время вдвоем с ребенком. 

Вот один из примеров. Можно в шутку поме-
риться силами с ребенком старшего дошколь-
ного возраста или младшим школьником – 
это хороший способ, как отец может помочь 
ребенку научиться управлять своей силой и 
контролировать агрессивность. Как подчерки-
вают специалисты, секрет заключается в том, 
что отец позволяет ребенку забираться на 
себя и одерживать победу, но время от вре-
мени он мягко и бережно дает понять, когда 
ребенок слишком увлекся игрой. Это позволя-
ет научить ребенка просчитывать ситуацию и 
совершать обдуманные шаги. 

Подобные игры с физическим контактом 
стоит продолжать и тогда, когда ребенок 

подрос. Пассивное времяпрепровождение, 
например, просмотр телевизора или игра 
в компьютерные игры – плохое решение. 
Отправиться в поход, поиграть в мяч, вме-
сте устроить футбольный или баскетболь-
ный матч, покататься на велосипеде – вот 
прекрасные занятия, которые позволят под-
держивать связь между отцом и ребенком, 
а также улучшить физическое и эмоцио-
нальное самочувствие. Со временем такие 
моменты сблизят и закрепят статус отца как 
человека, которому можно доверять. Когда 
же еще обсудить вопросы, о которых могут 
поговорить лишь мужчины между собой. 

Для ребенка очень важно отцовское плечо, 
его поддержка. Ему очень нужно поделиться 
своими достижениями не только с мамой, но 
и с другим очень важным человеком в его 
жизни – отцом. Поэтому не лишайте ребенка 
радости вашего присутствия, когда он зани-
мается своими хобби – будь то танцы или 
спортивные соревнования, коллекциониро-
вание, рисование, моделирование и, конеч-
но, рыбалка, строительство «штабов» или 
что-либо другое.  

Вместе с ребенком займитесь бытовыми 
хлопотами – накройте на стол или убери-
те стол после ужина, помойте посуду после 
совместной трапезы, приберите в комнатах, 
уберите листья во дворе или полейте газон, 
очистьте от снега дорожки… Это позволит 
развить в ребенке чувство ответственности, 
позволит ему ощутить свою значимость. К 
тому же, это прекрасный образец поведения 
со стороны отца. 

Читайте детям книги. Это может быть пять 
минут перед сном, а можно взять книжку с 
собой и почитать, например, в ожидании 
приема у врача. По возможности помоги-
те ребенку в выполнении домашних зада-
ний или, по крайней мере, поинтересуйтесь 
ими. Это, как и то, что отец отправляется 
в школу, чтобы побеседовать с учителями, 
даст ребенку ощущение, что отцу важны 
вопросы его образования и знаний. 

«Ventspilnieks.lv» упомянул лишь некото-
рые способы, как отец может принимать 
более активное участие в жизни семьи, а 
особенно – ребенка. На самом деле таких 
способов – бесконечное множество. Нужно 
лишь дать волю своим чувствам, эмоци-
ям и фантазии. Поверьте, дети это оценят. 
Даже первые попытки начать, пусть и самые 
неловкие. Желаем вам удачи! 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Прокуратура надеется до конца этого года завершить зачитывать 
речь дебатов по уголовному делу обвиняемого в тяжёлых пре-
ступлениях и ограниченного в исполнении должностных обязан-
ностей председателя Вентспилсского самоуправления Айвара 
Лембергса, рассказала один из прокуроров по делу Илга Паэгле. 
Она указала на то, что прокуратура зачитала примерно одну чет-
вёртую часть своих дебатов и могла бы закончить их чтение до 
конца года, если будет соблюдаться запланированный график 
заседаний суда.  Уже сообщалось, что объём речи государствен-
ных обвинителей по уголовному делу А. Лембергса превышает 
5000 страниц, сообщил журналистам прокурор Юрис Юрисс. 

(из новостной ленты “Ventspilnieks.lv”)
• • •

Чтения в атмосфере Дней поэзии 
телях, думается, недостатка не было. Возможно, можно было бы это 
дело превратить в поэму, чтобы почти как Хронику Ливонии Генриха 
Латвийского прочесть со всеми рифмами – ну совсем как в атмосфе-
ре Дней поэзии. 

Как бы там ни было, но в настоящее время предусмотрено, что мы 
сможем наслаждаться чтениями в зале суда еще со многими продол-
жениями.  Прокуратура надеется, что до конца года всё будет прочи-
тано до конца. Слово за слово, буква к букве.  Несомненно, не менее 
захватывающим и душераздирающим ожидается также продолжение – 
ведь и у армии адвокатов господина Лембергса будет свой вердикт по 
поводу прочитанного прокуратурой обвинения. Значит – до конца сле-
дующего года мы сможем слушать не менее содержательную и объ-
ёмную версию адвокатов. И здесь есть самые широкие возможности 
сделать это «произведение» более читабельным. К примеру, включив 
в него по одному-другому диалогу, почти как в выдающихся комических 
произведениях британцев о камердинере Дживсе.  

Оптимистичный тон прокуратуры в настоящее время больше напо-
минает трагикомедию, а не детективный рассказ.  И наглядно демон-
стрирует беспомощность нашей судебной системы, если речь идет о 
самых могущественных мира сего.  Да, конечно, дело сложное, найти 
доказательства трудно, во время следствия приходится сталкивать-
ся со всевозможными формами сопротивления, включая бесконечное 
затягивание процесса со стороны обвиняемых. Однако – с этим сле-
довало считаться, к этому нужно было подготовиться. В этом смысле 
только профессионализм и способности государственных обвинителей 
определяют, как и как быстро всё будет двигаться вперёд.  И, в допол-
нение ко всему сказанному, желание добиться осудительного пригово-
ра должно быть гораздо выраженней…   Чтения в зале суда, несомнен-
но, – это результат большой работы следователей и прокуроров, число 
страниц указывает на огромный объём дела, но почти как в названии 
фильма «Трудности перевода» куда-то исчезла суть дела.  Может ли 
кто-то вообще вспомнить, о чем был рассказ в целом? Не осталась ли 
за бортом различных «сюжетных линий» и обобщённых в деле доказа-
тельств главная линия –  хищение государства? И в конце концов – бес-
конечное рассмотрение дела уже вызывает в обществе только улыбку: 
ну да, здесь опять ничего не будет… Также, как и в «разговорах оли-
гархов, также, как и во многих других случаях, когда на скамью подсу-
димых садятся «проминентные персоны». 

Искренне ваша – «Ventspilnieks.lv»

Яхта – на мели
Неудачно закончилась прогулка на яхте для 
некоей веселой компании. Судну береговой 
охраны удалось вытащить яхту, севшую на 
мель, но водитель плавсредства скрылся от 
полиции. 

Корабль – на берег
Рыболовецкое судно «Grots» поднято из воды 
и поставлено на постамент на берегу Венты. 
Теперь корабль станет достопримечательно-
стью, которую смогут осматривать горожане 
и туристы. 

Приглашают предпринимателей
Вентспилсский бизнес-инкубатор до 19 сен-
тября приглашает молодых предпринимате-
лей города и края подавать заявки на получе-
ние услуг, предусмотренных программой под-
держки, и софинансирования. 

Место для велосипедов
Возле Вентспилсской высшей школы обо-
рудована стоянка, рассчитанная на сто 
велосипедов. 

Ремонтируют улицу Дурбес 
B рамках проекта развития подъездных 
путей Управления Свободного порта нача-
та перестройка улицы Дурбес на всей ее 
протяженности. 

Новый руководитель
Приморским музеем под открытым небом 
теперь будет руководить историк Артурс 
Тукишс. Ранее в его обязанности в музее 
входило содержание узкоколейной железной 
дороги. 

Прием воспитанников
Дом творчества приглашает будущих воспи-
танников – школьников посетить ознакоми-
тельные занятия. 

Природную тропу охотно посещают
Обустроенную недавно природную тропу 
вблизи озера Бушниеку за сезон посетили 
более 10 тысяч человек. 

Новый микроавтобус
Социальная служба получила новый микро-
автобус, который приспособлен к нуждам 
людей с нарушениями двигательной функции. 

Объединят предприятия
К холдингу AО «Ventspils nafta» будет присое-
динено AО «Latvijas Kuģniecība». 

Присвоена стипендия
ООО «Bucher Municipal» основало стипендию, 
которая будет присвоена одному из студен-
тов программы «Экономика и управление» 
Вентспилсской высшей школы. Объем стипен-
дии – 150 евро в месяц сроком на три года. 

Отпразднуют юбилей
Вокальный ансамбль «Ventiņ» концертом 
отметит юбилей «30+». Будет возможность 
послушать песни прошлых лет, а также сочи-
нения современных авторов. 

В гостях – китайские журналисты 
Журналисты Китайского национально-
го радио гостили в Управлении Свободного 
порта, чтобы ознакомиться с нашим портом 
и возможностями его сотрудничества с китай-
скими предпринимателями. 

Купальный сезон завершен 
Спущен Голубой флаг. Тем самым закрыт 
пляжный сезон. Свою работу завершила и 
спасательная служба. Сезон прошел без 
существенных происшествий. 

Визит посланника Кореи 
С официальным визитом в Вентспилс при-
был полномочный представитель Корейской 
Республики в Латвии Сонг Джин Хан. Ему 
была предложена широкая ознакомительная 
программа.  

Конкурс завершился
Завершен ежегодный конкурс Центра тури-
стической информации, в ходе которо-
го выбрано 40 лучших фотографий города. 
Имена победителей пока не разглашаются. 

П опулярный французский писатель Александр Дюма в 
своё время стал известным публикацией своих романов 
с продолжением во французских газетах того времени. 
Парижане буквально ловили каждый следующий эпизод 
приключений Д›Артаньяна  и трёх его друзей, раскупали в 

киосках очередной номер газеты, чтобы там же, возле киоска, узнать, 
какие перипетии произошли в любовной  саге  с юным бравым гаскон-
цем и его  возлюбленной Констанцией... Только позднее последовало 
издание полной версии романа – книги в красивом переплёте, чтобы 
бессмертные сочинения Александра Дюма попали в другие страны 
на полки книг любителей литературы,  не говорящих на французском 
языке.  Конечно, не обходилось и без публичных чтений. Именно фран-
цузские писатели ввели в салонах светских дам чтения своих новых 
произведений в исполнении самих авторов.  

Детективная сага Айвара Лембергса длиной в 5000 страниц, кажет-
ся, превзошла всех Дюма, Бальзаков, Стендалей и других титанов 
французской литературы вместе взятых. Единственно жаль, что чте-
ния с достаточной маркетинговой кампанией не разрекламированы 
широкой общественности, а само уголовное дело перед публичными 
чтениями не обработал кто-то, являющийся местным светилом лите-
ратуры.  Так сказать, чтобы лучше читалось и было приятнее слушать. 
Ведь важно было бы, чтобы в этот бесконечный детективный рассказ 
была вплетена какая-нибудь любовная интрига, треугольник и квадра-
ты романтических чувств, или, например, какое-нибудь чрезвычайно 
выразительное историческое описание города Вентспилса по образцу 
Дэна Брауна. И тогда всем было бы гораздо интереснее, да и в чита-

Вентспилса оценить проделанную работу 
так же высоко, как в других самоуправлени-
ях. Впоследствии оказалось, что большое 
и даже решающее значение имели мнения 
самих жителей и гостей города, высказанные 
на домашней страничке, посвященной кон-
курсу, которые были не всегда лестными для 
местной власти. 

В ПРОШЛОМ ГОДУ ПОБЕДИЛИ 
ОЗОЛНИЕКСКИЙ КРАЙ И ДАУГАВПИЛС 

Самым дружественным для семей в 
Латвии признано Озолниекское краевое 
самоуправление, которым руководит пред-
приниматель, избранный в нынешнюю думу, 
Дайнис Лиепиньш. Несмотря на то что он 
попал в неприятную историю в связи с пре-
доставлением ложной информации в еже-
годной декларации о доходах, что после дли-
тельного судопроизводства привело в 2016 
году к тому, что ему пришлось сложить ман-
дат депутата парламента, прошлым летом 
он был избран в Озолниекскую краевую думу 
и был избран ее председателем. В своей 
речи тогда он перечислил все то же самое, 
что характеризует Вентспилс: «У нас свежий 
воздух, большой выбор спортивных меро-
приятий, удобные пешеходные дорожки для 
прогулок, много бесплатных мероприятий 
и много молодежи вокруг». Единственное 
отличие было в том, что в Озолниеки число 
жителей продолжает увеличиваться, тогда 
как в Вентспилсе – стремительно уменьша-
ется. В прошлом году Вентспилс занял вто-
рое место среди крупных городов по сокра-
щению численности населения. 

В группе городов самоуправлений респу-
бликанского значения, в которой Вентспилс 
также претендовал на награду, лавры побе-
дителя достались другому самоуправлению 
– лучшим стал Даугавпилс.  Слабым утеше-
нием стал ранее не планировавшийся жест 
со стороны VARAM – награда самоуправ-
лению с самой дружественной для семей 
инфраструктурой. 

Сможет ли Вентспилс взять 
реванш и стать самоуправлением, 
дружественным семьям?

НАЧАЛОСЬ ГОЛОСОВАНИЕ 
В КОНКУРСЕ ЭТОГО ГОДА 

Совсем недавно началось голосование 
– конкурс на лучшее самое дружественное 
семье самоуправление в этом году. Пока 
трудно сказать, насколько велики шансы 
Вентспилса. Возможно, что самоуправле-
ние учтет горький опыт минувшего года и 
за это время выполнило свое домашнее 
задание. Нужно помнить, что Вентспилс не 
единственное самоуправление в Латвии, 
которое думает о среде, дружественной 
семьям. Таковых становится все больше. 
Можно объехать хотя бы Курземский реги-
он, чтобы убедиться, что разница совсем 
не велика. Среда и инфраструктура, безус-
ловно, важны, но немалое значение имеет и 
человеческое отношение со стороны пред-
ставителей самоуправления. 

В интернете по адресу: www.vietagimenei.
lv – до 17 октября любой желающий может 
проголосовать за достойное самоуправ-
ление. Самое важное, что данная стра-
ничка позволяет сравнивать самоуправле-
ния. Например, Вентспилс с Валмиерой, 
Елгавой, Даугавпилсом, Лиепаей, Ригой или 
Юрмалой. Можно ознакомиться с полной 
информацией о различных доступных воз-
можностях, предложениях и способах под-
держки семей с детьми. Данные публику-
ются исходя из присланной самоуправле-
ниями информации. О Вентспилсе пока 
опубликована лишь очень короткая и ску-
пая информация – сколько ресурсов вло-
жено. Акцент по-прежнему на «Вентспилс 
– город, дружественный малышу», бес-
платных возможностях отдыха и образо-
вании по интересам, совершенствовании 
инфраструктуры и рабочих местах для 
родителей, что описано очень формально: 
«Самоуправление продолжает работать над 
развитием инфраструктуры и созданием 
новых рабочих мест, чтобы город становил-
ся еще более дружественным для семей с 
детьми». Сомнительно, что подобная «аргу-
ментация» позволит завоевать большие 
симпатии… 

ПРИЗЫВАЮТ ОЗНАКОМИТЬСЯ 
С ОПЫТОМ СОСЕДЕЙ  

И цели организаторов конкурса таким 
образом будет сложно выполнить – выде-
лить лучшие примеры и решения того, 
как самоуправления заботятся о семьях. 
Директор Департамента региональной поли-
тики VARAM Райвис Бремшмитс подчеркнул, 
что приоритетной задачей самоуправлений 
должна быть такая, чтобы семьи и дети чув-
ствовали себя в них счастливыми, ощущали 
свою принадлежность к самоуправлению и 
поддержку с его стороны. «Для того чтобы 
добиться этого, важно исследовать потреб-
ности жителей, предоставлять необходимую 
поддержку и формировать как можно более 
дружественную среду, которая позволяет 
полноценно жить, учиться, работать и расти 
семьям. Этот конкурс и созданная страница 
в интернете предоставляют не только обоб-
щенную актуальную информацию о доступ-
ной в стране поддержке семьям и детям, но 
одновременно являются и платформой для 
обмена опытом. Поэтому мы призываем не 
только родителей изучить и оценить воз-
можности в самоуправлениях, но и самоу-
правления ознакомиться с опытом соседей, 
вдохновляясь новыми идеями», – отметил Р. 
Бремшмитс. 

Второй тур состоится в ноябре, когда 
комиссия отправится с визитом в самоуправ-
ления – будут определены три самоуправ-
ления с наибольшим количеством пунктов 
в каждой группе – самоуправления городов 
республиканского значения, самоуправле-
ния краев центров развития регионального 
значения и прочие краевые самоуправления. 
Окончательные результаты будут оглашены 
12 декабря. Одно из 119 самоуправлений, 
которое будет признано самым дружествен-
ным для семей в масштабе государства, 
получит денежное вознаграждение в разме-
ре 30 000 eвро. В свою очередь, победитель 
в группе самоуправлений – награду в 15 000 
евро. Оценочная комиссия сможет устано-
вить и дополнительные номинации с возна-
граждением в объеме 34 000 eвро. 
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специальности, работаю в одной фирме под-
собником за скромное вознаграждение; из 
этих денег нужно оплачивать кредит на квар-
тиру, коммунальные платежи, а также содер-
жать себя и собаку, которая весит около 70 
килограммов. К тому же, работа у меня такая, 
что дома я не бываю сутками. Еду соба-
ке оставляю, но на прогулку вывожу лишь 
на полчаса утром и вечером, когда на улице 
мало людей. Я предупреждал жильцов сосед-
ней многоэтажки и пансионата для пожилых 
людей «Селга», как и обитателей детского 
дома, чтобы они не приближались к нам во 
время прогулки, не подпускали своих детей 
и собак. Я понимаю, могут возникнуть возра-
жения, что не они должны приспосабливать-
ся к поведению моей собаки, но все же – а 
что делать?  Возможно, потому, что он надол-

Пока не пролилась кровь и слезы

Почему именно «Neo»? По убежденности 
А. Лембергса, название «Neo» можно считать 
самым приемлемым, так как также как древне-
греческое слово оно обозначает стремление 
к новому, поэтому и центр науки и инноваций 
будет направлен на получение образования и 
новых знаний. 

Мы уже писали, что самоуправление ранее 
провело объёмное исследование, во время 
которого истратило большие суммы, проа-
нализировав сотни центров науки и инно-
ваций во всем мире.  Как сказано в опу-
бликованном учреждением самоуправления 
“Коммунальное управление» сообщении на 
портале самоуправления, обобщена инфор-
мация о названия подобных центров в дру-

Центр науки и иннноваций хотят назвать «Neo»
 Окончание. Начало на 1 стр.
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гих местах – в странах Балтии, в Европе и в 
мире.  В мире есть более 3000 детских цен-
тров науки и инноваций, деятельность кото-
рых направлена на то, чтобы приблизить науч-
ные достижения к познавательному процессу 
детей и молодёжи и способствовать их зна-
комству с достижениями современных техно-
логий, используя различные интерактивные 
методы и виды обучения. 

Представители самоуправления обобщили 
информацию о названиях имеющихся цен-
тров и пришли к выводу, что в мире научным 
центрам присваивают названия по их схоже-
сти и узнаваемости. В целом все названия 
можно разделить на четыре больших блока. 
Одно направление – это блок, в названя 
которого отображается практическая рабо-
та – эксперименты, физические, химические 

или другие явления и их суть и которые рож-
дают определенные ассоциации.  Второй блок 
– в названия включены имена известных учё-
ных, которых в Латвии очень много и кото-
рыми можно гордиться. Популярными явля-
ются и такие названия, которые образованы 
как девиз, восклицание. Четвертое направ-
ление – названия населенных и узнаваемых 
мест, которые трансформированы в конкрет-
ном центре.  

«Консультируясь с экспертами и предста-
вителями научных центров, все признали, что 
название центра должно быть легко произно-
симым и состоять из слов, которые отражают 
суть деятельности центра – как научную, так 
и практическую. В название центра не стоит 
включать топонимические наименования и 
диалектные слова, которые понятны только 

в определенной стране или регионе, и соз-
дают неблагоприятные ассоциации на других 
языках», так ранее объясняла представитель 
«Коммунального управления Лига Зуте.  

Строительство Вентспилского центра науки 
и инноваций обойдется в неполные 20 мил-
лионов евро, его планируется начать стро-
ить уже в начале следующего года, когда 
ещё не будет или только что будет полно-
стью завершено строительство концертного 
зала.  Новое здание планируется построить 
на улице Рупниецибас, 2, создав в нём центр 
инноваций с арендуемыми помещениями для 
поддержки и привлечения молодых предпри-
нимателей и создания новых рабочих мест, а 
также центр образования по интересам, кото-
рый по содержанию будет похож на имеющий-
ся в Эстонии центр «Ahhaa». 

го остается один в закрытом помещении, или 
это особенности возраста (Улану сейчас семь 
лет), но пес в последние месяцы стал особен-
но агрессивен, даже мне не позволяет убрать 
недоеденный корм, а также набрасывался на 
меня, когда я его неожиданно потревожил. На 
улицу его вывожу в железном наморднике и 
на крепком брезентовом поводке, но ведь нет 
гарантии, что пес не сорвется. Будучи круп-
ной собакой, он может сбить с ног и до смер-
ти напугать не только ребенка, но и взросло-
го человека», – Олег рассказывает, что не раз 
слышал и, наверное, еще услышит советы 
усыпить агрессивное животное.  

 «Жаль, конечно, Улан не виноват, что он 
такой, и ему приходится жить в неподходя-
щих условиях, но других я ему предоставить 
не могу. Однако усыпить это, по сути, чужое 
животное я не могу по финансовым сообра-
жениям, так как вместе с утилизацией это 

будет стоит от 60 до 100 евро, которых у меня 
нет для этих целей. А самому его убить рука 
не поднимается, да и права такого я не имею. 
Звонил в муниципальную полицию и просил, 
чтобы они пристрелили собаку. У меня спро-
сили, укусил ли пес кого-нибудь. Я сказал, что 
пока нет. На что получил ответ: «Когда укусит, 
тогда приедем и уничтожим!» Звонил на «горя-
чую линию» в думу – что делать? Там посове-
товали звонить в Комбинат по благоустрой-
ству, который вроде бы должен решать такие 
вопросы. Я рассказал о ситуации, работница 
посоветовала самому позаботиться об усы-
плении и оплатить его. Когда я сказал, что 
финансово не смогу сделать это, она ответи-
ла, что подумает и перезвонит. Не перезвони-
ла. Через четыре дня я перезвонил сам, и вот 
уже другая работница дала телефон фирмы, 
которая усыпляет животных. Там поясни-
ли, что за эту услугу я должен буду запла-

тить 35 евро, а 
потом, возмож-
но, фирма возь-
мет на себя и 
утилизацию. Я 
узнал, что такая 
манипуляция с животным, имеющим боль-
шой вес, будет стоить от 60 до 100 евро. В 
полиции мне пояснили, что закон позволяет 
им ликвидировать только бродячих, агрессив-
ных собак. Так что мне делать? Выгнать соба-
ку на улицу, что практически гарантированно 
для кого-то закончится большим несчастьем? 
Ждать, пока он нападет и покалечит меня? 
Что делать, скажите кто-нибудь, пожалуйста!» 
– Олег близок к отчаянью. 

Он прислал в редакцию газеты 
«Ventspilnieks.lv» фотографию Улана, сделан-
ную при помощи телефона во время прогул-
ки, так как посторонним делать это опасно. 

Сонливость, скучающие обвиняемые, дискуссии о том, как много (или мало) объемного 
текста обвинений уже зачитано, компании, в которых Лембергсу принадлежали акции, и 
Вентспилс начала 90-х, в котором на каждом углу ощущалось влияние Айварса Лембергса, 
— с этого в августе после отпуска судей возобновились судебные прения, на которых 
продолжали рассматривать обвинения против Айварса Лембергса, Анрийса Лембергса и 
Ансиса Сормулиса.

Судебное заседание Лембергса: соглашение задним 
числом и имя, вычеркнутое из списка акционеров

В заседании участвовали судьи 
Борис Гейман, Ирина Янсоне, 
Лигита Кузмане, запасной 
судья Ария Жданова, прокурор 
Янис Илстерис, адвокаты Янис 

Розенбергс, Оскарс Роде и Ирина Кауке, а 
также обвиняемые Айварс Лембергс, Анрийс 
Лембергс и Ансис Сормулис.

По решению Рижского окружного суда 
заседания проходят четыре раза в неделю: 
с понедельника по четверг с 10.00 до 16.00. 
Заседания идут уже девять с половиной лет, 
а теперь настал этап судебных прений.

ЗАКРАШЕННОЕ ИМЯ НА ОБЩЕМ 
СОБРАНИИ АКЦИОНЕРОВ И, 
ВОЗМОЖНО, НЕЗАКОННО 
ТРЕБОВАВШИЕСЯ АКЦИИ

На первом заседании после долгого летне-
го перерыва больше рассматривалась актив-
ность и влияние Лембергса в 90-х годах. 
Также разбирались показания приближен-
ных людей — насколько они истинны, в 
какой степени на них влияли, насколько они 
независимы и какой вывод можно сделать на 
их основании о выдвинутых обвинениях. За 
неполные шесть часов зачитанного прокуро-
ром текста прений прозвучало более десяти 
названий предприятий, которые по-разному 
связаны с делом: Лембергс якобы с угроза-
ми требовал акции, предприятие основано, 
чтобы скрыть право собственности на акции, 
полученные в результате вымогательства, 
фирмы юристов, которые помогали право-
вым обеспечением нескольким вентспилс-
ским предприятиям, занимавшимся перевоз-
кой опасных грузов.

Прокурор Янис Илстерис читает, как, 
например, представитель зарегистриро-
ванной в Лихтенштейне компании Ventk 

Limited в Вентспилсе Андрей Дамбург сказал 
в показаниях, что в 90-х все считались с мне-
нием Лембергса. «Философски говоря, влия-
ние Лембергса можно было ощущать во всей 
деятельности города и порта. Он [Айварс 
Лембергс] как председатель Вентспилсской 
думы внимательно следил и контролиро-
вал деятельность предприятий города. Это 
можно было понять по разговорам людей, 
газетам, разговорам с людьми, руководите-
лями предприятий, с которыми я контактиро-
вал», — говорил он.

Прокуратура из этого сделала вывод, что 
«если лицо имеет такое влияние в горо-
де, то есть основание полагать, что он тре-
бовал у потерпевшего Айнарса Гулбиса 
акции Ventk Limited». В обвинениях упомя-
нуто, что Айварс Лембергс, высказывая угро-
зы Айнарсу Гулбису, противоправно получил 
акции этой компании.

Также прокурор читает из текста прений, 
что для сокрытия того факта, что Айварсу 
Лембергсу принадлежат акции на миллионы 
— в Ventk Ltd., MultiNord AG и Ventamonjaks, 
в 1994 году, когда проходило общее собра-
ние акционеров Ventk Ltd., имя одно-
го участника в списке было закрашено. 
А еще якобы задним числом был подпи-
сан поддельный документ или «соглаше-
ние» между Владимиром Крастиньшем и 
Айварсом Лембергсом, которое скрывает 
статус Лембергса как акционера в предпри-
ятии MultiNord AG, говорится в обвинениях.

Покойный Юрис Шкибелис якобы свиде-
тельствовал о вымогательстве долей капи-
тала ООО Lat Transnafta. В тексте обви-
нений прозвучала информация о том, что 
Айварс Лембергс в точно не установлен-
ном месте и в точно не установленное 
время поручил Ансису Сормулису потре-

бовать у директора предприятия Naftas 
parks-100 Юриса Шкибелиса доли капитала 
ООО Lat Transnafta. «Если бы я не слушал 
Ансиса Сормулиса, то был бы безработным. 
ООО Lat Transnafta я не мог управлять, ниче-
го не мог решать. Я всего лишь исполнял то, 
что говорили Лембергс и Сормулис. Делал 
технические вещи. Подписывал документы, 
которые передо мной клали», — показывал 
Шкибелис. На вопрос прокурора «Согласен 
ли Сормулис с данным показанием?» он 
ответил, что не согласен и что он не угрожал 
от имени Лембергса.

Ядвига Пашкевича, которая раньше была 
руководителем канцелярии Вентспилсской 
думы, рассказывала, что о различных штам-
пах, печатях, использовавшихся при утверж-
дении более и менее законных документов. 
Также она рассказывала о том, когда и как 
эти штампы уничтожались. Прокуратура во 
время допроса заметила, что на тех сви-
детелей, которые работали в подчинении у 
Айварса Лембегса в 90-е годы, оказывается 
влияние со стороны бывшего работодате-
ля, поэтому они лгут об обстоятельствах во 
время совершения преступлений в деятель-
ности думы — в 90-е годы.

Следует добавить, что 2 августа 1994 года 
канцелярия Вентспилсской думы (как струк-
тура) еще не существовала, а у части доку-
ментов появлялись даты до этого времени.

ПОЛОВИНА ТЕКСТА 
ПРЕНИЙ УЖЕ ЗАЧИТАНА?

В ходе обсуждения между Илстерсом и 
адвокатами о том, зачитана ли уже половина 
текста прений, прокурор говорит: «Половина 
— это очень оптимистично, скорее третья 
часть. … думаю, что если продолжим в таком 
духе, то до Нового года можно закончить».

Чтобы закончить до Нового года, прокурор 
продолжает чтения текста прений, в кото-
ром изложено, что Анрийс Лембергс осно-
вал фонд Camden Stiftung, однако владель-
ца у этого фонда нет, то есть он не указан, 
а истинным бенефициаром является Айварс 
Лембергс. Через этот фонд Лембергс-

старший скрывал, что ему принадлежат 
акции предприятий Ventk Ltd. и MultiNord AG. 
Вопрос: если способ получения акций и 
управление ими было честным, то почему 
надо скрывать право собственности? От дур-
ного глаза? Текст обвинений гласит, что всей 
семье Лембергсов были сделаны кредит-
ные карты, счета которых оплачивались из 
средств фонда Camden Stiftung и что через 
какое-то время были уничтожены все четы-
ре кредитные карты VISA – Лиги, Анрийса, 
Айварс и Инары Лембергсов. Семья, исполь-
зуя средства фонда, потратила в общей 
сложности полтора миллиона долларов 
США, говорится в обвинениях.

После последнего 15-минутного чтения 
адвокат попросил закончить заседание в 
среду в 14.45, так как он должен быть в 
Юрмале на заседании об управлении отхо-
дами. BNN уже выяснял, что регулярно появ-
ляются различные «дела», так как время от 
времени заседания начинаются в 11.00, а 
заканчиваются около половины четвертого. 
Пару раз они заканчивались в час с неболь-
шим. Из-за позднего начала и раннего окон-
чания заседаний в период с 17 января по 
5 июня было «сэкономлено» 20 часов и 19 
минут.

На этой волне и Айварс Лембергс про-
сит начать это заседание на час позже — 
в 11.00, так как ему нужно пойти к физио-
терапевту. Возможно, что слишком много 
вольностей нельзя себе позволять: судья 
Гейман сказал, что одна просьба уже была 
выполнена, второй не будет, завтра заседа-
ние в 10.00.

Уже сообщалось, что прокуратура обви-
няет Лембергса в получении взяток в особо 
крупных размерах, в легализации преступно 
нажитых финансовых средств и другого иму-
щества, в служебном подлоге, в участии в 
имущественных сделках, которые ему запре-
щены в связи со служебным положением, а 
также в злоупотреблении служебным поло-
жением и других преступлениях. 

Элизабете Межуле
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От мельницы 
времени спасла 
ветряная мельница
Частично это было 
стечением обстоя-
тельств, но День отца 
родившийся в Вент-
спилсе предпринима-
тель Эдийс Вейнбергс 
в этом году отметил 
особенно, впервые 
совеpшив прыжок с 
парашютом с высоты 
3000 метров.  Это 
было давно задуман-
ное им подтверж-
дение собственной 
смелости и одновре-
менно своеобразная 
демонстрация примера образцового отца сво-
им детям – семилетнему Алберту и пятилетней 
Саре, которые вместе с мамой Сигне в Литве 
лично наблюдали за происходящим: «Смотри, 
вот где он летит! Наш папа всё может!». 

Б ыла серьезная уверенность в том, что результа-
том проделанной работы и широко актуализи-
рованной программы «Вентспилс – город, дру-
жественный малышу» станет получение глав-
ной награды. Пожелания горожан относительно 

существующей инфраструктуры, высказанные в двух пред-

Сможет ли Вентспилс взять реванш и стать 
самоуправлением, дружественным семьям?
Прошлогодняя помпезная кампания, в которой Вентспилс позиционировался как самый дружествен-
ный малышам город, неожиданно стихла. Цель самоуправления в маркетинговых мероприятиях понят-
на, так как отцы города старались угодить и выполнить каждую просьбу вентспилчан, любое указание, 
отреагировать на все жалобы. Летом состоялись выборы в самоуправления, а Министерство охраны 
окружающей среды и регионального развития (VARAM) готовилось впервые устраивать конкурс на 
самое дружественное семье самоуправление Латвии. Понятно, что вентспилсские градоначальники 
целенаправленно к этому шли и были уверены, что вложенные тысячи евро, заработанные налогопла-
тельщиками, гарантируют абсолютный триумф в масштабе Латвии. Неприятным сюрпризом стало то, 
что в конкурсе пришлось остаться без высоких наград и довольствоваться лишь утешительным при-
зом, который придумало министерство VARAM – это был незапланированный жест.

 Окончание на 2 стр.

ОТ ЭКСТРИМА 
К БОЛЕЕ СПОКОЙНОМУ 
АДРЕНАЛИНУ

Незадолго до этого собы-
тия столь же символич-
ный подарок отцу в день 
чествования всех отцов 
преподнёс Алберт, заняв 
в своей возрастной груп-
пе третье место на меж-
дународных соревнова-
ния BMX в Елгаве, посвя-
щенных 30-летнему юби-
лею, на домашней трассе 
клуба BMX “Mītavas kumeļi.” 
Поздравления Сары и 
Сигне отцу и мужу были 
более простыми, зато осо-
бенно тёплыми и сердечны-
ми – поцелуй в щёку.     

«Трудовые будни пред-
принимателя достаточно 
напряженные при плотном 
графике работы, поэтому 
время от времени хочет-

ся переключиться на дру-
гие «приключения», даю-
щие адреналин. Чаще всего 
они связаны со спортом – с 
соревнованиями по баскет-
болу, марафону и ультрама-
рафону (Рига – Валмиера, 
и на Канарских островах), 
а также с экстремальными 
соревнованиями эндуро в 
мотоспорте вместе с други-
ми такими же энтузиастами. 
Радостно то, что на них за 
меня болеют и пережива-
ют близкие, но такие собы-
тия обычно разовые, прихо-
дят и уходят. Поэтому для 
остальной жизни я выбрал 
гораздо более спокойный, 
но, на мой взгляд, более 
глубокий и неиссякаемый 
источник адреналина: вме-
сте с семьёй и близкими 

ложенных им анкетах, учреждения самоуправления в зна-
чительной степени постарались исполнить. И на маркетин-
говые кампании были потрачены большие средства. Однако 
что-то не позволило членам жюри во время посещения 

Почти как с неуспешным освоением болотистого земельно-
го участка напротив большого моста, так и по-прежнему как-
то не везёт и с поиском названия задуманного центра науки 
и инноваций. Ранее дважды публично прозвучал призыв 
к вентспилчанам (и к любому другому заинтересованно-
му лицу и активисту) придумать оригинальный, звучный 
и разнообразным образом трансформирующийся вариант 
названия, однако никуда дальше старых идей продвинуть-
ся не удалось.  Название необходимо выбрать, и реальный 
руководитель самоуправления Айвар Лембергс это сде-
лал. А именно, центр науки и инноваций будет называться 
«Neo».  Выбор такого названия уже вызвал разочарование 
у многих вентспилчан. Одни идентифицируют его с глав-
ным героем фильма «Matrix», другим сразу приходят на 
ум различные слова, которые начинаются на «нео», а кто-
то из читателей газеты «Ventspilnieks.lv» ассоциирует его с 
нашим собственным борцом за справедливость – Neo.

Центр науки и 
иннноваций хотят 
назвать «Neo»

Е ще в про-
шлом месяце 
Вентспилсск ая 
городская дума 
просила всех опе-

ративно собраться, чтобы 
быстро подать новые пред-
ложения.  Особенно боль-
шой отзывчивости не после-
довало, к тому же с выбором 
названия как-то ни клеилось 
ни у самого самоуправления, 
ни у мобилизованных работ-
ников думы и учреждений 
самоуправления. Ничего пут-
ного видимо на ум не прихо-
дило и самому ограниченно-
му в действиях, однако фак-
тически реальному руководи-
телю самоуправления. 

По суждениям занятого 
длительное время в судопро-
изводстве Айвара Лембергса, 
для Вентспилсского центра 
науки и инноваций, кото-
рый архитектонически будет 
выглядеть современно и 
очень привлекательно, осо-
бенно при въезде в город 
через мост, самым приемле-
мым будет именно название 
«Neo». Согласно его ритори-
ке на так называемой еже-

недельной пресс-конферен-
ции, похоже, что это назва-
ние так и останется. Его 
утверждение, что ещё будет 
проведён опрос жителей, 
чтобы узнать мнение вент-
спилчан по поводу этого 
названия, скорее всего толь-
ко чистая формальность. 
Зачастую вопросы, коммен-
тарии или опросы, в кото-
рых появляется не устраи-
вающая руководство само-
управления картина, часто 
исчезают из эфира.  Скорее 
можно было бы выбрать не 
один и даже не пять, а каки-
е-нибудь десять вариантов 
(если столько вообще есть), 
и чтобы жители проголосо-
вали за понравившийся им 
вариант. Именно так же, как 
проходят голосования за 
девиз фестиваля цветочных 
ковров. Хотя и другие упомя-
нутые А. Лембергсом вари-
анты ни на йоту не лучше, 
чем «Neo». Вот вашем вни-
манию несколько назва-
ний: «Elements», «Vince», 
«Erudīts» и «Zom».

Предприниматель и 
реставратор мель-
ницы в Пасиексте 
Эдийс Вейнбергс.

О случаях, когда, казалось бы, спокойные и послушные 
домашние животные нападают на людей, в том числе, 
детей, слышали многие. Нередко они имеют трагиче-
ские, непоправимые последствия. Особенно отличаются 
агрессивностью крупные собаки различных пород, кото-
рые даже в присутствии своего хозяина пытаются напа-
дать на своих более слабых собратьев. Реакция обще-
ственности в таких случаях риторически-однозначная – 
на самом деле, никто не догадывался, что все это закон-
чится именно так? И почему же ничего не предприняли, 
чтобы этого не допустить?  

Пока не пролилась 
кровь и слезы

Н аш рассказ о 
случае, когда 
была предпри-
нята попытка 
упредить несча-

стье, но…
...Бруно Черкезу, ушед-

шему из жизни год назад, 
нравились собаки, особен-
но большие, рассказыва-
ет его родственник Олег 
Косенков, который знал 
Бруно несколько десятков 
лет: они достаточно долго 
ютились в одном доме или 
квартире. 

«Большую часть жизни 
он проработал на желез-
ной дороге в Вентспилсе, до 
этого жил и работал в Риге, 
Кулдиге, Пилтене и Угале. 
Как человека его зачастую 
оценивали по-разному, и не 
всегда положительно. Но он 
был добрым, что выража-
лось и в его отношении к 
собакам – держал он их в 
строгости, но не допускал 
вседозволенности, и уха-
живал за животными хоро-
шо. Последним он взял и 
вырастил щенка кавказской 
овчарки по кличке Улан. 
Уйдя на пенсию, Бруно 
не особенно стремился 
общаться с людьми, и ино-
гда я слышал, как он часа-
ми разговаривает с собакой, 
даже казалось, что живот-
ное ему отвечает. Прежде 
чем отправиться в больни-
цу, мужчина, страдавший 

неизлечимым заболевани-
ем, попрощался с Уланом, 
так как, видимо, чувствовал, 
что не вернется. Так и полу-
чилось, но о его уходе пер-
вым узнал не я, а – мисти-
ческим образом – Улан: 
улегся на кровать хозяина 
(что ему никогда не позво-
лялось) и почти двое суток 
не поднимался, а на предло-
жение перейти куда-нибудь 
так рычал и оскаливался, 
что было страшно прибли-
жаться. И не без основа-
ний: насколько послушным 
пес был дома, настолько же 
агрессивным и неуправля-
емым (даже в присутствии 
хозяина!) Улан становил-
ся на улице, пытаясь напа-
дать как на людей, так и на 
других собак», – вспомина-
ет Олег. Однажды кавказец 
одним прыжком выбил окно 
в частном доме, когда уви-
дел через него другого пса, 
который носился по двору.

«После смерти Бруно 
Улан вроде бы естествен-
ным образом перешел под 
мое покровительство, хотя 
не я взял его на воспитание, 
да и дружба между нами 
как-то не складывалась, 
хотя отношения были кор-
ректными с обеих сторон.

Я окончил среднюю 
школу, но не имею востре-
бованной на рынке труда 


